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UNITED STATES DISTRICT COURT

SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

CASE NO. 15-CV-07433-RWS

------------------------------------------x

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

v.

GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.

-------------------------------------------x

June 1, 2016

9:12 a.m.

C O N F I D E N T I A L

Deposition of JOHN ALESSI, pursuant

to notice, taken by Plaintiff, at the

offices of Boies Schiller & Flexner, 401

Las Olas Boulevard, Fort Lauderdale, Florida,

before Kelli Ann Willis, a Registered

Professional Reporter, Certified Realtime

Reporter and Notary Public within and

for the State of Florida.
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1 JOHN ALESSI

2 Q. You're ready to start, correct?

3 A. Yes.

4 Q. Can you tell us your current address?

5 A. Boynton Beach,

6 Florida 33472.

7 Q. And your date of birth?

8 A. .

9 Q. And was there a time when you worked for a

10 man named Jeffrey Epstein?

11 A. Yes.

12 Q. And can you tell us when you began working

13 for Mr. Epstein?

14 A. I began working for Mr. Epstein part-time.

15 I cannot exactly tell you the date, but it was

16 1990/'91, probably. I worked a total of 13 years

17 for him.

18 Q. Okay. So you began in 1990 part-time,

19 correct?

20 A. Right.

21 Q. And you stopped working for him when?

22 A. I stopped working for him on

23 December 31st, 2001. I was out -- yes, 2001.

24 Q. Okay.

25 A. The end of 2001. I left the last day of
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1 JOHN ALESSI

2 the year.

3 Q. Okay. I know that it's been a long time.

4 A. It's been a long time.

5 Q. I know. So I'm going to ask that you

6 refer to the statement that you provided to the

7 police November 21st, 2005, and please go to page 5.

8 I just want you to start reading at line 2 and 3,

9 and tell me if that refreshes your recollection as

10 to your time or duration of employment.

11 A. You're right. It was 2002, then. 2002.

12 Q. So sometime in 1990, you were a part-time

13 employee?

14 A. Uh-huh.

15 Q. And you worked until December 31st, 2002;

16 is that right?

17 A. Yes.

18 Q. Okay. And is it also correct that you

19 began full-time employment with Mr. Epstein on

20 January 1st, 1991, as stated in that report?

21 A. Yes.

22 Q. Prior to 1990, who did you work for?

23 A. Prior to 1990, I had a company, a

24 maintenance company, myself, my own company, Alessi

25 Maintenance. And before that, I worked for another
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1 JOHN ALESSI

2 family, the Radi family in Palm Beach.

3 Q. Did you ever work for a man named Les

4 Wexner?

5 A. I did some work for him in his mother's

6 house.

7 Q. Where was that?

8 A. Palm Beach. What year? Before -- before

9 I came to work for Jeffrey.

10 Q. Is that who recommended that you work for

11 Jeffrey Epstein?

12 A. I guess so.

13 Q. Okay. When you started with Jeffrey

14 Epstein, what were your job duties?

15 A. I was doing maintenance. I was doing

16 building and rebuilding and maintenance work

17 basically. Because he just bought the house at that

18 time. And because of Mr. Wechsler knowing me, they

19 recommend me to go to the house and take a look at

20 the house. And we start tearing the house down,

21 basically, at the beginning of my job.

22 Q. Did you assist in the teardown?

23 A. Yes.

24 Q. Okay. So your job duties then was that of

25 a maintenance?

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page5 of 883



Page 12

1 JOHN ALESSI

2 A. Maintenance, building.

3 Q. Got it.

4 And did you meet Mr. Epstein when you

5 were -- in 1990?

6 A. Yes, I met him.

7 Q. Okay. And in 1991, who made the decision

8 for you to become a full-time employee?

9 A. Jeffrey.

10 Q. And as a full-time employee initially,

11 what was your job?

12 A. I was basically maintenance, the same

13 thing as I was doing with -- I was exclusively

14 working for him. I was full-time working for him as

15 maintenance, because the house was still on

16 renovation, and he wanted me there.

17 Q. Okay. And how was your relationship with

18 Mr. Epstein back then, 1991?

19 A. Great. No problem.

20 Q. It was good?

21 A. It was good.

22 Q. Did he have a girlfriend back then, in

23 1991?

24 MR. PAGLIUSCA: Object to the form and

25 foundation.
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1 JOHN ALESSI

2 You can answer the question.

3 Occasionally, I'll need to object for the

4 record in case we need to have a discussion

5 about this with the judge. And so that's just

6 me preserving those objections.

7 THE WITNESS: Yes, he had a girlfriend.

8 Her name was Dr. Andersson, Eva Andersson. And

9 she was there just for a few months after I

10 came to the house.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. And how was your relationship with

13 Dr. Andersson?

14 A. Fine.

15 Q. Okay. And at the time when Mr. Epstein

16 was -- at the time when Dr. Andersson was Jeffrey

17 Epstein's girlfriend, did you see any other female

18 companions around the house?

19 A. Eventually -- they have a lot of guests,

20 too. They did have guests coming in. But I can't

21 remember exactly who. It's a socialite. So they

22 have friends.

23 Q. At the time when Dr. Andersson was

24 Mr. Epstein's girlfriend, was Mr. Epstein getting

25 massages?
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1 JOHN ALESSI

2 MR. PAGLIUSCA: Object to the form and

3 foundation.

4 THE WITNESS: I think so. I was not

5 involved in the house, inside of the house that

6 much. But they always got massages. Always.

7 BY MR. EDWARDS:

8 Q. Okay. I'm talking about the time period

9 when Dr. Andersson was there.

10 A. Yes, they got massages.

11 Q. Okay. So do you remember other female

12 visitors when Dr. Andersson was Mr. Epstein's

13 girlfriend?

14 A. I don't remember. I remember people being

15 there, visitors, but I cannot remember that far.

16 Q. Okay. After -- did there come a point in

17 time when Dr. Andersson was no longer Mr. Epstein's

18 girlfriend?

19 A. Right.

20 Q. Yes?

21 A. Yes.

22 Q. And did he -- did he have a new

23 girlfriend?

24 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

25 foundation.
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1 JOHN ALESSI

2 Q. All right.

3 Who was in charge of the Palm Beach house?

4 A. I was.

5 Q. All right.

6 Who was your direct supervisor?

7 A. Mr. Epstein. He would deal with me

8 directly, or if he was not available, Ms. Maxwell.

9 Q. Okay. I want you to go to Exhibit 3 and

10 page -- page 179, line 8.

11 A. Line 8, "QUESTION: And then Maxwell came

12 and she took over you as your immediate supervisor?

13 Yes. That's correct. Yes. She became

14 the supervisor not only for this house, but for all

15 the homes.

16 Q. Okay. So your immediate supervisor was

17 Ms. Maxwell?

18 A. Ms. Maxwell. But if Mr. Epstein was at

19 the house, I would never go to Ms. Maxwell; I would

20 go to him directly, or he would come to me.

21 Q. Okay. At some point in time towards the

22 end of your tenure, did you come to resent

23 Ms. Maxwell?

24 MR. PAGLIUSCA: Object to the form and

25 foundation.
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1 JOHN ALESSI

2 Q. And where did the massage therapists --

3 where did they come from?

4 A. Most, they came from Palm Beach. Palm

5 Beach County.

6 Q. And over the course of that 10-year period

7 of time while Ms. Maxwell was at the house, do you

8 have an approximation as to the number of different

9 females -- females that you were told were massage

10 therapists that came to the house?

11 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

12 foundation.

13 THE WITNESS: I cannot give you a number,

14 but I would say probably over 100 in my stay

15 there.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. And many of the times would the females

18 come only one time and not return?

19 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

20 foundation.

21 BY MR. EDWARDS:

22 Q. Let me ask that a different way.

23 Were there times when some of these

24 females that would come to the house, and you were

25 told that they were massage therapists, would come
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1 JOHN ALESSI

2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. Okay. And who would find the massage

4 therapist to bring to the house?

5 A. They would call me in my office, and they

6 would say, Get me a massage at 10:00 with this

7 person.

8 I have a list of the massage therapists, a

9 Rolodex, or a card, and I would call them for the

10 specific time they want a massage. And I would do

11 that.

12 Q. I don't think I asked the right -- the

13 question that I was looking to ask, so let me go

14 back.

15 Did you go out looking for the girls --

16 A. No.

17 Q. -- to bring --

18 A. Never.

19 Q. -- as the massage therapists?

20 A. Never.

21 Q. Who did?

22 A. Ms. Maxwell, Mr. Epstein and their

23 friends, because their friends relayed to other

24 friends they knew a massage therapist and they would

25 send to the house. So it was referrals.
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1 JOHN ALESSI

2 foundation. Hold on. That misstates what is

3 happening in this deposition, because the word

4 "recruit" was introduced by the lawyers in this

5 deposition. So I object to your

6 characterization of the testimony.

7 BY MR. EDWARDS:

8 Q. I'll read for you the question and the

9 answer.

10 The question was: "QUESTION: When did

11 that role get transferred from you to Ms. Maxwell,

12 the role of looking after girls or calling the

13 girls?

14 "ANSWER: I didn't look after -- out for

15 girls. Ms. Maxwell was the one that recruit. I

16 remember one occasion or two occasions she would say

17 to me, John, give me a list of all the spas in Palm

18 Beach County, and I will drive her from one to the

19 other to PGA in Boca; and she would go in and drop

20 credit cards -- not credit cards but business cards,

21 and she would come out. And then we'd go to -- she

22 will recruit the girls. Was never, never done by me

23 or Mr. Epstein or anyone else that I know of."

24 Is that truthful testimony?

25 A. It is truthful; however, I think
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1 JOHN ALESSI

2 "recruiting," for myself, for my point of view, is

3 hiring immediately and recruit the person.

4 I think she was looking for massage

5 therapists. She was looking for the best kind. She

6 went -- and you're right, I went one time with her,

7 or twice maybe, to different spas and different

8 clubs, great clubs, I mean, in Boca, in Fort

9 Lauderdale, in -- in Palm Beach. She was looking

10 for the best massage therapists available.

11 How she find these girls, I don't know. I

12 just drove there. I just was the driver. I never

13 was involved with any of the offerings or

14 negotiations or meeting these girls. Never.

15 Q. Okay. Ms. Maxwell was the one that would

16 meet the girls?

17 A. Yeah.

18 Q. Okay. Did you ever check any of the IDs

19 for any of these girls?

20 A. I was not -- that was not in my everyday

21 things to do. It was not.

22 Q. That was just not part of your job?

23 A. That was not my job.

24 Q. Did Ms. Maxwell take photographs while she

25 was at the Palm Beach house?

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page13 of 883



Page 52

1 JOHN ALESSI

2 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

3 foundation.

4 THE WITNESS: Himself. Himself.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. And you do not know the ages of the

7 various massagists, right?

8 A. No.

9 Q. Did you have occasion to clean up after

10 the massages?

11 A. Yes.

12 Q. Okay. And that is after both a massage

13 for Jeffrey Epstein, as well as clean up after a

14 massage that Ghislaine Maxwell may have received?

15 A. Yes.

16 Q. And on occasion, after -- in cleaning up

17 after a massage of Jeffrey Epstein or Ghislaine

18 Maxwell, did you have occasion to find vibrators or

19 sex toys that would be left out?

20 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

21 foundation.

22 THE WITNESS: Yes, I did.

23 BY MR. EDWARDS:

24 Q. Can you describe the types of vibrators or

25 sex toys that you found left out after a massage
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1 JOHN ALESSI

2 that Jeffrey Epstein had just received or Ghislaine

3 Maxwell had just received?

4 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

5 foundation.

6 THE WITNESS: It was probably two to three

7 times, I would say. It was not all the time.

8 I would find things like a dildo, it's called a

9 double. I hate to say it because these ladies.

10 But I find these things, put my gloves on, took

11 it out and rinse it, and put it in

12 Ms. Maxwell's closet.

13 BY MR. EDWARDS:

14 Q. Why would you put the dildo or sex toy in

15 Ms. Maxwell's closet?

16 A. Because I knew that's where they were

17 kept.

18 Q. How did you know that the sex toys were

19 kept in Ms. Maxwell's closet?

20 A. Because I know where everything was in

21 that house. Every single room, every single thing,

22 it was a place, it was placed by me, by the cleaning

23 lady or my wife. Every -- everything that happened

24 in that house, I knew it.

25 Q. Who showed you where the dildo or sex toys
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1 JOHN ALESSI

2 were kept in the house the first time?

3 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

4 foundation.

5 THE WITNESS: Nobody. Nobody show me.

6 BY MR. EDWARDS:

7 Q. You just saw it?

8 A. I saw it.

9 Q. So you knew where to put it back?

10 A. Yeah. We had to open the closet, clean

11 the closet, put the clothes in place, put the shoes

12 in place, put everything in place. So it was a

13 matter of tidying things up.

14 Q. Did you ever find any costumes?

15 A. I saw one shiny black costume, but I

16 didn't even know --

17 Q. Where did you see it?

18 A. The same place.

19 Q. In Ms. Maxwell's closet?

20 A. Yes.

21 Q. And where was Ms. Maxwell's closet in the

22 house?

23 A. In the house? It was in the opposite side

24 of his bathroom. It was her bathroom in the master

25 bedroom. It was in the middle. So it was on the
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1 JOHN ALESSI

2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. That demonstrates that she was, I believe,

4 terminated from her employment in 2000.

5 My question to you is: Do you remember

6 what time of year or what month it would have been,

7 whether spring, summer, fall, winter; January,

8 February, December?

9 A. Of what year?

10 Q. Of 2000, that you would have gone to the

11 Mar-a-Lago?

12 A. It wasn't 2000.

13 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

14 foundation.

15 BY MR. EDWARDS:

16 Q. Okay. Do you think it was a different

17 year that you went to Mar-a-Lago?

18 A. Yes.

19 Q. Okay. What year do you believe that you

20 went to the Mar-a-Lago to pick Virginia up?

21 A. I think it was 2000 and -- I think it was

22 the summer of 2002.

23 Q. Okay.

24 A. Summer, because I remember that day that I

25 was sweating like hell in the -- in the car, waiting
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1 JOHN ALESSI

2 for Ms. Maxwell to come out of the massage.

3 Q. Okay. So what month of the summer do you

4 remember it being?

5 A. I think in June, July, maybe, 2001.

6 Q. 2000 and what?

7 A. 2001.

8 Q. June, July, 2001, that's when you believe

9 that it was?

10 A. Yes.

11 Q. Okay. And do you remember the month --

12 A. No, sorry. Sorry. Not 2001. We left in

13 December 31st. It was 2000 -- the last year that I

14 was working for Jeffrey, when I met Virginia.

15 Q. Your recollection, as you sit here

16 today --

17 A. It was 2002.

18 Q. -- is that it was June or July of 2002 --

19 A. 2002.

20 Q. -- when you met Virginia Roberts at the

21 Mar-a-Lago?

22 A. My recollection.

23 Q. Okay. And other than the fact that you

24 were sweating, what else tells you what month that

25 it was that you remember meeting her at the
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1 JOHN ALESSI

2 Mar-a-Lago?

3 A. It was -- I know it was summer of 2002,

4 and she spoke to -- far away. I wasn't -- I was in

5 the driveway, and she was far away talking to

6 Virginia. She spoke to her maybe five minutes.

7 Q. Okay.

8 A. And she came to the car, and we went home.

9 In the afternoon, about 4:00 or 5:00 in the

10 afternoon, the same day, Virginia came to the house.

11 Q. Who brought her to the house?

12 A. I don't know. She came to the back door,

13 I remember. And she was dressed differently. She

14 came to the house.

15 Q. When you first arrived to the Mar-a-Lago

16 with -- are you driving the car and Ms. Maxwell is

17 in the passenger seat?

18 A. Yes.

19 Q. And could you see Virginia Roberts from

20 the car?

21 A. Yes.

22 Q. Where was she sitting or standing? How

23 far away from the car?

24 A. She was standing right in front of the

25 driveway. This is the Mar-a-Lago, the house, and
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1 JOHN ALESSI

2 here is the spa, and the driveway that's here. I

3 was parked this way, and I would see her with

4 Ms. Maxwell, talking.

5 Q. Did you --

6 A. I could not hear what they were saying,

7 but I did see it.

8 Q. Did you park the car or did you stop right

9 there and --

10 A. I parked the car because we are not

11 allowed to go into Mar-a-Lago.

12 Q. Okay. Let me finish my question.

13 Did you park the car in a parking space in

14 the parking lot or did you just stop on the side of

15 the road and Ms. Maxwell got out?

16 A. Mar-a-Lago has a -- has a long wide

17 driveway, and on the right of the driveway is -- is

18 the parking spots like this or something. And I

19 parked in one of those spaces. And waiting for her,

20 I think it was over an hour that I wait for her.

21 Q. Okay. So did you watch her first talk

22 to --

23 A. No. At the end. Right at the end,

24 before -- when she was leaving.

25 Q. So Ms. Maxwell gets out of the car. And
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1 JOHN ALESSI

2 when you're pulling up to the Mar-a-Lago, could you

3 see Virginia Roberts then?

4 A. No. No.

5 Q. So after you wait an hour, Ms. Maxwell is

6 coming out?

7 A. And then she saw Virginia and she

8 stopped -- she went to her, she talked to her, she

9 came back to the car.

10 Q. And prior to that day, you had never seen

11 Virginia at the house?

12 A. Never. Never.

13 Q. Okay. Did Ms. Maxwell tell you that

14 Virginia's father worked at the Mar-a-Lago?

15 A. I don't think so. I think it was -- I

16 think we find out later, after the -- she says, My

17 father works -- I think it was from Virginia, that

18 she says her father works at Mar-a-Lago.

19 It is information from her. I don't think

20 it was Ms. Maxwell that told me anything. She don't

21 have to -- she don't have to talk to me. I mean,

22 Ms. Maxwell will not go and talk to me about this --

23 these people's family. I don't know. She never

24 did.

25 Q. Okay. I only have to go by what I have.
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1 JOHN ALESSI

2 I don't remember that day, how she got

3 home. I don't know. I can't remember.

4 Q. After that day, do you recall that she

5 started coming to the house more frequently?

6 A. Yes, she did.

7 Q. In fact, did she start coming to the house

8 approximately three times a week?

9 A. Yes, probably.

10 Q. And at times, would you go pick her up?

11 A. Yes. This happened maybe twice, three

12 times.

13 Q. And at times, would you take her home?

14 A. Yes.

15 Q. And did there come a point in time where

16 Virginia starting bringing other girls with her?

17 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

18 foundation.

19 THE WITNESS: That was maybe two weeks

20 before we left. I saw her bringing some

21 friends with her to the house. And I cannot

22 remember how many times, but I was at the end

23 of our stay.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. At the end of her [sic] stay, you saw when
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1 JOHN ALESSI

2 she would come over to the house, she would bring

3 certain friends who were girls --

4 MR. PAGLIUSCA: Object to form and

5 foundation.

6 BY MR. EDWARDS:

7 Q. -- to the house, right?

8 A. Yes, females, yes.

9 Q. Do you know how long Virginia had been

10 coming over to the house before she started

11 traveling on an airplane with Ghislaine and Jeffrey?

12 MR. PAGLIUSCA: Object to foundation.

13 THE WITNESS: Not too long. I don't think

14 it was too long after that.

15 BY MR. EDWARDS:

16 Q. Would you drive her to the airport with

17 them?

18 A. Occasionally, I think so, yes. I would

19 drive everybody to the airport. My wife would drive

20 the chefs, the service people, the luggage to Jet

21 Aviation.

22 Q. Is that where Mr. Epstein kept his plane,

23 Jet Aviation?

24 A. Yes.

25 Q. At some point did Ghislaine Maxwell become
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1 JOHN ALESSI

2 MR. PAGLIUSCA: Seven.

3 MR. EDWARDS: Seven?

4 (The referred-to document was marked by

5 the court reporter for Identification as

6 Deposition Exhibit 7.)

7 MR. EDWARDS: I apologize, Jeff. I just

8 can't find a copy right now.

9 MR. PAGLIUSCA: I have it.

10 MR. EDWARDS: Okay.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. So this is a composite exhibit. It is

13 four pages. The first one that you're looking at

14 should be -- do you have SAO 01456?

15 MR. PAGLIUSCA: Yes.

16 MR. EDWARDS: Okay.

17 BY MR. EDWARDS:

18 Q. Does the format of this look familiar to

19 you?

20 A. Yes. It looks like the books that we used

21 to have that has -- the message books.

22 Q. How would that work? How would that

23 process work?

24 A. Somebody called, you write it down, and

25 you take the -- you leave the copy in the -- in the
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1 JOHN ALESSI

2 many things?

3 A. Yes, she did.

4 Q. Interesting buildings?

5 A. No. She -- she liked -- she had a dog,

6 and she took a lot of photographs of her dog. And

7 us. And she took photographs of the cars and the

8 house. Everything inside. She had an album full of

9 photographs of people, young girls, girls. And I

10 remember that she had. Like a hobby.

11 Q. Right.

12 You never saw any pictures that were very

13 upsetting to you, though, correct?

14 A. No. No.

15 Q. Okay. And the pictures that you saw were

16 sort of -- would you describe them as being artistic

17 kind of pictures?

18 MR. EDWARDS: Objection, counsel

19 testifying.

20 THE WITNESS: I think so. I don't think

21 they were pornographic. I don't think it was

22 any vaginal or things, you know, female parts

23 showing. It was some girls were topless,

24 taking the sun. It was a beautiful house, it

25 was a beautiful setting, so she took a lot of
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1 JOHN ALESSI

2 CERTIFICATE OF OATH

3 STATE OF FLORIDA )

4 COUNTY OF MIAMI-DADE )

5

I, the undersigned authority, certify

6 that JOHN ALESSI personally appeared before me

and was duly sworn.

7 WITNESS my hand and official seal

this 1st day of June, 2016.

8

9

Kelli Ann Willis, RPR, CRR

10 Notary Public, State of Florida

Commission FF928291, Expires 2-16-20

11 + + + + + + + + + + + + + + + + + +

12 CERTIFICATE

13 STATE OF FLORIDA )

14 COUNTY OF MIAMI-DADE )

15 I, Kelli Ann Willis, Registered

Professional Reporter and Certified Realtime

16 Reporter do hereby certify that I was

authorized to and did stenographically report the

17 foregoing deposition of JOHN ALESSI; that a review

of the transcript was not requested; and that the

18 transcript is a true record of my stenographic

notes.

19 I FURTHER CERTIFY that I am not a

relative, employee, attorney, or counsel of any

20 of the parties, nor am I a relative or employee of

any of the parties' attorney or counsel connected

21 with the action, nor am I financially interested

in the action.

22 Dated this 1st day of June, 2016.

23

24 KELLI ANN WILLIS, RPR, CRR

25
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IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT

FOR THE SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

CASE NO. 15-CV-07433-RWS

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

-against-

GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.

___________________________/

250 N. Australian Avenue,

Suite 1400

West Palm Beach, Florida 33401

Friday, September 9, 2016

8:35 a.m. - 2:08 p.m.

C O N F I D E N T I A L

VIDEOTAPED DEPOSITION OF JEFFREY EPSTEIN

Taken before Darline M. West,

Registered Professional Reporter, Notary Public

in and for the State of Florida At Large,

pursuant to Notice of Taking Deposition filed

by the Plaintiff in the above cause.

MAGNA LEGAL SERVICES

1200 Avenue of the Americas

New York, New York 10026

(866) 624-6221
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1 J. Epstein - Confidential

2 BY MR. CASSELL:

3 Q. Isn't it true that Maxwell led Virginia up

4 to your Palm Beach mansion massage room the first

5 time you met her?

6 MR. PAGLIUCA: Object to form and

7 foundation.

8 THE WITNESS: Fifth.

9 BY MR. CASSELL:

10 Q. You saw Maxwell bringing Virginia up to

11 your room, true, sir?

12 MR. PAGLIUCA: Object to form and

13 foundation.

14 THE WITNESS: Fifth.

15 BY MR. CASSELL:

16 Q. Isn't it true that it was standard

17 operating procedure for Maxwell to bring underage

18 girls up to your room?

19 MR. PAGLIUCA: Object to form and

20 foundation.

21 THE WITNESS: Fifth.

22 BY MR. CASSELL:

23 Q. Isn't it true that it was standard

24 operating procedure for Maxwell to bring underage

25 girls up to your room for you to sexually abuse?
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1 J. Epstein - Confidential

2 THE WITNESS: Fifth.

3 BY MR. CASSELL:

4 Q. In 2000, Virginia was approached by

5 Maxwell, true?

6 MR. PAGLIUCA: Object to form and

7 foundation.

8 THE WITNESS: Fifth.

9 BY MR. CASSELL:

10 Q. Maxwell was one of the main women whom you

11 used to procure underage girls for sexual activities,

12 true?

13 MR. PAGLIUCA: Object to form and

14 foundation.

15 THE WITNESS: Fifth.

16 BY MR. CASSELL:

17 Q. It was your understanding that Maxwell met

18 Virginia at the Mar-a-Lago Club in Palm Beach in

19 2000, true?

20 MR. PAGLIUCA: Object to form and

21 foundation.

22 THE WITNESS: Fifth.

23 BY MR. CASSELL:

24 Q. In 2000, you were a member of the

25 Mar-a-Lago Club, true?
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1 J. Epstein - Confidential

2 MR. PAGLIUCA: Object to form.

3 THE WITNESS: Fifth.

4 BY MR. CASSELL:

5 Q. In 2000, Ms. Maxwell had access to the

6 Mar-a-Lago Club, true?

7 MR. PAGLIUCA: Object to form and

8 foundation.

9 THE WITNESS: Fifth.

10 BY MR. CASSELL:

11 Q. The reason Maxwell had access to the

12 Mar-a-Lago Club in 2000 was because of your

13 connections to the club, true?

14 MR. PAGLIUCA: Object to form and

15 foundation.

16 THE WITNESS: Fifth.

17 BY MR. CASSELL:

18 Q. Maxwell was a primary co-conspirator in

19 your sexual abuse scheme, true?

20 MR. PAGLIUCA: Object to form and

21 foundation.

22 THE WITNESS: Fifth.

23 BY MR. CASSELL:

24 Q. Maxwell was a primary co-conspirator in

25 your sex trafficking scheme, true?
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1 J. Epstein - Confidential

2 MR. PAGLIUCA: Object to form and

3 foundation.

4 THE WITNESS: Fifth.

5 BY MR. CASSELL:

6 Q. Maxwell herself regularly participated in

7 your sexual exploitation of minors, true?

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 found.

10 THE WITNESS: Fifth.

11 BY MR. CASSELL:

12 Q. In 2000, Maxwell herself regularly

13 participated in your sexual exploitation of minors,

14 true?

15 MR. PAGLIUCA: Object to form and

16 foundation.

17 THE WITNESS: Fifth.

18 BY MR. CASSELL:

19 Q. Maxwell herself regularly participated in

20 your sexual exploitation of Virginia, true?

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 THE WITNESS: Fifth.

24 BY MR. CASSELL:

25 Q. Did Maxwell participate in your sexual
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1 REPORTER'S CERTIFICATE

2

STATE OF FLORIDA

3 COUNTY OF PALM BEACH

4

5 I, DARLINE MARIE WEST, RPR, certify that I was

6 authorized to and did stenographically report the

7 foregoing deposition; and that the transcript is a

8 true record thereof.

9

10 I further certify that I am not a relative,

11 employee, attorney, or counsel of any of the parties,

12 nor am I a relative or employee of any of the

13 parties' attorney or counsel connected with the

14 action, nor am I financially interested in the

15 action.

16

17 Dated this 13th day of September 2016.

18

19

20

21 ________________________

22 DARLINE MARIE WEST, RPR

23

24

25
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UNITED STATES DISTRICT COURT
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

CASE: 15-cv-07433-RWS

VIRGINIA GIUFFRE,
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GHISLAINE MAXWELL,
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____________________/

VIDEOTAPED DEPOSITION OF TONY FIGUEROA
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Pages 1 - 157

Taken at the Instance of the Defendant

DATE: Friday, June 24, 2016
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One Florida Park Drive South
Suite 214
Palm Coast, Florida 32137

REPORTED BY: LEANNE W. FITZGERALD, FPR
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1 Q Right?

2 A Yeah.

3 Q And she travelled the world?

4 A Uh-huh (affirmative). Yes.

5 Q Did JJ say there was anything weird about

6 her job?

7 A No.

8 MR. EDWARDS: Object to the form.

9 BY MS. MENNINGER:

10 Q Did you know whether she had any massage

11 training?

12 A I did not. Like I said, the past three --

13 three or four years before then, I had no contact

14 with her whatsoever. So I had no clue what she was

15 certified in or had done with her life.

16 Q Okay. I would like to take about a five-

17 or ten-minute break, if that's okay with you.

18 A That's fine.

19 THE VIDEOGRAPHER: The time is 10:13. We

20 are off the record.

21 The time is 10:27. We are back on the

22 record.

23 MS. MENNINGER: All right. I would like

24 to mark as an exhibit now Defendant's

25 Exhibit 4.
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1 certain times and stuff. And it would just -- you

2 know, it just did not make sense to me that it it

3 was just a masseuse, you know. Like I said, he's a

4 billionaire. You can afford another masseuse. Why

5 do you need her, you know.

6 Q Do you know whether he --

7 (Brief interruption.)

8 A Let me turn this down.

9 Q Sorry.

10 A I'm sorry.

11 (Briefly off the record.)

12 Q Do you know whether he had other masseuses

13 at the time?

14 A I -- I really don't know. All I know is

15 he would have Virginia, obviously, go out and look

16 for other girls, also, to bring back, as well.

17 Q And how do you know that?

18 A Because she had explained to me that

19 sometimes when she would go out on trips that her

20 and Ms. Maxwell and stuff would go out to, like,

21 clubs and stuff and just try and pick up girls to

22 bring back, so...

23 Q That's what Virginia told you?

24 A Yes.

25 Q All right. Did any of your information --
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1 (Brief interruption.)

2 A I thought I muted it.

3 Q Did any of your information come from

4 anywhere other than Virginia?

5 A No.

6 MR. EDWARDS: Object to the form.

7 A Like I said, I did not talk -- I did not

8 really speak to any of them other than, you know,

9 hi, how's it going and stuff like that, until I had

10 actually met Jeffrey. And then he was the only one

11 I ever really spoke with. I had met Ms. Maxwell a

12 couple of times, but it was never, like, you know,

13 actual conversations, so...

14 BY MS. MENNINGER:

15 Q All right. Well, let me -- when did you

16 meet Jeffrey?

17 A I'd probably say -- probably a few months

18 after I had moved in with her.

19 Q Okay. And how did you come to meet

20 Jeffrey?

21 A Dropping her off over at his mansion.

22 Q And did you drop her off using her car?

23 A Yes.

24 Q And so she just asked you: Can you take

25 me over there?
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1 A Yeah.

2 Q And did she tell you where to go?

3 A Yeah. She told where he lived and

4 everything. And then obviously I got to take the

5 car, because she was going somewhere else in the

6 world and did not need it, so...

7 Q You were dropping her off for a multi-day

8 trip?

9 A Yeah. She would normally go about two

10 weeks out of every month, so...

11 Q Two weeks straight?

12 A Yeah. It was two weeks home and two weeks

13 gone, basically.

14 Q Did you always take her to his house,

15 or...

16 A Yeah. Pretty much every time I took her

17 there, it was always to his mansion. I picked her

18 up one time -- maybe it was a couple of times --

19 from the jet stream place. But pretty much every

20 single time it was at the hou- -- at the mansion.

21 (Brief interruption.)

22 Q Okay. So you're -- is that your phone?

23 I'm --

24 A No, it is. I thought I muted it.

25 Q That's okay.
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1 talking like that, so...

2 Q Okay. Where did your first conversation

3 with Jeffrey take place?

4 A I'm pretty sure it was in the kitchen or

5 the living room.

6 Q Inside the house?

7 A Yeah, it was inside the house. I've never

8 seen him anywhere else other than in the mansion or

9 getting off the jet.

10 Q So you were allowed to go inside the

11 house --

12 A Yeah.

13 Q -- with Ms. Roberts?

14 A Yeah. But I never went upstairs. I've

15 only been in the kitchen, the living room, and by

16 the pool.

17 Q How many times would you estimate that you

18 had been over to the house?

19 A I mean, at least once every two weeks to

20 drop her off, you know.

21 Q Was there a period of time between 2001

22 and when she left in 2002 where she was not working

23 for Jeffrey?

24 A Yes.

25 Q What period of time was that?
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1 A It was pretty much, like, when she was

2 actually working as a server. Like, basically

3 because we were trying to not have her go back

4 there. Like, she did not want to go back there.

5 And we were trying to just work without needing his

6 money, you know.

7 Q All right. And if I can re-call up that

8 Exhibit 2, can you see from here when about she was

9 working as a server?

10 A March 4th, '02.

11 Q Do you know about how long she worked

12 there?

13 A I do not. I'm not sure.

14 Q Days? Weeks? Months? Anything?

15 A I really have no clue.

16 Q Okay. How old was Ms. Roberts in 2002, if

17 you know?

18 A I'd probably say, like, 18 or so, maybe.

19 Q If her birthday is in '83 --

20 A Oh, if it's in '83, then I'd say --

21 because I was born in '82, so a year younger than me

22 would be...

23 Q 18, 19?

24 A Yeah, somewhere around there.

25 MR. EDWARDS: Object to the form.
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1 Q I guess my question is: Did she ever tell

2 you that she had started as a regular masseuse for

3 him and then transitioned to something other than a

4 masseuse?

5 A No. She never said that it transitioned.

6 But she ended up explaining to me what had happened

7 before, so...

8 Q What has -- what is that?

9 A That her and Ms. Maxwell and Jeffrey would

10 obviously be doing stuff, all three of them

11 together. Like I said, that they would all go out

12 to clubs to pick up girls and try and find them to

13 bring back for Jeffrey. And then she told me about

14 how, like I said, her and Ms. Maxwell and Jeffrey

15 were all intimate together on multiple occasions.

16 Q When did she tell you this?

17 A I'm not exactly sure on the dates.

18 Q Was it while you were still together?

19 A Yes.

20 Q Did you -- had you met Ms. Maxwell?

21 A Yeah, I had met her a couple of times.

22 Q When did you meet Ms. Maxwell?

23 A Dates, I'm unsure of. But it was pretty

24 much, like I said, at Jeffrey's house in the

25 kitchen.
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1 Q Was it earlier in the time you were with

2 her, or...

3 A It was about -- I'd say about six months

4 or so. I don't know. I'm not exactly positive.

5 Q All right. So at the time you met

6 Ms. Maxwell, had Ms. Roberts already told you that

7 she had been intimate?

8 A No. She had told me about that, I

9 believe, after I had max- -- after I had already met

10 her.

11 Q Okay. And tell me everything that you

12 remember about what Ms. Roberts said about being

13 intimate with Ms. Maxwell and Mr. Epstein at the

14 same time.

15 A I remember her talking about, like,

16 strap-ons and stuff like that. But, I mean, like I

17 said, all the details are not really that clear.

18 But I remember her talking about, like, how they

19 would always be using and stuff like that.

20 Q She and Ms. Maxwell and Mr Epstein would

21 used strap-ons?

22 A Uh-huh (affirmative).

23 Q How did you feel about that?

24 A I just -- obviously not happy about it.

25 Q What did you say?
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1 A I did not.

2 Q When the FBI interviewed you, did you

3 mention this to them?

4 A I mentioned -- anything they asked me, I

5 did not hold anything back.

6 Q Okay. Do you recall specifically talking

7 about sex with the Prince?

8 A I -- I don't recall talking to them about

9 that, but, I mean, it's -- it could be possible.

10 Q Other than sex with the Prince, is there

11 anyone else that Jeffrey wanted Ms. Roberts to have

12 sex with that she relayed to you?

13 A Mainly, like I said, just Ms. Maxwell and

14 all the other girls.

15 Q Ms. Maxwell wanted -- Jeffrey wanted

16 Virginia to have sex with Ms. Maxwell?

17 A And him, yeah.

18 Q And did she tell you whether she had ever

19 done that?

20 A Yeah. She said that she did.

21 Q And when did she tell you that?

22 A I'm not sure on the date.

23 Q And what did she describe having happened?

24 A I believe I already told you that. With

25 the strap-ons and dildos and everything.
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1 CERTIFICATE OF REPORTER

2
STATE OF FLORIDA )

3 )
COUNTY OF VOLUSIA )

4

5

6

7 I, Leanne W. Fitzgerald, Court Reporter, do
hereby certify that I was authorized to and did

8 stenographically report the deposition of TONY
FIGUEROA; and that the foregoing transcript is a

9 true record of my stenographic notes.

10 I further certify that I am not a relative,
employee, attorney, or counsel of any of the

11 parties, nor am I a relative or employee of any of
the parties' attorneys or counsel connected with the

12 action, nor am I financially interested in the
action.

13
Dated this 5th day of July, 2016.

14

15

16

17

18

19
__________________________________

20 Leanne W. Fitzgerald, FPR
Florida Professional Reporter

21
Digital Certificate Authenticated

22 By Symantec

23

24

25
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____________________/
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1 A Yes.

2 Q All right. And that belief was based on

3 Virginia telling you that?

4 A And JJ and Michael.

5 Q Okay. So you had heard from some other

6 people, and then later --

7 A Yeah. Before she had come back to the

8 apartment, they said that she was a masseuse for

9 this guy. And then when she came back, she told me.

10 Q All right. Once you started dating her

11 again -- I'm sorry.

12 Prior to dating her. Go back to the first

13 time you were dating her. Did she have money?

14 A No.

15 Q All right. Was she able to afford her own

16 place?

17 A No.

18 Q Was she doing massages, at all?

19 A No.

20 Q All right. Fast forward to the second

21 time when you get back together with her sometime in

22 2001.

23 A Uh-huh (affirmative).

24 Q Did she appear to you to have any massage

25 training?
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1 A No.

2 Q As a seventeen-year-old at that time, was

3 she able to afford things?

4 MS. MENNINGER: Objection. Form.

5 Foundation.

6 BY MR. EDWARDS:

7 Q Did she have money --

8 A She had money.

9 Q -- while working with Jeff?

10 And was the money in the form of cash?

11 A Yes.

12 Q And did she always have cash?

13 A Yes.

14 Q And how was the apartment paid for?

15 MS. MENNINGER: Objection. Form.

16 Foundation.

17 A Cash.

18 BY MR. EDWARDS:

19 Q And did you see how she was paying for the

20 apartment?

21 A I did not watch her pay the bill, but...

22 Q Okay. When you would go to dinner, who

23 would pay?

24 A Just whoever.

25 MS. MENNINGER: Objection. Form.
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1 MS. MENNINGER: Objection. Form.

2 Foundation.

3 A For Jeffrey.

4 BY MR. EDWARDS:

5 Q All right. Let me fix this. Ghislaine --

6 when Ghislaine Maxwell would call you during the

7 time that you were living with Virginia, she would

8 ask you what, specifically?

9 MS. MENNINGER: Objection. Form.

10 Foundation.

11 A Just if I had found any other girls just

12 to bring to Jeffrey.

13 BY MR. EDWARDS:

14 Q Okay.

15 A Pretty much every time there was a

16 conversation with any of them, it was either asking

17 Virginia where she was at, or asking her to get

18 girls, or asking me to get girls.

19 Q All right. Let's go to that second

20 category you just identified, which is asking

21 Virginia to get girls. How many times were you in a

22 room where specifically Ghislaine Maxwell would ask

23 Virginia to bring girls?

24 A None that I can recall.

25 Q Okay. How many times -- when you say they
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1 went with Virginia, and you dropped her off; and

2 some occasions you went inside?

3 A Yeah.

4 Q And some of the occasions you went inside,

5 you hung out by the pool?

6 A Yes.

7 Q Or in the kitchen with the chef?

8 A Yeah.

9 Q All right. And in the total of all the

10 times that you went inside the house, you saw

11 Ms. Maxwell -- I think you got up to six times?

12 A Yeah, about five or six times.

13 Q All right. Total?

14 A Total.

15 Q That's not five or six times where --

16 A That was period, all together.

17 Q -- you brought girls?

18 A No. All together, period.

19 Q All right. I thought you said when I was

20 asking you questions that Ms. Maxwell never asked

21 you to bring girls.

22 A I don't remember saying that.

23 Q Okay. Well, tell me. When did

24 Ms. Maxwell ask you to bring a girl?

25 A Never in person. It was, like, literally,
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1 like, on the phone maybe, like, once or twice.

2 Q All right. Did Ms. Maxwell call you

3 frequently?

4 A No.

5 Q All right. How many times do you think

6 Ms. Maxwell called you, at all?

7 A I'd just say that probably a just a few, a

8 couple of times. Maybe once or twice.

9 Q One or two --

10 A The majority of the time it was pretty

11 much his assistant.

12 Q How do you know Ms. Maxwell's voice?

13 A Because she sounds British.

14 Q So someone with a British accent called

15 you once or twice and asked for --

16 A Well, she told me who she was.

17 Q Okay. And what did she say when she

18 called you and asked you to bring girls?

19 A She just said, "Hi. This is Ghislaine.

20 Jeffrey was wondering if you had anybody that could

21 come over."

22 Q Okay. When did that happen?

23 A I'm not exactly sure on the time frame.

24 Q Was it after the Roadhouse Grill or

25 before?
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1 Q So the thing that Virginia was tired of --

2 just so that the record is clear -- well, I'll let

3 you answer in your words. Just be clear.

4 What was it that Virginia was trying to

5 get away from and stop with respect to working at

6 Jeffrey Epstein's house?

7 MS. MENNINGER: Objection. Form,

8 foundation -- as to Virginia's thought

9 processes.

10 A To stop being used and abused.

11 BY MS. MENNINGER:

12 Q How do you know that?

13 MS. MENNINGER: Objection. Form.

14 Foundation.

15 A Due to all the things that I have come

16 to -- that have been brought to light, and in the

17 experiences that I've had, and the conversations

18 that I have had with her. Like, it just all adds up

19 to that, so...

20 BY MS. MENNINGER:

21 Q When Virginia was wanting to get out, did

22 she ever express that it was the times of work that

23 she was trying to get away from?

24 A No.

25 Q Okay. What was she specifically

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page68 of 883



www.Southernreporting.com - (386)257-3663
Southern Reporting Company

251

1 Q Was she getting paid as much as she was

2 getting paid to work for Jeff Epstein?

3 A Definitely not.

4 Q She no longer had cash all around?

5 A Nope.

6 Q You mentioned that there was -- you had

7 several conversations with Virginia when she was

8 discussing them wanting -- or I think the word you

9 used was force, but later we tried to clarify that,

10 but them forcing her to have sex with Prince Andrew.

11 Do you remember that?

12 A Yeah.

13 Q And that you expressed that you were

14 worried for her safety if she were to decline that?

15 A Yes.

16 Q What about your conversation with Virginia

17 on that particular occasion made you worried for

18 Virginia's safety?

19 A Just the way she was talking to me. Like,

20 she just sounded scared.

21 Q And what -- what -- try to dig back and

22 remember what exactly she was saying and how she was

23 saying it, if you could just describe that for us.

24 A She said that she went to go in -- I

25 remember at one time she was talking to me about how
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ïð °®±²±«²½» ¸»® ´¿­¬ ²¿³» °®±°»®´§ô ¾«¬ ·¬ù­ ¿®±«²¼

ïï ¬¸±­» ´·²»­ò

ïî Ì¸»®» ©»®» ¿ ´±¬ ±º ±¬¸»® ¹·®´­ ¬¸¿¬ ×

ïí ¸±²»­¬´§ ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® ¬¸»·® ²¿³»­ò ×ù³ ­±®®§ò ×

ïì ©·­¸ × ½±«´¼ ¸»´° ±«¬ ³±®» ¾»½¿«­» × ®»¿´´§ ©±«´¼

ïë ´·µ» ¬± °®±ª·¼» ³±®» ©·¬²»­­»­ º±® ¬¸·­ô ¾«¬ × ½¿²ù¬

ïê ®»³»³¾»® ¿ ´±¬ ±º ¹·®´­ù ²¿³»­ò

ïé Ï Í± ¬¸±­» ¿®» ¬¸» ¬¸®»» ²¿³»­ ±º º»³¿´»­

ïè ¬¸¿¬ §±« ±¾­»®ª»¼ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸ óó

ïç ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ñ¾¶»½¬ ¬± ¬¸» º±®³ò

îð Ó·­½¸¿®¿½¬»®·¦»­ ¬»­¬·³±²§ò

îï Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ óó ·­ ¬¸¿¬ ©¸¿¬ ×

îî «²¼»®­¬¿²¼ §±«® ¿²­©»® ¬± ¾»á

îí ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ñ¾¶»½¬·±²ò Ó·­½¸¿®¿½¬»®·¦»­

îì ¸»® ¬»­¬·³±²§ò

îë ß Ì¸±­» ¿®» óó ¬¸±­» ¿®» ­±³» ¬¸®»» ±º ¬¸»
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ï Ï Ó±®» ¬¸¿² îðá

î ß × ©±«´¼ ­¿§ ³±®» ¬¸¿² îðò

í Ï Ó±®» ¬¸¿² ëðá

ì ß × ¼±²ù¬ ¬¸·²µ ³±®» ¬¸¿² ëðô ¾«¬ óó

ë Ï Ü·¼ óó

ê ß × ¼±²ù¬ ¸¿ª» ¿² »¨¿½¬ ²«³¾»®ò × ³»¿²ô

é ·º óó × ¬¸·²µ ·º §±« ´±±µ ¿¬ ¬¸» º´·¹¸¬ ´±¹­ô §±«

è µ²±©ô ¬¸¿¬ ¸»´°­ô ¾«¬ ¬¸»² ¬¸»§ù®» ²±¬ º«´´§

ç ½±³°´»¬»ò É» ±²´§ ¸¿ª» º´·¹¸¬ ´±¹­ ¬± ±²» °´¿²» ¿²¼

ïð ¬¸»² ¬¸»®»ù­ ¿ ¬·³» × ©¿­ º´±©² ½±³³»®½·¿´´§ ·²¬± ¬¸»

ïï ·­´¿²¼ò

ïî Ï Ë³ó¸«³ò

ïí ß Í± ·¬ù­ ®»¿´´§ ¸¿®¼ º±® ³» ¬± ¹¿«¹» ¿

ïì ²«³¾»®ò

ïë Ï Ñµ¿§ò Ü± §±« ¸¿ª» ¿²§ °¸±¬±¹®¿°¸­ ±º

ïê §±«®­»´º ±² ¬¸» ·­´¿²¼á

ïé ß × µ²±© × «­»¼ ¬±ô ¾«¬ ¬¸»§ ©±«´¼ ¾» ´»º¬

ïè ·² ¬¸¿¬ ¿°¿®¬³»²¬ò

ïç Ï É¸¿¬ ±¬¸»® ´±½¿¬·±²­ ¼·¼ §±« °¿®¬·½·°¿¬»

îð ·² ­»¨«¿´ ½±²¬¿½¬ ©·¬¸ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ô ±¬¸»® ¬¸¿²

îï ¬¸» ·­´¿²¼á

îî ß Ûª»®§©¸»®»ò Ò»© Ç±®µô Ð¿´³ Þ»¿½¸ò

îí Ï É¸»®» ·² Ò»© Ç±®µá

îì ß Ì¸» ³¿²­·±²ô Ö»ºº®»§ù­ ³¿²­·±²ò

îë Ï Ñµ¿§ò ß²§©¸»®» »´­» ·² Ò»© Ç±®µá
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ï ¬¸·²µ × ³»¬ Ð®·²½» ß²¼®»© ·² îððïò ß²¼ Ù´»²² Ü«¾·²

î ¿²¼ Í¬»°¸»² Õ¿«º³¿²² ©»®»ô ´·µ» × ­¿·¼ô ¬¸» º·®­¬

í °»±°´» × ©¿­ ­»²¬ ±«¬ ¬± ¿º¬»® ³§ ¬®¿·²·²¹ò Í± ×

ì ¼±²ù¬ µ²±©ò ×ù³ ²±¬ ¹±·²¹ ¬± ¹·ª» §±« ¿² »¨¿½¬ ¬·³»

ë ·º × ¼±²ù¬ µ²±© ·¬ò

ê Ï × ¿­µ»¼ §±« ¬¸» ®»´¿¬·ª» ±®¼»®ò

é ß ß²¼ ×ù³ ¬®§·²¹ ¬± ¹·ª» §±« ·¬ò

è Ï ß²¼ ©¸»®» ¼±»­ ß´¿² Ü»®­¸±©·¬¦ º·¬ ·²¬±

ç ¬¸¿¬ ¹®±«° ±º °»±°´»á

ïð ß Í¿³»ò × ½¿²ù¬ ¬»´´ §±« °·»½» ¾§ °·»½» ¾§

ïï °·»½» ©¸± óó × µ²±© Ù´»²² Ü«¾·² ©¿­ º·®­¬ò

ïî Ï Ñµ¿§ò

ïí ß ß²¼ × µ²±© Í¬»°¸»² Õ¿«º³¿²² ©¿­ ±²» ±º ¬¸»

ïì º·®­¬ × ©¿­ ­»²¬ ¬±ò ß´¿² Ü»®­¸±©·¬¦ ½±«´¼ ¸¿ª» ¾»»²

ïë ¾»¬©»»² ¬¸»®»ò Þ»¬©»»²ô ­±®®§ô ¾»¬©»»² Ù´»²² ¿²¼

ïê Í¬»°¸»²ò Ì¸» º·®­¬ ¬·³» × ©¿­ ©·¬¸ ß´¿² Ü»®­¸±©·¬¦

ïé ©¿­ ·² Ò»© Ç±®µô ­± × ©¿­²ù¬ ¿½¬«¿´´§ ­»²¬ ¬± ¸·³ò

ïè ×¬ ¿½¬«¿´´§ ¸¿°°»²»¼ ¿¬ ±²» ±º Ö»ºº®»§ù­ ®»­·¼»²½»­ò

ïç øÓ­ò Ó½Ý¿©´»§ ´»º¬ ¬¸» ¼»°±­·¬·±²ò÷

îð ß Í± ·¬ù­ ª»®§ ¸¿®¼ º±® ³» ¬±

îï ½¸®±²±´±¹·½¿´´§ ¹·ª» §±« »¿½¸ °»®­±² ·²¼·ª·¼«¿´´§ò

îî Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Ñµ¿§ò Ò¿³» ¬¸» ±¬¸»®

îí °±´·¬·½¿´´§ ½±²²»½¬»¼ ¿²¼ º·²¿²½·¿´´§ °±©»®º«´ °»±°´»

îì ¬¸¿¬ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ ¬±´¼ §±« ¬± ¹± ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸á

îë ß ß¹¿·²ô ×ù³ ¹±·²¹ ¬± ¬»´´ §±« þ¬¸»§þ
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ï ¾»½¿«­» ¬¸¿¬ù­ ¸±© ·¬ ©»²¬ò Ì¸»§ ·²­¬®«½¬»¼ ³» ¬± ¹±

î ¬± Ù»±®¹» Ó·¬½¸»´´ô Ö»¿² Ô«½ Þ®«²»´ô Þ·´´ Î·½¸¿®¼­±²ô

í ¿²±¬¸»® °®·²½» ¬¸¿¬ × ¼±²ù¬ µ²±© ¸·­ ²¿³»ò ß ¹«§

ì ¬¸¿¬ ±©²­ ¿ ¸±¬»´ô ¿ ®»¿´´§ ´¿®¹» ¸±¬»´ ½¸¿·²ô ×

ë ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® ©¸·½¸ ¸±¬»´ ·¬ ©¿­ò Ó¿®ª·² Ó·²­µ§ò

ê Ì¸»®» ©¿­ô §±« µ²±©ô ¿²±¬¸»® º±®»·¹²

é °®»­·¼»²¬ô × ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® ¸·­ ²¿³»ò Ø» ©¿­

è Í°¿²·­¸ò Ì¸»®»ù­ ¿ ©¸±´» ¾«²½¸ ±º ¬¸»³ ¬¸¿¬ ×

ç ¶«­¬ óó ·¬ù­ ¸¿®¼ º±® ³» ¬± ®»³»³¾»® ¿´´ ±º ¬¸»³ò

ïð Ç±« µ²±©ô × ©¿­ ¬±´¼ ¬± ¼± ­±³»¬¸·²¹ ¾§ ¬¸»­» °»±°´»

ïï ½±²­¬¿²¬´§ô ¬±´¼ ¬± óó ³§ ©¸±´» ´·º» ®»ª±´ª»¼ ¿®±«²¼

ïî ¶«­¬ °´»¿­·²¹ ¬¸»­» ³»² ¿²¼ µ»»°·²¹ Ù¸·­´¿·²» ¿²¼

ïí Ö»ºº®»§ ¸¿°°§ò Ì¸»·® ©¸±´» »²¬·®» ´·ª»­ ®»ª±´ª»¼

ïì ¿®±«²¼ ­»¨ò

ïë Ì¸»§ ½¿´´ ³¿­­¿¹»­ ­»¨ò Ì¸»§ ½¿´´

ïê ³±¼»´·²¹ ­»¨ò Ì¸»§ ½¿´´ óó

ïé Ï × ¿­µ»¼ §±« ¬¸» ²¿³»­ º±® °»±°´»ò ß®» §±«

ïè ¹±·²¹ ¬± ¬»´´ ³» ¿²§ ±¬¸»® ²¿³»­ ±® ·­ ¬¸¿¬ ¿´´ ±º

ïç ¬¸»³á

îð ß ×ù³ ¬®§·²¹ ¬± ¬¸·²µò Ì¸¿¬ù­ ¬¸» ¿²­©»®

îï ×ù³ ¬®§·²¹ ¬± ¹·ª» ¬± §±«ò ×¬ù­ ¬¸¿¬ ·¬ù­ ­± ¸¿®¼ ¬±

îî ¶«­¬ µ»»° ²¿³·²¹ ¿²¼ ²¿³·²¹ ¿²¼ ²¿³·²¹ò

îí Ï ß´´ ®·¹¸¬ò

îì ß ß ´±¬ ±º ¬·³»­ × ©±«´¼ ¾» ·²¬®±¼«½»¼ ¬±

îë ¬¸»³ò × ¼·¼²ù¬ µ²±© óó
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ï ³¿²§ ¬·³»­ §±« ©¿²¬ ³» ¬± µ»»° ¿²­©»®·²¹ ¬¸·­

î ¯«»­¬·±²ò Þ±¬¸ ¬±´¼ ³» ¬± ¼± ¬¸·­ô ±µ¿§á Ì¸»§ ¾±¬¸

í ­»²¬ ³» ¬± ¬¸»­» °»±°´»ò

ì Ø±© ³¿²§ ¬·³»­ ¼± §±« ©¿²¬ ³» ¬± ¿²­©»®

ë ¬¸·­á

ê Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ × ¬¸·²µ §±«ù®»

é ¿²­©»®·²¹ ¿ ¼·ºº»®»²¬ ¯«»­¬·±² ­± ¬¸¿¬ù­ ©¸§ ×ù³

è ¹±·²¹ ¬± ¿­µ §±« ¿¹¿·²ò × ¿³ ²±¬ ¿­µ·²¹ §±« ¿²§¬¸·²¹

ç ¿¾±«¬ ¿ ¬·³» ©¸»² Ö»ºº®»§ ¿²¼ Ù¸·­´¿·²» ¬±¹»¬¸»® ¬±´¼

ïð §±« ¬± ¹± ¼± ­±³»¬¸·²¹ò ×ù³ ¿­µ·²¹ §±« ¬± ²¿³» ¿

ïï ­·²¹´» ¬·³» ¼«®·²¹ ©¸·½¸ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ ¿½¬·²¹

ïî ¿´±²» ¼·®»½¬»¼ §±« ¬± ¹± ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸ ¿²±¬¸»®

ïí °»®­±²á

ïì ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ñ¾¶»½¬·±²ò ß­µ»¼ ¿²¼

ïë ¿²­©»®»¼ò Ø¿®¿­­·²¹ò ß®¹«³»²¬¿¬·ª»ò

ïê ß ×ùª» ¹·ª»² §±« ¬¸» ²¿³»­ ±º ¬¸» °»±°´»

ïé ¬¸¿¬ Ù¸·­´¿·²» ·²­¬®«½¬»¼ ³» ¬± ¹± ¸¿ª» ­»¨«¿´

ïè ®»´¿¬·±²­ ©·¬¸ò × ¿³ ²±¬ ¼·­½´«¼·²¹ ø­·½÷ ¬¸» º¿½¬

ïç ¬¸¿¬ Ö»ºº®»§ ¿´­± ¬±´¼ ³»ò

îð Ù¸·­´¿·²» ¬±´¼ ³» º®±³ ¸»® ³±«¬¸ ¬± ¼±

îï ¬¸»­» ¬¸·²¹­ò Ö»ºº®»§ ¬±´¼ ³» º®±³ ¸·­ ³±«¬¸ ¬± ¼±

îî ¬¸»­» ¬¸·²¹­ ©·¬¸ ¬¸»­» °»±°´»ò Ù¸·­´¿·²» ·²­¬®«½¬»¼

îí ³» ¬± ¼± ¬¸» ¬¸·²¹­ ¬¸¿¬ × ¼·¼ ©·¬¸ Ö»ºº®»§ Û°­¬»·²

îì ±² ¬¸» ª»®§ º·®­¬ ³»»¬·²¹ ¬¸¿¬ × ¸¿¼ ©·¬¸ ¸·³ò Í¸»

îë ¾®±«¹¸¬ ³» ¬¸»®» «²¼»® ¬¸» °®»½´«­·±² ø­·½÷ ¬¸¿¬ ×
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ï ©¿­ ¹±·²¹ ¬± ¾» ¬®¿·²»¼ ¿­ ¿ ³¿­­»«­» ¿²¼ ¬¸¿¬ ­¸»

î ·²­¬®«½¬»¼ ³» ¬± ¬¿µ» ±ºº ³§ ½´±¬¸»­ ¿²¼ ¬± ¹·ª» ±®¿´

í ­»¨ ¬± Ö»ºº®»§ Û°­¬»·²ò

ì Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Û¨½«­» ³»ò ×ùª» ¿­µ»¼

ë §±« º±® ¬¸» ²¿³»­ò

ê ß ×ùª» ¶«­¬ ¹·ª»² §±« ¿ ²¿³»ò Ö»ºº®»§

é Û°­¬»·² ·­ ¿ ¾·¹ ²¿³»ò

è Ï ß´´ ®·¹¸¬ò

ç ß Í¸» ·²­¬®«½¬»¼ ³» ±² ¬¸¿¬ ±²»ò

ïð Ï Í± §±«ù®» ­¿§·²¹ óó

ïï ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ì¸» ©·¬²»­­ ·­ º·²·­¸·²¹ ¸»®

ïî ¿²­©»® ®·¹¸¬ ²±©ò Í¸»ù­ ·² ¬¸» °®±½»­­ ±º »¨°´¿·²·²¹

ïí ±²» ±º ¬¸» °»±°´» Ù¸·­´¿·²» ¬±´¼ ¸»® ¬± ¸¿ª» ­»¨

ïì ©·¬¸ò

ïë Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Í± §±«ù®» ­¿§·²¹

ïê Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ ¼·®»½¬»¼ §±« ¬± ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸

ïé Ö»ºº®»§ Û°­¬»·²á

ïè ß Ý±®®»½¬ò

ïç Ï Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ ¼·®»½¬»¼ §±« ¬± ¸¿ª» ­»¨

îð ©·¬¸ Ù´»²² Ü«¾·²á

îï ß Ý±®®»½¬ò

îî Ï É¸¿¬ ©±®¼­ ¼·¼ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ ¬»´´ §±«

îí ¬± ¹± ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸ Ù´»²² Ü«¾·²á

îì ß ×¬ ©¿­ ¬¸» ­¿³» ¿´´ ¬¸» ¬·³»ô ¿´´ ®·¹¸¬á

îë Ì¸»§ ©¿²¬ ³» ¬± ¹± °®±ª·¼» ¬¸»­» ³»² ©·¬¸ ¿ ³¿­­¿¹»ò
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ï ß É¸»² ·¬ ¸¿°°»²»¼á

î Ï É¸»² Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ «­»¼ ¬¸» ©±®¼­ô Ù±

í ¹·ª» ¿ ³¿­­¿¹» ¬± Þ·´´ Î·½¸¿®¼­±²ô ©¸»®» ©»®» §±«á

ì ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ñ¾¶»½¬ ¬± ¬¸» º±®³ò

ë Ó·­½¸¿®¿½¬»®·¦»­ ¸»® ¬»­¬·³±²§ò

ê ß × ½¿²ù¬ ¬»´´ §±« ©¸»®» ©» ©»®»ò × µ²±©

é ©¸»®» × ©¿­ ­»²¬ ¬±ò × ¼±²ù¬ µ²±© ©¸»®» ©» ©»®» ©¸»²

è ­¸» ¬±´¼ ³» ¬± ¼± ¬¸¿¬ò

ç Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ É¸»®» ©»®» §±« ­»²¬

ïð ¬± óó

ïï ß Ò»© Ó»¨·½±ò

ïî Ï óó ¾§ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´á

ïí ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ñ¾¶»½¬ ¬± ¬¸» º±®³ò

ïì Ó·­½¸¿®¿½¬»®·¦»­ ¸»® ¬»­¬·³±²§ ¿¹¿·²ò

ïë ß ß®» §±« ­³·´·²¹ ¿¬ ³» ¾»½¿«­» óó

ïê Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Ò±ô ×ù³ ¿­µ·²¹ §±« ¬±

ïé ¿²­©»® ¬¸» ¯«»­¬·±²ò

ïè ß × ¸¿ª» ¿²­©»®»¼ ¬¸» ¯«»­¬·±²ò × ©¿­ ­»²¬

ïç ¬± Ò»© Ó»¨·½±ò

îð Ï Ñµ¿§ò É¸»®» ©»®» §±« ­»²¬ º®±³á

îï ß × ¿´®»¿¼§ ¿²­©»®»¼ ¬¸¿¬ò × ¼±²ù¬ µ²±©

îî ©¸»®» × ©¿­ ­»²¬ º®±³ò

îí Ï Ñµ¿§ò

îì ß × ©¿­ º´§·²¹ »ª»®§©¸»®» ©·¬¸ ¬¸»­» °»±°´»ò

îë Ï É¸»®» ©»®» §±« ­»²¬ ¾§ Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´
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ï ß Ò±ô ­¸» ©¿­ ²±¬ ·² ¬¸» ®±±³ò Í¸» ©¿­ ·²

î ¿²±¬¸»® ½¿¾¿²¿ò

í Ï ß²¼ ±¬¸»® ¬¸¿² ¬»´´·²¹ §±« ¬± ¹± ¹·ª» ¬¸»

ì ±©²»® ±º ¬¸·­ ´¿®¹» ¸±¬»´ ½¸¿·² ¿ ³¿­­¿¹»ô ¼± §±«

ë ®»³»³¾»® ¿²§ ±¬¸»® ©±®¼­ ­¸» «­»¼ ¬± §±« ¬± ¼·®»½¬

ê §±« ·² ©¸¿¬ §±« ­¸±«´¼ ¼±á

é ß Ò±¬ ¿¬ ¬¸» ¬·³»ô ²±ò

è Ï É¸»®» ¼·¼ óó ©¸»®» ©»®» §±« ¿²¼ ©¸»®» ©¿­

ç Ó­ò Ó¿¨©»´´ ©¸»² ­¸» ¼·®»½¬»¼ §±« ¬± ¹± ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸

ïð Ó¿®ª·² Ó·²­µ§á

ïï ÓÎò ÛÜÉßÎÜÍæ Ñ¾¶»½¬ ¬± ¬¸» º±®³ò

ïî ß × ¼±²ù¬ µ²±©ò

ïí Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ É¸»®» ¼·¼ §±« ¹± ¬±

ïì ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸ Ó¿®ª·² Ó·²­µ§á

ïë ß × ¾»´·»ª» ·¬ ©¿­ ¬¸» ËòÍò Ê·®¹·² ×­´¿²¼­ô

ïê Ö»ººù­ óó ­±®®§ô Ö»ºº®»§ Û°­¬»·²ù­ ·­´¿²¼ ·² ¬¸» ËòÍò

ïé Ê·®¹·² ×­´¿²¼­ò

ïè Ï ß²¼ ©¸»² ©¿­ ¬¸¿¬á

ïç ß × ¼±²ù¬ µ²±©ò

îð Ï Ü± §±« ¸¿ª» ¿²§ ¬·³» ±º §»¿®á

îï ß Ò±ò

îî Ï Ü± §±« µ²±© ¸±© ±´¼ §±« ©»®»á

îí ß Ò±ò

îì Ï Ñ¬¸»® ¬¸¿² Ù´»²² Ü«¾·²ô Í¬»°¸»² Õ¿«º³¿²²ô

îë Ð®·²½» ß²¼®»©ô Ö»¿² Ô«½ Þ®«²»´ô Þ·´´ Î·½¸¿®¼­±²ô
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ï ¿²±¬¸»® °®·²½»ô ¬¸» ´¿®¹» ¸±¬»´ ½¸¿·² ±©²»® ¿²¼

î Ó¿®ª·² Ó·²­µ§ô ·­ ¬¸»®» ¿²§±²» »´­» ¬¸¿¬ Ù¸·­´¿·²»

í Ó¿¨©»´´ ¼·®»½¬»¼ §±« ¬± ¹± ¸¿ª» ­»¨ ©·¬¸á

ì ß × ¿³ ¼»º·²·¬»´§ ­«®» ¬¸»®» ·­ò Þ«¬ ½¿² ×

ë ®»³»³¾»® »ª»®§¾±¼§ù­ ²¿³»á Ò±ò

ê Ï Ñµ¿§ò Ý¿² §±« ®»³»³¾»® ¿²§¬¸·²¹ »´­»

é ¿¾±«¬ ¬¸»³á

è ß Ô±±µô ×ùª» ¹·ª»² §±« ©¸¿¬ × µ²±© ®·¹¸¬

ç ²±©ò ×ù³ ­±®®§ò Ì¸·­ ·­ ª»®§ ¸¿®¼ º±® ³» ¿²¼ ª»®§

ïð º®«­¬®¿¬·²¹ ¬± ¸¿ª» ¬± ¹± ±ª»® ¬¸·­ò × ¼±²ù¬ óó ×

ïï ¼±²ù¬ ®»½¿´´ ¿´´ ±º ¬¸» °»±°´»ò Ì¸»®» ©¿­ ¿ ´¿®¹»

ïî ¿³±«²¬ ±º °»±°´» ¬¸¿¬ × ©¿­ ­»²¬ ¬±ò

ïí Ï Ü± §±« ¸¿ª» ¿²§ ²±¬»­ ±º ¿´´ ¬¸»­» °»±°´»

ïì ¬¸¿¬ §±« ©»®» ­»²¬ ¬±á

ïë ß Ò±ô × ¼±²ù¬ò

ïê Ï É¸»®» ¿®» §±«® ²±¬»­á

ïé ß × ¾«®²»¼ ¬¸»³ò

ïè Ï É¸»² ¼·¼ §±« ¾«®² ¬¸»³á
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ïë °¿®¬·»­ × ©±«´¼ ¸¿ª» ¼®¿²µ ·¬ô ¾«¬ × ©±«´¼²ù¬ ­¿§ ×

ïê ¿¾«­»¼ ·¬ò

ïé Ï Ñµ¿§ò É»®» ¬¸»®» »ª»® ±½½¿­·±²­ «°±²

ïè ©¸·½¸ §±« ©»®» ±¾­»®ª»¼ ¬± ¾» ¼®«²µ ¾§ ±¬¸»® °»±°´»ô

ïç °®·±® ¬± ³»»¬·²¹ Ö»ºº®»§ Û°­¬»·²á

îð ß ×º §±«ù®» ¼®·²µ·²¹ô ¬¸» °±­­·¾·´·¬§ ±º

îï ¹»¬¬·²¹ ¼®«²µ ·­ ¿´©¿§­ ¬¸»®»ò × ¼±²ù¬ óó × ½¿²ù¬

îî ®»½¿´´ »¨¿½¬ ­·¬«¿¬·±² ©¸»®» ¬¸¿¬ ©¿­ ¬¸» ½¿­»ô

îí ¾«¬ óó

îì Ï É»®» §±« ¼·¿¹²±­»¼ ¿­ ¿ ¼®«¹ ¿¼¼·½¬ °®·±®

îë ¬± ³»»¬·²¹ Ö»ºº®»§ Û°­¬»·²á
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ï ßÙÎÛÒ ÞÔßÒÜÑ ÝÑËÎÌ ÎÛÐÑÎÌ×ÒÙ ú Ê×ÜÛÑô ×ÒÝò
îïê ó ïê¬¸ Í¬®»»¬ô Í«·¬» êðð

î Ü»²ª»®ô Ý±´±®¿¼± èðîðî
ììëð ß®¿°¿¸±» ßª»²«»ô Í«·¬» ïðð

í Þ±«´¼»®ô Ý±´±®¿¼± èðíðí

ì Ó¿§ ïïô îðïê

ë Í·¹®·¼ Íò Ó½Ý¿©´»§ô Û­¯ò
ÞÑ×ÛÍô ÍÝØ×ÔÔÛÎ ú ÚÔÛÈÒÛÎ ÔÔÐ

ê ìðï Û¿­¬ Ô¿­ Ñ´¿­ Þ±«´»ª¿®¼
Í«·¬» ïîðð

é Ú±®¬ Ô¿«¼»®¼¿´»ô ÚÔ íííðïóîîïï

è Î»æ Ê·¼»±¬¿°»¼ Ü»°±­·¬·±² ±º Ê×ÎÙ×Ò×ß Ù×ËÚÚÎÛ
Ù·«ºº®» ªò Ó¿¨©»´´

ç Ý¿­» Ò±ò ïëó½ªóðéìííóÎÉÍ

ïð Ì¸» ¿º±®»³»²¬·±²»¼ ¼»°±­·¬·±² ·­ ®»¿¼§ º±® ®»¿¼·²¹
¿²¼ ­·¹²·²¹ò Ð´»¿­» ¿¬¬»²¼ ¬± ¬¸·­ ³¿¬¬»® ¾§

ïï º±´´±©·²¹ ÞÑÌØ ±º ¬¸» ·¬»³­ ·²¼·½¿¬»¼ ¾»´±©æ

ïî Ý¿´´ íðíóîçêóððïé ¿²¼ ¿®®¿²¹» ©·¬¸ «­ ¬± ®»¿¼
¿²¼ ­·¹² ¬¸» ¼»°±­·¬·±² ·² ±«® ±ºº·½»ò

ïí

ÈÈÈ Ø¿ª» ¬¸» ¼»°±²»²¬ ®»¿¼ §±«® ½±°§ ¿²¼ ­·¹²
ïì ¬¸» ­·¹²¿¬«®» °¿¹» ¿²¼ ¿³»²¼³»²¬ ­¸»»¬­ô ·º

¿°°´·½¿¾´»å ¬¸» ­·¹²¿¬«®» °¿¹» ·­ ¿¬¬¿½¸»¼ò
ïë

Î»¿¼ ¬¸» »²½´±­»¼ ½±°§ ±º ¬¸» ¼»°±­·¬·±² ¿²¼
ïê ­·¹² ¬¸» ­·¹²¿¬«®» °¿¹» ¿²¼ ¿³»²¼³»²¬

­¸»»¬­ô ·º ¿°°´·½¿¾´»å ¬¸» ­·¹²¿¬«®» °¿¹» ·­
ïé ¿¬¬¿½¸»¼ò

ïè ÈÈÈ É×ÌØ×Ò íð ÜßÇÍ ÑÚ ÌØÛ ÜßÌÛ ÑÚ ÌØ×Í ÔÛÌÌÛÎ

ïç Þ§ ¼«» ¬± ¿ ¬®·¿´ ¼¿¬» ±º

îð Ð´»¿­» ¾» ­«®» ¬¸» ±®·¹·²¿´ ­·¹²¿¬«®» °¿¹» ¿²¼
¿³»²¼³»²¬ ­¸»»¬­ô ·º ¿²§ô ¿®» Í×ÙÒÛÜ ÞÛÚÑÎÛ ß ÒÑÌßÎÇ

îï ÐËÞÔ×Ý ¿²¼ ®»¬«®²»¼ ¬± ß¹®»² Þ´¿²¼± º±® º·´·²¹ ©·¬¸
¬¸» ±®·¹·²¿´ ¼»°±­·¬·±²ò ß ½±°§ ±º ¬¸»­» ½¸¿²¹»­

îî ­¸±«´¼ ¿´­± ¾» º±®©¿®¼»¼ ¬± ½±«²­»´ ±º ®»½±®¼ò
Ì¸¿²µ §±«ò

îí

ßÙÎÛÒ ÞÔßÒÜÑ ÝÑËÎÌ ÎÛÐÑÎÌ×ÒÙ ú Ê×ÜÛÑô ×ÒÝò
îì

îë ½½æ ß´´ Ý±«²­»´
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×Ò ÌØÛ ËÒ×ÌÛÜ ÍÌßÌÛÍ Ü×ÍÌÎ×ÝÌ ÝÑËÎÌ

ÍÑËÌØÛÎÒ Ü×ÍÌÎ×ÝÌ ÑÚ ÒÛÉ ÇÑÎÕ

Ý·ª·´ ß½¬·±² Ò±ò ïëó½ªóðéìííóÎÉÍ

ÝÑÒÚ×ÜÛÒÌ×ßÔ Ê×ÜÛÑ ÜÛÐÑÍ×Ì×ÑÒ ÑÚ
Ê×ÎÙ×Ò×ß Ù×ËÚÚÎÛô ÊÑÔËÓÛ ××

Ò±ª»³¾»® ïìô îðïê

Ê×ÎÙ×Ò×ß Ôò Ù×ËÚÚÎÛô

Ð´¿·²¬·ººô

ªò

ÙØ×ÍÔß×ÒÛ ÓßÈÉÛÔÔô

Ü»º»²¼¿²¬ò

ßÐÐÛßÎßÒÝÛÍæ

ÞÑ×ÛÍô ÍÝØ×ÔÔÛÎ ú ÚÔÛÈÒÛÎ ÔÔÐ
Þ§ Í·¹®·¼ Íò Ó½Ý¿©´»§ô Û­¯ò
ìðï Û¿­¬ Ô¿­ Ñ´¿­ Þ±«´»ª¿®¼
Í«·¬» ïîðð
Ú±®¬ Ô¿«¼»®¼¿´»ô ÚÔ íííðï
Ð¸±²»æ çëìòíëêòððïï
­³½½¿©´»§à¾­º´´°ò½±³
ß°°»¿®·²¹ ±² ¾»¸¿´º ±º ¬¸» Ð´¿·²¬·ºº
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ï ßÐÐÛßÎßÒÝÛÍæ øÝ±²¬·²«»¼÷

î ØßÜÜÑÒô ÓÑÎÙßÒ ßÒÜ ÚÑÎÓßÒô ÐòÝò
Þ§ Ô¿«®¿ Ó»²²·²¹»®ô Û­¯ò

í Ö»ºº®»§ Íò Ð¿¹´·«½¿ô Û­¯ò
ïëð Û¿­¬ ïð¬¸ ßª»²«»

ì Ü»²ª»®ô ÝÑ èðîðí
Ð¸±²»æ íðíòèíïòéíêì

ë ´³»²²·²¹»®à¸³º´¿©ò½±³
¶°¿¹´·«½¿à¸³º´¿©ò½±³

ê ß°°»¿®·²¹ ±² ¾»¸¿´º ±º ¬¸»
Ü»º»²¼¿²¬

é

ß´­± Ð®»­»²¬æ
è ß²² Ô«²¼¾»®¹ô Ð¿®¿´»¹¿´

Ó¿®§ª±²²» Ì±³°µ·²­ô Ê·¼»±¹®¿°¸»®
ç

ïð

ïï

ïî

ïí

ïì

ïë

ïê

ïé

ïè

ïç

îð

îï

îî

îí

îì

îë

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page111 of 883



ï ß Ç»­ò

î Ï ß²¼ §±« ¾»´·»ª» ¬¸» Ò»·³¿² Ó¿®½«­ ©¿­

í ´±½¿¬»¼ ·² ©¸·½¸ ½·¬§á

ì ß É»´´ô ·¬ù­ ¿®±«²¼ Ú±®¬ Ô¿«¼»®¼¿´»ò ×

ë ½¿²ù¬ ¬»´´ §±« »¨¿½¬´§ò Ú±®¬ Ô¿«¼»®¼¿´» ·­ ­± ¾·¹ô

ê ´·µ» Þ®±©¿®¼ Ý±«²¬§á ×­ ¬¸¿¬ ¬¸» ©±®¼ º±® ·¬á

é Ï ß²¼ ©¸¿¬ ¼·¼ §±« ¼± ¿¬ Ò»·³¿² Ó¿®½«­á

è ß × ©±®µ»¼ ·² ¬¸» ½¸¿²¹·²¹ ®±±³­ò

ç Ï ß²¼ ©¸¿¬ ¼·¼ §±« ¼± ·² ¬¸» ½¸¿²¹·²¹ ®±±³á

ïð ß × ¬¸·²µ × ¶«­¬ ´·µ» óó ·º × ®»³»³¾»®

ïï ®·¹¸¬ô × ¶«­¬ °«¬ ½´±¬¸»­ ¿©¿§ ¬¸¿¬ °»±°´» ´»º¬ ·²

ïî ¬¸»®»ò Ð®±¾¿¾´§ ©»²¬ ±«¬ ¬± ¹»¬ ­·¦»­ô ¼·ºº»®»²¬

ïí ­·¦»­ º±® ©±³»² ©¸± ©¿²¬»¼ ¼·ºº»®»²¬ ­·¦»­ ±º ¬¸»

ïì ­¿³» °®±¼«½¬ò

ïë Ï ß²¼ ©¸»®» ¼·¼ §±« ©±®µ ¿º¬»® Ò»·³¿²

ïê Ó¿®½«­á

ïé ß Ì¿½± Þ»´´ò

ïè Ï Ü·¼ §±« ©±®µ ¿¬ Í±«¬¸»¿­¬ Û³°´±§»»

ïç Ó¿²¿¹»³»²¬ Ý±³°¿²§á

îð ß × ¼±²ù¬ ®»½±¹²·¦» ¬¸¿¬ò × ¼±²ù¬ µ²±© ·º

îï ¬¸¿¬ù­ ¿ °¿§®±´´ ½±³°¿²§ ±® ©¸¿¬ ·¬ ·­ò × ¼±²ù¬ µ²±©

îî ©¸¿¬ Í±«¬¸»¿­¬ óó ©¸¿¬ ·­ ·¬ ½¿´´»¼á

îí Ï Í±«¬¸»¿­¬ Û³°´±§»» Ó¿²¿¹»³»²¬ Ý±³°¿²§ò

îì ß Ò±ô × ¼±²ù¬ ®»³»³¾»® ¬¸¿¬ò

îë Ï Ü·¼ §±« »ª»® ©±®µ ¿­ ¿ ¬»³°á
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ï ß Ò±¬ ¬¸¿¬ × ®»³»³¾»®ò

î Ï Ù±·²¹ ¬± ¼·ºº»®»²¬ ±ºº·½»­ ¿²¼ º·´´·²¹ ·²á

í ß Ò±ò

ì Ï Ü·¼ §±« ©±®µ º±® Ñ¿­·­ Ñ«¬­±«®½·²¹á

ë ß × ¼±²ù¬ óó × ¼±²ù¬ µ²±© ·º ¬¸¿¬ù­ ¿

ê °¿§®±´´ ½±³°¿²§ ±® ·º ¬¸¿¬ù­ ¿² ¿½¬«¿´ °´¿½»ô ¾«¬

é ¬¸¿¬ ¼±»­²ù¬ ®·²¹ ¿ ¾»´´ò

è Ï Ü·¼ §±« óó ¼± §±« µ²±© ¸±© ³«½¸ §±« ¹±¬

ç °¿·¼ ©¸»² §±« ©»®» ©±®µ·²¹ ¿¬ °´¿½»­ ´·µ» Ñ¿­·­

ïð Ñ«¬­±«®½·²¹á

ïï ß É»´´ô ½±²­·¼»®·²¹ × ¼±²ù¬ µ²±© ·º × ©±®µ»¼

ïî ¿¬ Ñ¿­·­ Ñ«¬­±«®½·²¹ô × ©±«´¼²ù¬ »ª»² µ²±© ¸±© ³«½¸ ×

ïí ¹±¬ °¿·¼ò

ïì Ï Ü·¼ §±« ®»ª·»© §±«® Í±½·¿´ Í»½«®·¬§

ïë ®»½±®¼­á

ïê ß Ç»­ò

ïé Ï Ç±« ­¿© Ñ¿­·­ Ñ«¬­±«®½·²¹ ´·­¬»¼ ¬¸»®»á

ïè ß Î·¹¸¬ô ¾«¬ ´·µ» × ­¿·¼ô ·¬ ¼±»­²ù¬ »ª»²

ïç ¼·²¹ ¿ ¾»´´ ¿¬ ¿´´ò

îð Ï Ü± §±« µ²±© ¸±© ³«½¸ ³±²»§ ¬¸»§ ­¿·¼ §±«

îï ³¿¼» º®±³ ¬¸»³á

îî ÓÍò ÓÝÝßÉÔÛÇæ Ñ¾¶»½¬·±²ò ×º §±« ©¿²¬ ¬±

îí ­¸±© ¸»® ¬¸» ¼±½«³»²¬­ô ­¸» ½¿² ­»» ©¸¿¬ ¿³±«²¬ ·­

îì ´·­¬»¼ ¿²¼ ¿²­©»® §±«® ¯«»­¬·±²­ô ¾«¬ ·º §±«ù®» ²±¬

îë ¹±·²¹ ¬± ­¸±© ¸»® ¬¸» ¼±½«³»²¬ô ¬¸¿¬ù­ ¬¸» ¾»­¬ ­¸»
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ï ½¿² ¼±ò

î ß Ç»¿¸ô ·º §±« ½±«´¼ò ×ù³ ¸¿°°§ ¬± ¿²­©»®

í §±«® ¯«»­¬·±²­ò × ©¿²¬ ¬± ¾» ¸»´°º«´ô ­±òòò

ì Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Ù®»¿¬ò É»´´ô ¼± §±«

ë ®»³»³¾»® ¸±© ³«½¸ ³±²»§ §±« ³¿¼» º®±³ Ñ¿­·­

ê Ñ«¬­±«®½·²¹á

é ß Ô·µ» × ­¿·¼ô × ¼±²ù¬ »ª»² ®»³»³¾»® ©±®µ·²¹

è º±® Ñ¿­·­ Ñ«¬­±«®½·²¹ô ±® ©¸¿¬ ·¬ ·­ô ­± × ½±«´¼²ù¬

ç ¬»´´ §±«ò

ïð Ï Ü± §±« ®»³»³¾»® ¸±© ³«½¸ ³±²»§ §±« ©»®»

ïï ³¿µ·²¹ °»® ¸±«® ¿¬ Ò»·³¿² Ó¿®½«­á

ïî ß Ò±ô ²±¬ ±ºº ¬¸» ¬±° ±º ³§ ¸»¿¼ò

ïí Ï Ü± §±« µ²±© ¸±© ³¿²§ ³±²¬¸­ §±« ©±®µ»¼

ïì ¬¸»®»á

ïë ß Ò±¬ ´±²¹ò ×ù¼ °®±¾¿¾´§ ­¿§ óó × ³»¿²ô ×

ïê ¼±²ù¬ µ²±©ò ×ù³ ²±¬ ¹±·²¹ ¬± ¹«»­­ò Þ«¬ ¿®±«²¼ ¬¸»

ïé ¬¸®»»ó³±²¬¸ ³¿®µ ©±«´¼ ¾» ³§ óó × ¼±²ù¬ µ²±© ¬¸»

ïè »¨¿½¬ ¿²­©»®ò

ïç Ï Ü± §±« ®»³»³¾»® ¿²§ ±º §±«® ½±©±®µ»®­á

îð ß Ò±ò

îï Ï Ü·¼ §±« ©±®µ ¿¬ Ó¿²²·²±ù­á

îî ß Þ®·»º´§ô §»­ò

îí Ï É¸¿¬ ·­ Ó¿²²·²±ù­á

îì ß ß ½«¬» ´·¬¬´» ×¬¿´·¿² ®»­¬¿«®¿²¬ ·²

îë É»´´·²¹¬±²ò
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ï Ï ß²¼ ©¸¿¬ ¼·¼ §±« ¼± ¿¬ Ó¿²²·²±ù­á

î ß × ¼·¼ ©¿·¬®»­­·²¹ò

í Ï ß²¼ ¸±© ³«½¸ ¼·¼ §±« ³¿µ»á

ì ß Ñ¸ô × ¼±²ù¬ µ²±©ò × ¼±²ù¬ ®»³»³¾»®ò

ë Ï Ü·¼ §±« ©±®µ ¿¬ ÌÙ× Ú®·¼¿§­á

ê ß ß¹¿·²ô ª»®§ ­¸±®¬´§ò Í¸±®¬ ¬·³» °»®·±¼ô

é ¿²¼ × ©¿­ ¿ ©¿·¬®»­­ ¿¹¿·²ò

è Ï ß²¼ ¸±© ³«½¸ ¼·¼ §±« ³¿µ» ¬¸»®»á

ç ß × ¸¿ª» ²± ·¼»¿ò

ïð Ï Ü·¼ §±« ¹»¬ º·®»¼á

ïï ß Ò±ò

ïî Ï É¸§ ¼·¼ §±« ´»¿ª»á

ïí ß × ©¿­ óó ¬¸¿¬ù­ ¿®±«²¼ ¬¸» ¬·³» °»®·±¼

ïì ¬¸¿¬ × ©¿­ ¿°°®±¿½¸»¼ ¾§ óó × ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® ¸·­

ïë ²¿³»ô ¾«¬ ¸» ±©²»¼ ¿ ª»¬»®·²¿®§ ½´·²·½ ±® ¸» ©¿­ ¿

ïê ª»¬ô ±²» ±º ¬¸» ¬©±ô ¿²¼ ¸» ±ºº»®»¼ ³» ¬± ½±³» ©±®µ

ïé º±® ¸·³ò

ïè Ï É¸»² §±« ©»®» ©±®µ·²¹ ¿¬ ÌÙ óó ÌÙ×

ïç Ú®·¼¿§­ô ©»®» §±« ¿´­± ©±®µ·²¹ ¿¬ ¬¸» Î±¿¼¸±«­»

îð Ù®·´´á

îï ß Ò±ò

îî Ï Ì¸±­» ©»®» ²±¬ ¿¬ ¬¸» ­¿³» ¬·³»á

îí ß × ¼±²ù¬ µ²±©ò × ¼±²ù¬ ¬¸·²µ ­±ò Ó¿§¾»

îì ½±²­»½«¬·ª»´§ ´·µ» ¿º¬»® »¿½¸ ±¬¸»®ò

îë Ï Ü± §±« ®»½¿´´ ©±®µ·²¹ ¿¬ ¬¸» Î±¿¼¸±«­»
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ï Ù®·´´á

î ß Ç»­ò

í Ï ß²¼ ©¸§ ¼·¼ §±« ´»¿ª» ¬¸»®»á

ì ß É» ¿´´ µ²±© ¬¸¿¬ ¬¸» ¬¸·²¹ ¬¸¿¬ ©»²¬ ¼±©²

ë ¬¸»®»ò Ì±²§ °·½µ»¼ ³» «° ¿²¼ ¬±±µ ­±³» ³±²»§ ±«¬ ±º

ê ¿ ¶¿®ô ¿²¼ ¬¸»² × ©»²¬ ¬± ¹± ¹·ª» ·¬ ¾¿½µ ¬± ¬¸» ¹«§ô

é ¬¸·²µ·²¹ ¬¸¿¬ ·¬ ©±«´¼ ¾» ¿´´ ®·¹¸¬ô ¿²¼ ·¬ ©¿­²ù¬ò

è Í± × ¹±¬ º·®»¼ô × ¬¸·²µò

ç Ï Í«®»ò Ñµ¿§ò × ­¸±© §±« ­±³» óó ¿®» ©» ±²

ïð çá

ïï ÓÎò ÐßÙÔ×ËÝßæ Ç»­ô çò

ïî Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ ×ù¼ ´·µ» ¬± ­¸±© §±«

ïí Ü»º»²¼¿²¬ù­ Û¨¸·¾·¬ çò

ïì øÛ¨¸·¾·¬ ç ³¿®µ»¼ò÷

ïë ÌØÛ ÜÛÐÑÒÛÒÌæ Ì¸¿²µ §±«ò

ïê Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Ü± §±« ®»½±¹²·¦» §±«®

ïé ¸¿²¼©®·¬·²¹ ±² ¬¸·­ ¼±½«³»²¬á

ïè ß Ç»­ò

ïç Ï Ü·¼ §±« º·´´ ±«¬ ¿² ¿°°´·½¿¬·±² º±®

îð »³°´±§³»²¬ óó

îï ß Ç»­ò

îî Ï óó ±² Ó¿®½¸ îê¬¸ ±º îððîá

îí ß Ç»­ò

îì Ï ß²¼ ©¸»®» ©»®» §±« ´·ª·²¹ ¿¬ ¬¸¿¬ ¬·³»á

îë ß ×ùª» °«¬ ¼±©² ³§ °¿®»²¬­ù ¿¼¼®»­­ô ¾«¬ ×
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ï ¿²¼ ­»¿­±²¿´ »³°´±§»»ô ½±®®»½¬á

î ß Ý±®®»½¬ò

í Ï ß²¼ §±«® ¼¿¼ ©¿­ ¿ º«´´ó¬·³» §»¿®ó®±«²¼

ì »³°´±§»»ô ®·¹¸¬á

ë ß Ç»­ò

ê Ï Ø» ©±®µ»¼ ¬¸»®» ¿´´ ¬¸» ¬·³»ò

é ß Ç»­ò

è Ï ß²¼ §±«® ¶±¾ ©¿­ ¿ ­»¿­±²¿´ »³°´±§³»²¬ò

ç ß É»´´ô ¿­ º¿® ¿­ × µ²±© óó

ïð ÓÍò ÓÝÝßÉÔÛÇæ Ñ¾¶»½¬·±²ò

ïï ß óó × ©¿­ ¸·®»¼ º±® ¬¸» ­«³³»®ô ­±òòò

ïî Ï øÞÇ ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎ÷ Î·¹¸¬ò Ñµ¿§ò Í± ¬¸»

ïí ©±®µ ¸±«®­ô ·² ¬¸» ²»¨¬ °¿®¿¹®¿°¸ô ©¸¿¬ óó ©¸¿¬ ·­

ïì ¬¸¿¬ óó ½¿² §±« ¶«­¬ ®»¿¼ ¬¸¿¬ ¾±¬¬±³ °¿®¿¹®¿°¸ º±®

ïë «­á

ïê ß þÌ¸» Ý´«¾ ²»ª»® ­¸«¬­ ¼±©² º®±³

ïé Ò±ª»³¾»® ï­¬ ¬± Ó±¬¸»®ù­ Ü¿§å º±® îì ¸±«®­ ¿ ¼¿§ô é

ïè ¼¿§­ ¿ ©»»µô ·¬ ­»®ª»­ ¬¸» ¼·ª»®­» ²»»¼­ ±º ±«®

ïç ³»³¾»®­ò Ì¸»®»º±®» ¬± »²­«®» ¬¸» ¿¼»¯«¿¬» ½±ª»®¿¹»

îð ¿¬ ¿´´ ¬·³»­ô ¼»°¿®¬³»²¬­ ¸¿ª» ¿®®¿²¹»¼ ¼·ºº»®»²¬

îï ­½¸»¼«´»­ º±® ¬¸»·® »³°´±§»»­òþ

îî Ï Ñµ¿§ò ×ù³ ¹±·²¹ ¬± ­¸±© §±« Ü»º»²¼¿²¬ù­

îí Û¨¸·¾·¬ îðò

îì ß Ý´±­» ¬¸·­ ±²»á

îë Ï Ç»¿¸ò
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ï ÍÌßÌÛ ÑÚ ÝÑÔÑÎßÜÑ÷

î ÷ ­­ò ÎÛÐÑÎÌÛÎùÍ ÝÛÎÌ×Ú×ÝßÌÛ

í ÝÑËÒÌÇ ÑÚ ÜÛÒÊÛÎ ÷

ì ×ô Ð¿³»´¿ Öò Ø¿²­»²ô ¼± ¸»®»¾§ ½»®¬·º§ ¬¸¿¬

ë × ¿³ ¿ Î»¹·­¬»®»¼ Ð®±º»­­·±²¿´ Î»°±®¬»® ¿²¼ Ò±¬¿®§

ê Ð«¾´·½ ©·¬¸·² ¬¸» Í¬¿¬» ±º Ý±´±®¿¼±å ¬¸¿¬ °®»ª·±«­ ¬±

é ¬¸» ½±³³»²½»³»²¬ ±º ¬¸» »¨¿³·²¿¬·±²ô ¬¸» ¼»°±²»²¬ ©¿­

è ¼«´§ ­©±®² ¬± ¬»­¬·º§ ¬± ¬¸» ¬®«¬¸ò

ç × º«®¬¸»® ½»®¬·º§ ¬¸¿¬ ¬¸·­ ¼»°±­·¬·±² ©¿­

ïð ¬¿µ»² ·² ­¸±®¬¸¿²¼ ¾§ ³» ¿¬ ¬¸» ¬·³» ¿²¼ °´¿½» ¸»®»·²

ïï ­»¬ º±®¬¸ô ¬¸¿¬ ·¬ ©¿­ ¬¸»®»¿º¬»® ®»¼«½»¼ ¬±

ïî ¬§°»©®·¬¬»² º±®³ô ¿²¼ ¬¸¿¬ ¬¸» º±®»¹±·²¹ ½±²­¬·¬«¬»­

ïí ¿ ¬®«» ¿²¼ ½±®®»½¬ ¬®¿²­½®·°¬ò

ïì × º«®¬¸»® ½»®¬·º§ ¬¸¿¬ × ¿³ ²±¬ ®»´¿¬»¼ ¬±ô

ïë »³°´±§»¼ ¾§ô ²±® ±º ½±«²­»´ º±® ¿²§ ±º ¬¸» °¿®¬·»­ ±®

ïê ¿¬¬±®²»§­ ¸»®»·²ô ²±® ±¬¸»®©·­» ·²¬»®»­¬»¼ ·² ¬¸»

ïé ®»­«´¬ ±º ¬¸» ©·¬¸·² ¿½¬·±²ò

ïè ×² ©·¬²»­­ ©¸»®»±ºô × ¸¿ª» ¿ºº·¨»¼ ³§

ïç ­·¹²¿¬«®» ¬¸·­ îí®¼ ¼¿§ ±º Ò±ª»³¾»®ô îðïêò

îð Ó§ ½±³³·­­·±² »¨°·®»­ Í»°¬»³¾»® íô îðïèò

îï

îî

Ð¿³»´¿ Öò Ø¿²­»²ô ÝÎÎô ÎÐÎô ÎÓÎ
îí îïê ó ïê¬¸ Í¬®»»¬ô Í«·¬» êðð

Ü»²ª»®ô Ý±´±®¿¼± èðîðî
îì

îë
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ï ×Ò ÌØÛ Ø×ÙØ ÝÑËÎÌ ÑÚ ÖËÍÌ×ÝÛ
ÏËÛÛÒùÍ ÞÛÒÝØ Ü×Ê×Í×ÑÒ

î

í Ý´¿·³ Ò±ò ÝÎ îðïê êîì

ì ÞÛÌÉÛÛÒæ

ë Ê×ÎÙ×Ò×ß Ôò Ù×ËÚÚÎÛ
ß°°´·½¿²¬ô

ê ¿²¼

é ÎÑÍÍ ÙÑÉô

è Î»­°±²¼»²¬ò

ç ßÒÜæ

ïð ËÒ×ÌÛÜ ÍÌßÌÛÍ Ü×ÍÌÎ×ÝÌ ÝÑËÎÌ
ÍÑËÌØÛÎÒ Ü×ÍÌÎ×ÝÌ ÑÚ ÒÛÉ ÇÑÎÕ

ïï

ïî Ê·®¹·²·¿ Ôò Ù·«ºº®»ô ÷
Ð´¿·²¬·ººô ÷

ïí ÷
ªò ÷ Ý¿­» Ò±ò ïë ½ª ðéìíí ÎÉÍ

ïì ÷
Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´ô ÷

ïë Ü»º»²¼¿²¬ò ÷

ïê

ïé Ú®·¼¿§ô Ò±ª»³¾»® ïèô îðïê

ïè ßÌæ èæîé ¿ò³ò

ïç Ì¿µ»² ¿¬æ

îð

îï Û­­»¨ Ý¸¿³¾»®­ îçô
èï Ý¸¿²½»®§ Ô¿²»ô

îî Ô±²¼±²ô ËÕô ÉÝîß ïÜÜ

îí

îì Ý±«®¬ Î»°±®¬»®æ Ô·­¿ Þ¿®®»¬¬ô ß½½®»¼·¬»¼ Î»¿´ ¬·³»
Î»°±®¬»®

îë

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³
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ï ßò Ò±ô × ¸¿ª» ²±¬ò

î Ïò É¸»² §±« ³»¬ ¸»® ´¿­¬ ²·¹¸¬ô ¼·¼ ­¸» ¿­­·­¬ §±«

í ·² °®»°¿®¿¬·±² º±® ¬¸·­ ¼»°±­·¬·±²á

ì ßò Ò±ò

ë Ïò Ü·¼ ­¸» ¬»´´ §±« ¿²§¬¸·²¹ ¿¾±«¬ ¬¸·­ ½¿­»á

ê ßò Ò±ò

é Ïò Ü± §±« µ²±© Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´á

è ßò × ¼± µ²±© Ó­ò Ó¿¨©»´´ô §»­ò

ç Ïò Ø±© ¼·¼ §±« ³»»¬ ¸»®á

ïð ßò × ³»¬ ¸»® ·² ¬¸» ±ºº·½»­ ±º Ü»ª±²­¸·®»­ ´¿©

ïï º·®³ ±² ±® ¿®±«²¼ Ó¿®½¸ îðïïò

ïî Ïò Í± §±«® º·®­¬ ³»»¬·²¹ ©¿­ ·² °»®­±²á

ïí ßò Ú·®­¬ ³»»¬·²¹ ©¿­ ·² °»®­±²ô §»­ò

ïì Ïò Ø¿¼ §±« ­°±µ»² ¬± ¸»® °®·±® ¬± ¬¸¿¬á

ïë ßò × ¾»´·»ª» ¬¸¿¬ ¬¸» ª»®§ º·®­¬ »²¹¿¹»³»²¬ ©¿­ óó

ïê × ©¿­ ·²¬®±¼«½»¼ ¬± ¸»® ¾§ ³§ ½¸¿·®³¿² Þ®·¿² Þ¿­¸¿³ ¾«¬

ïé × ¾»´·»ª» ¬¸» º·®­¬ ©±®¼­ ©» ¸¿¼ ©»®» ·² ¬¸» Ü»ª±²­¸·®»

ïè ´¿© ±ºº·½»ò

ïç Ïò Ü·¼ Ó­ò Ó¿¨©»´´ ®»¬¿·² ¬¸» ­»®ª·½»­ ±º §±« ±®

îð §±«® º·®³á

îï ßò Ç»­ô ­¸» ¼·¼ò

îî Ïò ß²¼ ©¿­ ¬¸¿¬ ·² Ó¿®½¸ ±º îðïïá

îí ßò ×¬ ©¿­ò

îì Ïò Ü± §±« ¸¿ª» ¿ ©®·¬¬»² ¿¹®»»³»²¬á

îë ßò É» ¼·¼ ¸¿ª» ¿ ©®·¬¬»² ¿¹®»»³»²¬ ¾«¬ × ½¿² ²±

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³

ðèæíïæëè

ðèæíîæðï

ðèæíîæðì

ðèæíîæðé

ðèæíîæïð

ðèæíîæïí

ðèæíîæîð

ðèæíîæîì

ðèæíîæîê

ðèæíîæîé

ðèæíîæíï

ðèæíîæíé

ðèæíîæìï

ðèæíîæìî

ðèæíîæìë

ðèæíîæëð

ðèæíîæëì

ðèæíîæëè

ðèæííæðð

ðèæííæðí

ðèæííæðì

ðèæííæðê

ðèæííæðç

ðèæííæïï

ðèæííæïì

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê Ð¿¹» ïî

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³
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ï ´±²¹»® ´±½¿¬» ¬¸¿¬ ¿¹®»»³»²¬ò

î Ïò É¿­ ¬¸¿¬ ¿¹®»»³»²¬ »ª»® ®»²»©»¼á

í ßò ×¬ ©¿­ ®»²»©»¼ô × ¾»´·»ª» ±² ±® ¿®±«²¼ ¬¸»

ì ¾»¹·²²·²¹ ±º Ö¿²«¿®§ îðïëô °±¬»²¬·¿´´§ ¬¸» î²¼ ±º Ö¿²«¿®§

ë ª·¿ »³¿·´ò

ê Ïò É¿­ ¬¸» ¿¹®»»³»²¬ ®»ª·­»¼ ©¸»² ·¬ ©¿­ ®»²»©»¼á

é ßò ×¬ ©¿­²ù¬ ®»ª·­»¼ò ×¬ ©¿­ ¿ ­¬®¿·¹¸¬º±®©¿®¼

è ®»ó»­¬¿¾´·­¸³»²¬ ±º ¬¸» ±®·¹·²¿´ ¿¹®»»³»²¬ò

ç Ïò ×­ ·¬ §±«® ¾»´·»º ¬¸¿¬ ¬¸¿¬ ¿¹®»»³»²¬ ©¿­ ·²

ïð »ºº»½¬ ±² Ö¿²«¿®§ î²¼ô îðïëá

ïï ßò Ç»­ò

ïî Ïò Ü± §±« ®»½¿´´ ¬¸» ¬»®³­ ±º ¬¸¿¬ ¿¹®»»³»²¬á

ïí ßò É»´´ô ·¬ ©¿­ ¿ ®»ó»­¬¿¾´·­¸³»²¬ ±º ¿² »¨·­¬·²¹

ïì ¿¹®»»³»²¬ ­± ·º ©» ¹± ¾¿½µ ¬± ¬¸» ±®·¹·²¿´ ¿¹®»»³»²¬ô ·¬

ïë ©¿­ ¬± °®±ª·¼» °«¾´·½ ®»´¿¬·±²­ ­»®ª·½»­ ¬± Ó­ò Ó¿¨©»´´

ïê ·² ¬¸» ³¿¬¬»® ±º Ù«·ºº®» ¿²¼ ¸»® ¿½¬·ª·¬·»­ò

ïé ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ ×ù³ ³¿®µ·²¹ ¿­ Û¨¸·¾·¬ îô ¿

ïè ¼±½«³»²¬ ´¿¾»´»¼ ÙÓ ðððêèò

ïç øÛ¨¸·¾·¬ î ©¿­ ³¿®µ»¼ º±® ·¼»²¬·º·½¿¬·±²÷

îð ÓÎò ÜÇÛÎæ É¸§ ¼±²ù¬ §±« ­¬¿®¬ ³¿µ·²¹ ¿ °·´» ±º

îï ¬¸»³ô Ó®ò Ù±©ô ¾»½¿«­» ·¬ ³¿§ ¾» ¬¸¿¬ ´¿¬»® ±² §±«ù´´ ¾»

îî ¿­µ»¼ ¬± ¹± ¾¿½µ ¬± ¬¸»³ò

îí ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ Ç»­ô ­·®ò

îì ÓÎò ÜÇÛÎæ Ç±« ¼±²ù¬ ¸¿ª» ½±°·»­ º±® ³» ±º

îë ¬¸»­» ¼±½«³»²¬­á

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³

ðèæííæïê

ðèæííæïç

ðèæííæîï

ðèæííæîê

ðèæííæíî

ðèæííæíì

ðèæííæíè

ðèæííæìî

ðèæííæìë

ðèæííæìç

ðèæííæëí

ðèæííæëç

ðèæíìæðí

ðèæíìæðê

ðèæíìæðè

ðèæíìæïí

ðèæíìæîç

ðèæíìæíï

ðèæíðæìè

ðèæíìæíè

ðèæíìæìð

ðèæíìæìí

ðèæíìæìì

ðèæíìæëë

ðèæíìæëé

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê Ð¿¹» ïí

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³
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ï ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ × ¼± ²±¬ ¸¿ª» ¿²§ ³±®» ½±°·»­ ±²

î ¬¸¿¬ò

í ÓÎò ÜÇÛÎæ Ò±ô ²±ô ²±ô ·¬ù­ ³«½¸ ³±®» ·³°±®¬¿²¬

ì ¬¸¿¬ òòò ¶«­¬ º±® ¬¸» °«®°±­» ±º º±´´±©·²¹ ¬¸·²¹­ô ·¬ù­

ë »¿­·»®ò

ê ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

é Ïò ×­ ®±­­à¿½«·¬§®»°«¬¿¬·±²ò½±³ §±«® »³¿·´

è ¿¼¼®»­­á

ç ßò ×¬ ·­ô ³§ ¾«­·²»­­ »³¿·´ô §»­ò

ïð Ïò Ü·¼ §±« ­»²¼ ¬¸» »³¿·´ ¼»°·½¬»¼ ·² ¬¸·­

ïï ¼±½«³»²¬á

ïî ßò Ç»­ô × ¼·¼ò

ïí Ïò Ü·¼ §±« ­»²¼ ·¬ ±² Ö¿²«¿®§ î²¼ô îðïëá

ïì ßò × ¾»´·»ª» × ¼·¼ò

ïë Ïò É¸»² §±« ­»²¬ ¬¸¿¬ »³¿·´ ©»®» §±« ¿½¬·²¹

ïê °«®­«¿²¬ ¬± Ó­ò Ó¿¨©»´´ù­ ®»¬»²¬·±² ±º §±«® ­»®ª·½»­á

ïé ßò Ç»­ô × ©¿­ò

ïè Ïò Ý±«´¼ §±« °´»¿­» ¬»´´ ³» »ª»®§¬¸·²¹ §±« µ²±©

ïç ¿¾±«¬ Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù«·ºº®»ò

îð ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎæ Ñ¾¶»½¬·±²ô º±«²¼¿¬·±² ¿²¼ º±®³ò

îï ÓÎò ÜÇÛÎæ Ç±« ³¿§ ¿²­©»®ò

îî ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

îí Ïò Ç±« ¬»­¬·º·»¼ »¿®´·»® ¬¸¿¬ §±« ©»®» ®»¬¿·²»¼ óó

îì ÓÎò ÜÇÛÎæ ß®» §±« ©·¬¸¼®¿©·²¹ ¬¸¿¬ ¯«»­¬·±²á

îë ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³

ðèæíìæëè

ðèæíìæëç

ðèæíëæðð

ðèæíëæðð

ðèæíëæðí

ðèæíëæïî

ðèæíëæïî

ðèæíëæïë

ðèæíëæïê

ðèæíëæïè

ðèæíëæîï

ðèæíëæîê

ðèæíëæîé

ðèæíëæíï

ðèæíëæíì

ðèæíëæíê

ðèæíëæìï

ðèæíëæëè

ðèæíêæðð

ðèæíêæðç

ðèæíêæïï

ðèæíêæïï

ðèæíêæïî

ðèæíêæïë

ðèæíêæïé

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê Ð¿¹» ïì

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³
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ï Ïò Ò±ô ×ù³ ²±¬ô ×ù³ ²±¬ò Ð´»¿­» óó × ¿³

î ©·¬¸¼®¿©·²¹ ¬¸¿¬ ¯«»­¬·±²ò

í ÓÎò ÜÇÛÎæ ß´®·¹¸¬ò

ì ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ × ¿³ ©·¬¸¼®¿©·²¹ ¬¸¿¬ ¯«»­¬·±²ò

ë ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

ê Ïò Ç±« ¬»­¬·º·»¼ °®»ª·±«­´§ ¬¸¿¬ §±« ©»®» ®»¬¿·²»¼

é ¬± ¸¿²¼´» ³¿¬¬»®­ ®»´¿¬·²¹ ¬± Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù«·ºº®»å

è ·­ ¬¸¿¬ ½±®®»½¬á

ç ßò Ý±®®»½¬ò

ïð Ïò Ñµ¿§ò Í± §±« ¿®» ¿©¿®» ±º ©¸± Ó­ò Î±¾»®¬­

ïï Ù«·ºº®» ·­á

ïî ßò × ¿³ò

ïí Ïò Ñµ¿§ò Ð´»¿­» ¬»´´ ³» »ª»®§¬¸·²¹ §±« µ²±© ¿¾±«¬

ïì Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù«·ºº®»ô °´»¿­»ò

ïë ÓÍò ÓÛÒÒ×ÒÙÛÎæ Ñ¾¶»½¬·±²ô º±«²¼¿¬·±²ô º±®³ô

ïê ¿²¼ ³¿§ ½¿´´ º±® °®·ª·´»¹»¼ ³¿¬»®·¿´­ò

ïé ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

ïè Ïò Ç±« ½¿² ¿²­©»® óó ¬± ¬¸» »¨¬»²¬ ¬¸¿¬ ¿²§¬¸·²¹

ïç §±« ¬»­¬·º§ ¬± ·­ ²±¬ °®±¬»½¬»¼ ¾§ ¿ °®·ª·´»¹»ò

îð ßò Ó­ò Î±¾»®¬­ º·®­¬ ½¿³» ¬± ³§ ¿¬¬»²¬·±² ±² ±®

îï ¿®±«²¼ Ó¿®½¸ îðïï ©¸»² × ©¿­ ½¿´´»¼ ·²¬± ¿ ³»»¬·²¹ ©·¬¸

îî Ð¸·´·° Þ¿®¼»² ¿²¼ Ó­ò Ó¿¨©»´´ ¿¬ Ü»ª±²­¸·®»­ ´¿© ±ºº·½»ô

îí ¬¸¿¬ ­¸» ¸¿¼ ³¿¼» óó Ó­ò Ù«·ºº®» ¸¿¼ ³¿¼» »¨¬®»³»´§

îì «²°´»¿­¿²¬ ¿´´»¹¿¬·±²­ ¿¾±«¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ù­ °®·ª¿¬» ´·º»ò

îë É» ©»®» óó ß½«·¬§ Î»°«¬¿¬·±²ô ³§ º·®³

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³

ðèæíêæïé

ðèæíêæîð

ðèæíêæîð

ðèæíêæîð

ðèæíêæîî

ðèæíêæîî

ðèæíêæîì

ðèæíêæîç

ðèæíêæíð

ðèæíêæíï

ðèæíêæíë

ðèæíêæíê

ðèæíêæíé

ðèæíêæíç

ðèæíêæìî

ðèæíêæìí

ðèæíêæìë

ðèæíêæìê

ðèæíêæìè

ðèæíêæëè

ðèæíéæðí

ðèæíéæðè

ðèæíéæïì

ðèæíéæîð

ðèæíéæîê

ÎÑÍÍ ÒÛ×Ô ÍËÌØÛÎÔßÒÜ ÙÑÉ ïïñïèñîðïê Ð¿¹» ïë

ï èðð íîë ííéê
ÜÌ× Ý±«®¬ Î»°±®¬·²¹ Í±´«¬·±²­ Ò»© Ç±®µ

©©©ò¼»°±­·¬·±²ò½±³

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page124 of 883



ï ©¿­ ½¿´´»¼ ·² ¬± °®±¬»½¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ù­ ®»°«¬¿¬·±²ô ¿²¼

î ¬± ­»¬ ¬¸» ®»½±®¼ ­¬®¿·¹¸¬ò Ì¸¿¬ ©¿­ óó ¿²¼ ¬¸¿¬ ©±®µ

í ½±³³»²½»¼ ±² ±® ¿®±«²¼ Ó¿®½¸ ±º îðïïò

ì Ïò É¸¿¬ ¼± §±« ³»¿² ¾§ þ­»¬ ¬¸» ®»½±®¼ ­¬®¿·¹¸¬þá

ë ßò Ó­ò Ù«·ºº®»ù­ ¿´´»¹¿¬·±²­ ¿¾±«¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´

ê ©»®»ô ©» ¾»´·»ª»ô ¿²¼ ¬± ¬¸·­ ¼¿§ ½±²¬·²«» ¬± ¾»´·»ª»ô

é «²¬®«»ô ¼»º¿³¿¬±®§ô ¿²¼ º¿²¬¿­¬·½¿´ò ß²¼ ©·¬¸

è Ü»ª±²­¸·®»­ù ´¿©§»®­ô ©» ­»¬ ¿¾±«¬ °«¬¬·²¹ ±«¬ óó

ç ½®¿º¬·²¹ ¿ ­¬¿¬»³»²¬ ©¸·½¸ ©±«´¼ °«¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ù­ °±·²¬

ïð ±º ª·»© ¿½®±­­ ¬¸¿¬ Ó­ò Ù«·ºº®»ù­ ¿´´»¹¿¬·±²­ ©»®» «²¬®«»

ïï ¿²¼ô º®¿²µ´§ô ¿¾¸±®®»²¬ò

ïî Ïò É¸¿¬ ¿¼ª·½» ¼·¼ §±« ¹·ª» Ó·­­ Ó¿¨©»´´ ¿­ °¿®¬

ïí ±º §±«® ®»¬»²¬·±²á

ïì ßò ×¬ ·­ ­¬¿²¼¿®¼ °®±½»¼«®» ·² ½¿­»­ ©¸»®» ·¬ù­

ïë «²¼»®­¬±±¼ ¬¸¿¬ ¿ °¿®¬§ ³¿§ ¾» ¼»º¿³·²¹ ±²»ù­ ½´·»²¬ ¬¸¿¬

ïê ±²» °«¬­ ±«¬ ¿ ­¬¿¬»³»²¬ ½±®®»½¬·²¹ ¬¸±­» ¿´´»¹¿¬·±²­ ¿²¼

ïé °®±ª·¼·²¹ ¿ ½´»¿®»® °·½¬«®» ±º ©¸»®» ¬¸» ¬®«¬¸ ´·»­ò Í±

ïè ·¬ ©¿­ ª»®§ ³«½¸ ±«® ½±«²­»´ ¬¸¿¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ °«¬ ±«¬ ¿

ïç ­¬¿¬»³»²¬ô ª»¸»³»²¬´§ ¼»²§·²¹ ¬¸» ¿´´»¹¿¬·±²­ò

îð Ïò É¸»² §±« ¬»­¬·º·»¼ ¬¸¿¬ Ó­ò Ù«·ºº®»ô ×ù³ ¹±·²¹

îï ¬± ®»º»® ¬± ¸»® ¾§ ¶«­¬ ¸»® ³¿®®·»¼ ²¿³»ô ½¿³» ¬± §±«®

îî ¿¬¬»²¬·±² ¿¬ ¬¸¿¬ Ó¿®½¸ îðïï ³»»¬·²¹ ¿¬ Ü»ª±²­¸·®»­ ©·¬¸

îí Ó®ò Þ¿®¼»² ¿²¼ Ó­ò Ó¿¨©»´´ô ½±®®»½¬ô ¿²¼ §±« ´»¿®²»¼

îì ¿¾±«¬ ¸»® ¿¬ ¬¸¿¬ ³»»¬·²¹å ·­ ¬¸¿¬ ½±®®»½¬á

îë ßò Ý±®®»½¬ò
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ï ®»³¿·²·²¹ô ­±òòò

î ×ùª» ³¿®µ»¼ ¿­ Û¨¸·¾·¬ í ÎÙøËÕ÷ ððððîò Ü± §±«

í ®»½±¹²·¦» ¬¸·­ »³¿·´á

ì ßò × ¼±ò

ë Ïò Ü·¼ §±« ®»½»·ª» ¬¸·­ »³¿·´á

ê ßò × ¼·¼ô ±² ¬¸» óó ±² Ò»© Ç»¿®ù­ Ü¿§ îðïëò

é Ïò Ü·¼ §±« ½±²¬¿½¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ ¿º¬»® ®»½»·ª·²¹

è ¬¸·­ »³¿·´á

ç ßò × ¼·¼ò

ïð Ïò Ü·¼ §±« ³¿µ» ¿²§ ®»­°±²­» ¬± Ó®ò Þ¿´´ ·² ¿²§

ïï º±®³á

ïî ßò × ¼·¼ò

ïí Ïò Ý¿² §±« ¬»´´ ³» ©¸¿¬ §±« óó ©¸¿¬ ®»­°±²­» §±«

ïì ³¿¼»á

ïë ßò É»´´ô ¬¸» ®»­°±²­» ¬± Ó®ò Þ¿´´ ©¿­ °¿®¬ ±º ¿

ïê ­»®·»­ ±º ®»­°±²­»­ ¸¿ª·²¹ ­°±µ»² ¬± ³§ ½´·»²¬ ©·¬¸·² îì

ïé ¸±«®­ ±® ­±ô ©» ¹±¬ ¾¿½µ ¬± Ó®ò Þ¿´´ ©·¬¸ ¿² ¿¹®»»¼

ïè ­¬¿¬»³»²¬ ©¸·½¸ ©»²¬ ±«¬ ¬± ¿ ²«³¾»® ±º ³»¼·¿ò

ïç Ïò É¸»² §±« ­¿§ þ¿¹®»»¼ ­¬¿¬»³»²¬þ ½¿² §±« ¬»´´ ³»

îð ³±®» ¿¾±«¬ ©¸¿¬ §±« ³»¿²á É¸± ¿¹®»»¼ ¬± ¬¸» ­¬¿¬»³»²¬á

îï ßò × ²»»¼ ¬± ¹·ª» §±« ­±³» ½±²¬»¨¬ô ·º × ³¿§ô

îî ¿¾±«¬ ¬¸¿¬ ­¬¿¬»³»²¬ò

îí Í±ô ¬¸·­ ·­ ±² Ò»© Ç»¿®ù­ Ü¿§ò × ©¿­

îì ·² Ú®¿²½» ­± ¬¸» »³¿·´ ¬·³» ¸»®» ±º îïæìêô ·² Ú®»²½¸

îë ¬·³» ©¿­ îîæìêô ¿²¼ × ©¿­ ¹»¬¬·²¹ «° »¿®´§ ¬¸» ²»¨¬
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ðèæëçæîî

ðèæëçæîî
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ðèæëçæìì
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ï ³±®²·²¹ ¬± ¼®·ª» ³§ º¿³·´§ ¾¿½µ º®±³ ¬¸» ­±«¬¸ ±º

î Ú®¿²½» ¬± Û²¹´¿²¼ô ©¸·½¸ ·­ ¿ ïìó¸±«® ¶±«®²»§ô ¼±±® ¬±

í ¼±±®ò Í± ±² ¬¸» ³±®²·²¹ ±º ¬¸» î²¼ ±º Ö¿²«¿®§ô

ì ¾»¿®·²¹ ·² ³·²¼ ¬¸¿¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ô × ¬¸·²µ ©¿­ ·² Ò»©

ë Ç±®µ ¬¸»²ô ­¸» ©¿­ º·ª» ¸±«®­ ¾»¸·²¼ô ­± ¬¸»®» ©¿­

ê ¯«·¬» ¿ ´±¬ ±ºô ­±®¬ ±º ¬·³» ¼·ºº»®»²½» ¾»¬©»»² ¬¸»

é ª¿®·±«­ ½±«²¬®·»­ ¸»®»ô × ­»²¬ ¸»® ¿² »³¿·´ô ×

è ¾»´·»ª»ô ­¿§·²¹ óó °¿®­·²¹ ¬¸·­ óó º±®©¿®¼·²¹ ¬¸·­

ç »³¿·´ ¬± ¸»® ­¿§·²¹ þØ±© ¼± §±« ©·­¸ ¬± °®±½»»¼áþ ß²¼

ïð ¬¸»² × ©¿­ ±² ¬¸» ¬»´»°¸±²» óó × ¸¿¼ ¬©± ¬»´»°¸±²»­ ·²

ïï ¬¸» ½¿®ô × ®»½»·ª»¼ ·² »¨½»­­ ±º íð °¸±²» ½¿´´­ º®±³

ïî ª¿®·±«­ ³»¼·¿ ±«¬´»¬­ ±² ¬¸» î²¼ ±º Ö¿²«¿®§ô ¿´´

ïí ¿­µ·²¹ º±® ·²º±®³¿¬·±² ¿¾±«¬ ¸±© Ó­ò Ó¿¨©»´´ ©¿­

ïì ´±±µ·²¹ ¬± ®»­°±²¼ ¬± ¬¸» ´¿¬»­¬ ½±«®¬ º·´·²¹­ô ©¸·½¸

ïë ©»®» º·´»¼ ±² ¬¸» íð¬¸ ±º Ü»½»³¾»® ¿­ × «²¼»®­¬¿²¼ò

ïê ß²¼ ¾§ ½´±­» óó ¬±©¿®¼­ ½´±­» ±º °´¿§

ïé ±² ¬¸» î²¼ô × ®»½»·ª»¼ ¿² »³¿·´ º±®©¿®¼»¼ ¾§

ïè Ó­ò Ó¿¨©»´´ô ½±²¬¿·²·²¹ ¿ ¼®¿º¬ ­¬¿¬»³»²¬ ©¸·½¸ ³§

ïç «²¼»®­¬¿²¼·²¹ ©¿­ ¬¸» ³¿¶±®·¬§ ±º ©¸·½¸ ¸¿¼ ¾»»²

îð ¼®¿º¬»¼ ¾§ Ó®ò Þ¿®¼»² ©·¬¸ ¿ ¸»¿¼»® ¿´±²¹ ¬¸» ´·²»­ ±º

îï þÌ¸·­ ·­ ¬¸» ¿¹®»»¼ ­¬¿¬»³»²¬òþ ß¬ ½´±­» ±º °´¿§ ±²

îî ¬¸» î²¼ò

îí Í± × óó × ©¿­ óó × ¸¿¼ ¹±²» «²¼»® ¬¸»

îì Ý¸¿²²»´ Ì«²²»´ ¿²¼ × ©¿­ ­·¬¬·²¹ ±² ¬¸» ±¬¸»® ­·¼» ¿²¼

îë ¬¸¿¬ »³¿·´ô ©¸·½¸ ³§ «²¼»®­¬¿²¼·²¹ ©¿­ ¬¸¿¬ ·¬ ¸¿¼
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ï ¾»»² ­·¹²»¼ ±ºº ¾§ ¬¸» ½´·»²¬ô »ºº»½¬·ª»´§ô ©¿­ ¬¸»²

î ­»²¬ ±«¬ ¬± ¿ ²«³¾»® ±º ³»¼·¿ô ·²½´«¼·²¹ Ó®ò Þ¿´´ ¿²¼

í ª¿®·±«­ ±¬¸»® ËÕ ²»©­°¿°»®­ò

ì Ïò Ó®ò Ù±©ô ©¸»² §±« ­¿§ þ»²¼ ±º °´¿§þ ¿²¼ þ½´±­»

ë ±º °´¿§ôþ ¿®» §±« ®»º»®®·²¹ ¬± ­»²¼·²¹ ¬¸» »³¿·´ ¬¸¿¬ù­

ê Û¨¸·¾·¬ îá

é ßò Ç»­ô × ¿³ò

è ÓÎò ÜÇÛÎæ Ó§ «²¼»®­¬¿²¼·²¹ ·­ ¬¸¿¬ ·¬ ©»²¬ ¬±

ç °»±°´» ±¬¸»® ¬¸¿² ¬¸±­» ´·­¬»¼á

ïð ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ Ç»­ô ¬¸¿¬ ·­ óó

ïï ÓÎò ÜÇÛÎæ Ö«­¬ ¿ ­¿³°´»ò

ïî ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ Ì¸¿¬ ·­ ¿ ­¿³°´»ò Ûª»®§±²» ©¸±

ïí »ºº»½¬·ª»´§ óó ©»´´ô ¬¸» ¼»¬¿·´ ±² ¬¸·­ô × ©¿­ ¼®·ª·²¹ô

ïì ­± ³§ »´¼»­¬ ­±² ·² ¬¸» ¾¿½µ ¸¿¼ ³§ Þ´¿½µÞ»®®§ ¿²¼ ©¿­

ïë ¬®§·²¹ ¬± ½¿°¬«®» óó ·¬ ©¿­ ¿ °®»¬¬§ ½¸¿±¬·½ ¼¿§ò

ïê Ó±­¬ °»±°´» ·² ¬¸» ËÕ ©»®» ±² ¸±´·¼¿§ò ×² º¿½¬ô

ïé ·¬ ©¿­ ¿ ¸±´·¼¿§ ©»»µ»²¼ô ±«® ±ºº·½» ©¿­ ½´±­»¼ô ³§ Ðß ©¿­

ïè ±² ¸±´·¼¿§ô ­± ³§ ­±² ©¿­ ¾¿­·½¿´´§ ¼±·²¹ ¿² ·²¬»®²­¸·° ·²

ïç ¬¸» ¾¿½µ ±º ¬¸» ½¿®ô ¼±©²´±¿¼·²¹ ¬¸» ²¿³»­ ±º ¬¸» ½¿´´»®­

îð º®±³ ª¿®·±«­ ³»¼·¿ ±«¬´»¬­ ¿²¼ óó ­± ©» ¸¿¼ ¿ ´·­¬ ±º

îï ¬¸±­» ­± ©¸»² × ¹±¬ ¬± ¬¸» ½¿® °¿®µô ¿¬ ¬¸» »²¼ ±º ¬¸»

îî Û«®±¬«²²»´ ¬¸·²¹ ·² ¬¸» ËÕô × ¸¿¼ ²«³»®±«­ ²¿³»­ô ­± ¬¸»

îí »³¿·´ ©»²¬ ±«¬ ¬± ¿ ©·¼» ®¿²¹» ±º °»±°´»ò

îì Þ«¬ ¬¸» íð ±® ­± ½¿´´­ × ¸¿¼ ·­ ¿² ¿¹¹®»¹¿¬»

îë ²«³¾»®ô ­± ¬¸»®» ³·¹¸¬ ¸¿ª» ¾»»² º·ª» ½¿´´­ º®±³ ¬¸» ÞÞÝ
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ï ïð ³±®» ­»½±²¼­ò

î ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ Ë²¼»®­¬±±¼ô ¿²¼ × ¿°±´±¹·¦»ò

í ÓÎò ÍÐÛßÎÓßÒæ Ì¸·­ ·­ ©¸¿¬ô Û¨¸·¾·¬ çá

ì ÓÎò ÜÇÛÎæ Ç»­ò

ë ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ Ç»­ò

ê øÛ¨¸·¾·¬ ç ©¿­ ³¿®µ»¼ º±® ·¼»²¬·º·½¿¬·±²ò÷

é ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

è Ïò Ì¸·­ ¿´­± ¿°°»¿®­ ¬± ¾» ¿² »³¿·´ ½¸¿·² ©·¬¸ §±«

ç ¿²¼ Ó­ò Ó¿¨©»´´å ·­ ¬¸¿¬ ½±®®»½¬á

ïð ßò ×¬ ¼±»­ ¿°°»¿® ¬± ¾» ­±ò

ïï Ïò Ü·¼ §±« ­»²¼ ¬¸» ¬±° »³¿·´ ±º ¬¸» ½¸¿·² ¬¸¿¬

ïî ­¿§­ þÑµ¿§ô Ùô ¹±·²¹ ©·¬¸ ¬¸·­þá

ïí ßò × ¼·¼ò

ïì Ïò ß²¼ ¼·¼ §±« ®»½»·ª» º®±³ Ó­ò Ó¿¨©»´´ô ¬¸»

ïë ¾±¬¬±³ »³¿·´ ±º ¬¸¿¬ ½¸¿·²á

ïê ßò × ¾»´·»ª» ­±ò É»´´ô × ¾»´·»ª» óó §»­ô §»¿¸ô ·¬

ïé ©¿­ º±®©¿®¼»¼ º®±³ Ó­ò Ó¿¨©»´´ô §»­ò

ïè ÓÎò ÜÇÛÎæ Í±®®§ô × ¼±²ù¬ ¯«·¬» «²¼»®­¬¿²¼ ¬¸¿¬

ïç ¿²­©»®ò

îð ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ × ³·­­°±µ» ¬¸¿¬ò × ¼·¼ ®»½»·ª»

îï ·¬ º®±³ Ó­ò Ó¿¨©»´´ò

îî ÓÎò ÜÇÛÎæ Ñµ¿§ò

îí ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

îì Ïò Ì¸» ­«¾¶»½¬ ´·²» ¼±»­ ¸¿ª» þÚÉþ ©¸·½¸ ¬± ³»

îë ·²¼·½¿¬»­ ·¬ù­ ¿ º±®©¿®¼ò Ü± §±« µ²±© ©¸»®» ¬¸» ®»­¬ ±º
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ï ¬¸·­ »³¿·´ ½¸¿·² ·­á

î ßò Ó§ «²¼»®­¬¿²¼·²¹ ±º ¬¸·­ ·­æ ×¬ ©¿­ ¿ ¸±´·¼¿§

í ·² ¬¸» ËÕô ¾«¬ Ó®ò Þ¿®¼»² ©¿­ ²±¬ ²»½»­­¿®·´§ ¿½½»­­·¾´»ô

ì ¿¬ ­±³» °±·²¬ ·² ¬·³»ô ­± ¬¸·­ ¸¿¼ ¾»»² ­»²¬ ¬± ¸·³

ë ±®·¹·²¿´´§ ¾§ Ó­ò Ó¿¨©»´´ô ¿²¼ ¾»½¿«­» ¸» ©¿­

ê «²¿ª¿·´¿¾´»ô ­¸» º±®©¿®¼»¼ ·¬ ¬± ³» º±® ·³³»¼·¿¬» ¿½¬·±²ò

é × ¬¸»®»º±®» ®»­°±²¼ô þÑµ¿§ô Ù¸·­´¿·²»ô ×ù´´ ¹± ©·¬¸

è ¬¸·­òþ

ç ×¬ ·­ ³§ «²¼»®­¬¿²¼·²¹ ¬¸¿¬ ¬¸·­ ·­

ïð ¬¸» ¿¹®»»¼ ­¬¿¬»³»²¬ ¾»½¿«­» ¬¸» ­«¾¶»½¬ ±º ¬¸» ­»½±²¼

ïï ±²» ·­ þË®¹»²¬ô ¬¸·­ ·­ ¬¸» ­¬¿¬»³»²¬þ ­± × ¬¿µ» ¬¸¿¬

ïî ¿­ ¿² ·²­¬®«½¬·±² ¬± ­»²¼ ·¬ ±«¬ô ¿­ ¿ °±­·¬·ª»

ïí ½±³³¿²¼æ þÌ¸·­ ·­ ¬¸» ­¬¿¬»³»²¬òþ

ïì Ïò Ñµ¿§ò

ïë ßò ß²¼ × ­¿§ô þÌ¸¿²µ­ô Ð¸·´·°þ ¾»½¿«­» ×ù³ ¿©¿®»

ïê ±º ¬¸» º¿½¬ ¬¸¿¬ ¸» ¸¿¼ ¿ ¸¿²¼ô ¿ ½±²­·¼»®¿¾´» ¸¿²¼ ·²

ïé ¬¸» ¼®¿º¬·²¹ò

ïè Ïò Ñµ¿§ò Ý±«´¼ × ¿­µ §±« ¬± °´»¿­» ®»º»® ¾¿½µ ¬±

ïç Û¨¸·¾·¬ îò Ô±±µ·²¹ ¿´­± ¿¬ Û¨¸·¾·¬ çô Û¨¸·¾·¬ ç ¿°°»¿®­

îð ¬± ¸¿ª» º·ª» ­»²¬»²½»­ ·² ·¬ò Ü± §±« ¿¹®»» ¬¸¿¬ ¬¸±­»

îï ­¿³» º·ª» ­»²¬»²½»­ ¿®» °¿®¬ ±º ¬¸» ½±³³«²·½¿¬·±² ¬¸¿¬ ·­

îî ¾±®²» ·² Û¨¸·¾·¬ îá

îí ßò Í±®®§ô ½±«´¼ §±« ­¿§ ¬¸¿¬ ¿¹¿·²ò ×ù³ ¶«­¬

îì º±´´±©·²¹ ©¸¿¬ §±«® óó

îë Ïò ×¬ ©¿­ ¿ ¾¿¼ ¯«»­¬·±²ò Ô»¬ ³» ¬®§ ¬¸¿¬ ¿¹¿·²ò
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ï Ïò Ñµ¿§ò Ø¿ª» §±« »ª»® ½±³³«²·½¿¬»¼ ¿²§¬¸·²¹

î ®»¹¿®¼·²¹ Ó­ò Ù«·ºº®»ù­ ½®·³·²¿´ ¿´´»¹¿¬·±²­ ¬± ¬¸» °®»­­

í ±® ¬¸» ³»¼·¿á

ì ßò ß­ °¿®¬ ±º ¿ ©·¼»® ½±²ª»®­¿¬·±² ¿¾±«¬ ¸»®

ë «²­¿ª±®§ ¿´´»¹¿¬·±²­ ¿¾±«¬ Ó­ò Ó¿¨©»´´ô ·¬ù­ °±­­·¾´»

ê ¬¸¿¬ × ³·¹¸¬ ¸¿ª» ¼±²»ô ¾«¬ × ½¿²ù¬ ®»½¿´´ ¬¸» ¼»¬¿·´ô

é ×ù³ ¿º®¿·¼ò

è Ïò Ü± §±« óó ¼± §±« ®»³»³¾»® ¼·­½«­­·²¹ ¬¸¿¬ ©·¬¸

ç Ì¸» Ù«¿®¼·¿²á

ïð ßò Ò±ô × ¼±²ù¬ò ×ù³ ²±¬ ­¿§·²¹ × ¼·¼²ù¬ ¾«¬ ×

ïï ½¿²ù¬ ®»½¿´´ò Ç±« ¸¿ª» ¬± ¾»¿® ·² ³·²¼ô ·º §±«ù¼ ¾» ­±

ïî µ·²¼ô ¬¸¿¬ ×ùª» ¾»»² ­°»¿µ·²¹ ¬± ±ª»® íð ¶±«®²¿´·­¬­ ¿²¼

ïí ³»¼·¿ ±«¬´»¬­ ¿¾±«¬ ¬¸·­ô ¿²¼ × ½¿²ù¬ ®»½¿´´ »ª»®§ ­·²¹´»

ïì óó ¬¸» ¼»¬¿·´ ±º »ª»®§ ­·²¹´» ½±²ª»®­¿¬·±²ò

ïë Ïò Û¿®´·»® §±« ¬»­¬·º·»¼ ©·¬¸ ®»¹¿®¼ ¬± Û¨¸·¾·¬ î

ïê ¬¸¿¬ ·² ¬¸» ¼¿§­ º±´´±©·²¹ ­»²¼·²¹ ¬¸¿¬ »³¿·´ô §±« ¿´­±

ïé ½±³³«²·½¿¬»¼ ©·¬¸ ±¬¸»® °®»­­ ¿²¼ ³»¼·¿ ±«¬´»¬­ò Ü± §±«

ïè ®»½¿´´ ¬±¼¿§ ¿²§ ±º ¬¸» ±¬¸»® °®»­­ ¿²¼ ³»¼·¿ ±«¬´»¬­ §±«

ïç ½±³³«²·½¿¬»¼ ©·¬¸ô ·² ¿¼¼·¬·±² ¬± ¬¸±­» ´·­¬»¼ ¿¬ ¬¸» ¬±°

îð ±º ¬¸¿¬ »³¿·´á

îï ßò Ì¸» Ù«¿®¼·¿²ô Ì¸» Í«²ô º®±³ ¬¸» ¬±° ±º ³§

îî ³»³±®§ô ¾«¬ ·² ¿¼¼·¬·±² ¬± óó ·² ¿¼¼·¬·±² ¬± »³¿·´­ ¬¸»®»

îí ©±«´¼ ¸¿ª» ¾»»² ¬»´»°¸±²» ½¿´´­ ¿²¼ ×ù³ óó ¬¸»®» ³¿§ ²±¬

îì ¾» ¿ ¬®¿²­½®·°¬ ±º ¬¸±­» ½¿´´­ô ¬¸»­» ¿®» »³¿·´­ ·²¬»®

îë ¿´·¿ô ±¬¸»®­ô ¿²¼ × ½¿²ù¬ ®»½¿´´ »ª»®§ ­·²¹´» »³¿·´ ¬¸¿¬
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ï º®±³ Ö±¸² Í©¿·²á

î ßò × ¾»´·»ª» × ¼·¼ò

í Ïò Ì¸¿¬ù­ ¿´´ ¬¸» ¯«»­¬·±²­ × ¸¿ª» ¿¾±«¬ ¬¸¿¬

ì ¼±½«³»²¬ò

ë ßò Ì¸¿²µ §±«ò

ê Ïò Î»¹¿®¼·²¹ ½±³³«²·½¿¬·±²­ §±« ³¿¼» ¿º¬»® ­»²¼·²¹

é ¬¸» »³¿·´ ·² Û¨¸·¾·¬ îô × ¾»´·»ª»ô ¿²¼ °´»¿­» ½±®®»½¬ ³»

è ·º ×ù³ ©®±²¹ô §±« ¬»­¬·º·»¼ ¬¸¿¬ §±« ®»½»·ª»¼ íð ±® ³±®»

ç ½¿´´­ ¬¸¿¬ ©»®» óó ¬¸¿¬ §±« ©±«´¼ ½´¿­­·º§ ¿­ °®»­­

ïð ·²¯«·®·»­ ®»¹¿®¼·²¹ Ó­ò Ù«·ºº®»å ·­ ¬¸¿¬ ½±®®»½¬á

ïï ßò Ç»­ò

ïî Ïò Ü± §±« ®»½¿´´ »³¿·´·²¹ ¬¸» ­¬¿¬»³»²¬ ¬± ±¬¸»®

ïí »²¬·¬·»­ ¾»§±²¼ ©¸¿¬ ·­ ±² ¬¸» ´·­¬ ±² Û¨¸·¾·¬ îá

ïì ßò Ç»­ô × ¬¸·²µ × ¿²­©»®»¼ ¬¸¿¬ °®»ª·±«­´§ò Ç»­ô

ïë × ³»¿² ¬¸»®» ·­ ¿ º¿® óó × ­¿·¼ ·²¬»® ¿´·¿ô ­± ¬¸»®» ·­ ¿

ïê ©·¼»® ®¿²¹» ±º °»±°´» ¬¸¿¬ × ©±«´¼ ¸¿ª» »³¿·´»¼ ·¬ ¬± ·²

ïé ®»­°±²­» ¬± ·²½±³·²¹ ¯«»®·»­ óó

ïè Ïò Ü± §±« óó

ïç ßò Þ«¬ × óó

îð Ïò Í±®®§ò

îï ßò × ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® »ª»®§ ­·²¹´» ±²»ò

îî Ïò Ü± §±« ®»½¿´´ »ª»® ®»¿¼·²¹ ¬¸» ­¬¿¬»³»²¬ ¬± ¬¸»

îí °®»­­ ±® ¬¸» ³»¼·¿ ±ª»® ¬¸» °¸±²»á

îì ßò ×¬ù­ ª»®§ °±­­·¾´» ¬¸¿¬ × ©±«´¼ ¸¿ª» ¼±²» ­±ô

îë §»­ò
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ï ÓÎò ÜÇÛÎæ Ü± §±« ³»¿² Û¨¸·¾·¬ îá

î ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ Ç»­ò Û¨¸·¾·¬ îò

í ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ Ì± ¾» ½´»¿®ô Û¨¸·¾·¬ î ©¿­ ¬¸»

ì ¾¿­» ¼±½«³»²¬ò

ë ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ Ë¸ó¸³³ò

ê ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ ×² ¿¼¼·¬·±² ¬± ¬¸» îðïï Ó¿®½¸

é ­¬¿¬»³»²¬ò Ì¸±­» ©»®» ¬¸» ¬©± ©±®µ·²¹ ¼±½«³»²¬­ ¬¸¿¬

è ©»®» ¿´©¿§­ ®»º»®®»¼ ¬±ô ¾±¬¸ ±º ©¸·½¸ óó ©»´´ô ¬¸» º·®­¬

ç ±²» ©¿­ ·² ¿ °«¾´·½ ¼±³¿·² ¿²¼ ©¿­ ±² ®»½±®¼ ±² ¬¸»

ïð Ü»ª±²­¸·®»­ óó ±² óó ©·¬¸ Ü»ª±²­¸·®»­ ²¿³» ¿¬ ¬¸» ¬±° ±²

ïï ÐÎ Ò»©­©·®» ©¸·½¸ ·­ ¿ ¹´±¾¿´ ¼»´·ª»®§ ­»®ª·½»ò Í± ¬¸¿¬

ïî ©¿­ »¿­·´§ ¿½½»­­·¾´» ¾§ °»±°´»ò ß²¼ ¬¸» ­»½±²¼ ±²» ©¿­

ïí ¬¸» óó º«®¬¸»® ¬± ¬¸» î²¼ ±º Ö¿²«¿®§ îðïëò

ïì ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

ïë Ïò Ì± ¬¸» »¨¬»²¬ §±« ½¿² ®»½¿´´ ±® ½±«´¼ »­¬·³¿¬»ô

ïê ¸±© ³¿²§ ±¬¸»® »³¿·´­ ¼± §±« ¾»´·»ª» §±« ­»²¬ ¾»¿®·²¹

ïé ¬¸¿¬ ­¬¿¬»³»²¬ ¬¸¿¬ù­ ·² Û¨¸·¾·¬ îá

ïè ßò × ®»¿´´§ ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® ¾«¬ ½»®¬¿·²´§ ³±®» ¬¸¿²

ïç ­·¨ ¿²¼ °®±¾¿¾´§ ´»­­ ¬¸¿² íðô ­±³»©¸»®» ·² ¾»¬©»»²ò

îð ß²§ ¬·³» ¬¸»®» ©¿­ ¿² ·²½±³·²¹ ¯«»®§

îï ·¬ ©¿­ »·¬¸»® ¼»¿´¬ ©·¬¸ ±² ¬¸» ¬»´»°¸±²» ¾§ ®»º»®®·²¹

îî ¬¸»³ ¾¿½µ ¬± ¬¸» ¬©± ­¬¿¬»³»²¬­ ±º Ó¿®½¸ îðïï ¿²¼

îí Ö¿²«¿®§ îðïë ±® ­±³»±²» ©±«´¼ »³¿·´ ¬¸»³ ¬¸»

îì ­¬¿¬»³»²¬ò Í± ²± ±²» ©¿­ ´»º¬ «²¿²­©»®»¼ô ¾®±¿¼´§ô ·­

îë ¬¸» óó ·­ ©¸»®» ©» ©»®»ò Þ«¬ × ½¿²ù¬ ®»³»³¾»® »ª»®§
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ï ­·²¹´» °»®­±² ©» ®»¿½¸»¼ ±«¬ ¬±ò

î Ïò Ñµ¿§ò Í± ·­ ·¬ §±«® ¬»­¬·³±²§ ¬¸¿¬ §±« ®»¿½¸»¼

í ±«¬ ¬± ·²¼·ª·¼«¿´­ ©¸± ¼·¼ ²±¬ º·®­¬ ½±²¬¿½¬ §±«á

ì ßò Ò±ò É» ©»®» ·² ®»­°±²­» ³±¼»ò

ë Ïò Ñµ¿§ò

ê ßò Ì¸»®» ©¿­ »²±«¹¸ ¬± ¼± ®»­°±²¼·²¹ ¬± ·²½±³·²¹

é ¯«»®·»­ô × ©±«´¼²ù¬ ¸¿ª» ¾»»² ³¿µ·²¹ ³±®» ©±®µô ¬± ¾»

è ¸±²»­¬ò

ç Ïò ß´®·¹¸¬ò

ïð ÓÎò ÜÇÛÎæ Í± ¶±«®²¿´·­¬­ °¿·¼ ²± ¿¬¬»²¬·±² ¬±

ïï §±«® þÒ± º«®¬¸»® ½±³³«²·½¿¬·±² ©·´´ ¾» °®±ª·¼»¼ ±² ¬¸»

ïî ³¿¬¬»®òþ

ïí ßò Ò± óó ¬¸¿¬ù­ ¯«·¬» ½±®®»½¬ô ­·®ô ¿²¼ ¬¸»®»

ïì °®±¾¿¾´§ ©¿­ ¿ óó ·¬ù­ ®»¹¿®¼»¼ ¿­ ¬©»¿µ·²¹ ¬¸»·® ¬¿´»­ò

ïë ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

ïê Ïò Ó®ò Ù±©ô ×ù³ ¸¿²¼·²¹ §±« ©¸¿¬ ×ùª» ³¿®µ»¼ ¿­

ïé Û¨¸·¾·¬ ïìò Ì¸» Þ¿¬»­ ²«³¾»® ·­ ÎÙøËÕ÷ ðððððìò ×ù´´

ïè ¹·ª» §±« ¿ ³±³»²¬ ¬± ´±±µ ¿¬ ·¬ò

ïç øÛ¨¸·¾·¬ ïì ©¿­ ³¿®µ»¼ º±® ·¼»²¬·º·½¿¬·±²ò÷

îð ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

îï Ïò Ì¸¿²µ §±«ò Ì±©¿®¼ ¬¸» ¬±° ±º ¬¸» °¿¹» ¬¸»®» ·­

îî ¿ °¿­­¿¹» ¬¸¿¬ ®»¿¼­æ

îí þß°±´±¹·»­ô ­¸±«´¼ ®»¿¼

îì Ê·®¹·²¿ Î±¾»®¬­ ¿´´ ¬¸» ©¿§

îë ¬¸®±«¹¸òþ Åß­ ®»¿¼Ã
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ï ­»®ª·½·²¹ «´¬®¿ ¸·¹¸ ²»¬ ©±®¬¸ ½´·»²¬­ô ·²¼·ª·¼«¿´­ô

î ½±®°±®¿¬»­ô ¹±ª»®²³»²¬­ ¿²¼ ÒÙÑ­ô ³¿²¿¹·²¹ ¬¸»·® ³»¼·¿

í ®»´¿¬·±²­ ¿²¼ °®±¬»½¬·²¹ ¬¸»·® ®»°«¬¿¬·±²ò

ì Ïò ß°°®±¨·³¿¬»´§ ¸±© ´±²¹ ¸¿ª» §±« ¾»»² °®±ª·¼·²¹

ë ­«½¸ ­»®ª·½»­á

ê ßò ß½«·¬§ ©¿­ ­»¬ «° ·² îðïðò

é øÛ¨¸·¾·¬ îê ©¿­ ³¿®µ»¼ º±® ·¼»²¬·º·½¿¬·±²ò÷

è ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ

ç Ïò ×ù³ ¹±·²¹ ¬± ¸¿²¼ §±« ©¸¿¬ ×ùª» ³¿®µ»¼ ¿­

ïð Û¨¸·¾·¬ îêò

ïï ßò Ì¸¿²µ §±«ò

ïî Ïò Ü±»­ ¬¸·­ ¼±½«³»²¬ º¿·®´§ ¼»°·½¬ °¿¹»­ º®±³

ïí §±«® óó º®±³ ß½«·¬§ Î»°«¬¿¬·±²ù­ ©»¾­·¬»á

ïì ßò ×¬ ¼±»­ò

ïë Ïò Ü± §±« ­»» ©¸»®» ·¬ ­¿§­ þÉ» ³¿²¿¹» ®»°«¬¿¬·±²

ïê ¿²¼ º±®¹» ±°·²·±² ¬¸®±«¹¸ °«¾´·½ ®»´¿¬·±²­ô ­¬®¿¬»¹·½

ïé ½±³³«²·½¿¬·±²­ ¿²¼ ¸·¹¸ ´»ª»´ ²»¬©±®µ·²¹þá

ïè ßò × ¼±ò

ïç Ïò ×­ ¬¸¿¬ ¿ ¬®«» ­¬¿¬»³»²¬á

îð ßò Í¿§ ·¬ ¿¹¿·²ò Í±®®§ò

îï Ïò ×­ ¬¸¿¬ ¿ ¬®«» ­¬¿¬»³»²¬á

îî ßò ×¬ ·­ô §»­ò × ©®±¬» ¬¸¿¬ ­¬¿¬»³»²¬ò

îí ÓÎò ÜÇÛÎæ Í±®®§ô §±« ®»¿¼ ·¬ ±® §±« ©®±¬» ·¬á

îì ÌØÛ É×ÌÒÛÍÍæ × ©®±¬» ·¬ô ­± × ¼± ®»½±¹²·¦» ·¬ò

îë ÞÇ ÓÍò ÍÝØËÔÌÆæ
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UNITED STATES DISTRICT COURT

SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

CASE NO. 15-CV-07433-RWS

------------------------------------------x

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

v.

GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.

-------------------------------------------x

June 20, 2016

9:12 a.m.

C O N F I D E N T I A L

Deposition of pursuant

to notice, taken by Plaintiff, at the

offices of Podhurst Orseck, 25 West

Flagler Street, Suite 800, Miami, Florida,

before Kelli Ann Willis, a Registered

Professional Reporter, Certified Realtime

Reporter and Notary Public within and

for the State of Florida.

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page140 of 883



Page 54

1 - CONFIDENTIAL

2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. When you got to his house, you were

4 requested to give a massage?

5 MR. PAGLIUCA: Object to foundation and

6 form.

7 THE WITNESS: I don't exactly remember. I

8 don't remember if I was asked in the kitchen.

9 I don't remember if -- I don't remember.

10 BY MR. EDWARDS:

11 Q. Massage was part of the game, though?

12 MR. PAGLIUCA: Object to form and

13 foundation.

14 THE WITNESS: I don't remember. I'm

15 sorry.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. But even during this deposition today, we

18 have described at times you giving him a massage?

19 A. Yes. You're asking about my first

20 encounter, though.

21 Q. Sorry, I'm just trying to sum up the whole

22 thing.

23 A. Okay.

24 Q. Was massage part of the lure to get you

25 specifically to his house?
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1 - CONFIDENTIAL

2 A. Yes.

3 MR. PAGLIUCA: Object to form and

4 foundation.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. And at the time, you are 15, 16 or 17

7 years old?

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 foundation.

10 THE WITNESS: Yes.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. No massage experience?

13 A. No.

14 Q. You were told to bring other girls to his

15 house?

16 MR. PAGLIUCA: Object to form and

17 foundation.

18 THE WITNESS: After a while, yes.

19 BY MR. EDWARDS:

20 Q. These massages were turned sexual by

21 Jeffrey, as opposed to by anyone else?

22 A. Jeffrey took my clothes off without my

23 consent the first time I met him.

24 Q. The massages were scheduled by people

25 working for Jeffrey?
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1 - CONFIDENTIAL

2 A. I don't recall.

3 MR. PAGLIUCA: Object to form and

4 foundation.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. Jeffrey Epstein, during these massages,

7 would use sex toys or have sex toys used?

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 foundation.

10 THE WITNESS: Well, at that point, it's no

11 longer a massage. Something else is going on.

12 But, yes, he would take out adult toys and

13 different things.

14 BY MR. EDWARDS:

15 Q. While you were a teenager, Jeffrey Epstein

16 asked you to live with him?

17 A. Yes. He wanted me to be emancipated.

18 Q. Jeffrey Epstein encouraged girl-on-girl

19 sex?

20 MR. PAGLIUCA: Object to form and

21 foundation.

22 THE WITNESS: Yes.

23 BY MR. EDWARDS:

24 Q. And after you cooperated with the police,

25 you were intimidated by people working for Jeffrey

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page143 of 883



Page 57

1 - CONFIDENTIAL

2 Epstein?

3 MR. PAGLIUCA: Object to form and

4 foundation.

5 THE WITNESS: Yes.

6 MR. EDWARDS: All right. I don't have

7 anything further for you. I apologize that we

8 even had to go through this, all right?

9 THE WITNESS: Okay.

10 E X A M I N A T I O N

11 BY MR. PAGLIUCA:

12 Q. Ms. , by name is Jeff Pagluica. I

13 live in Denver, Colorado. And, like you, I don't

14 want to be here today either, okay? I would rather

15 be in Denver.

16 I just want to -- as I understand it, and

17 I'm not trying to get into any of your treatment

18 over the last, let's say, 10 years, because I don't

19 know how long it's been, but as I understand what

20 you and your lawyer have said here today, you have

21 been involved in some number of years of therapy, in

22 which the purpose -- part of the purpose of the

23 therapy has been to forget all of these events that

24 Mr. Edwards was asking you questions about; is that

25 correct?
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1 - CONFIDENTIAL
2 CERTIFICATE OF OATH
3 STATE OF FLORIDA )
4 COUNTY OF MIAMI-DADE )
5

I, the undersigned authority, certify that
6 personally appeared before me and

was duly sworn.
7 WITNESS my hand and official seal this

23rd day of June, 2016.
8
9

Kelli Ann Willis, RPR, CRR
10 Notary Public, State of Florida

Commission FF928291, Expires 2-16-20
11 + + + + + + + + + + + + + + + + + +
12 CERTIFICATE
13 STATE OF FLORIDA )
14 COUNTY OF MIAMI-DADE )
15 I, Kelli Ann Willis, Registered

Professional Reporter and Certified Realtime
16 Reporter do hereby certify that I was

authorized to and did stenographically report the
17 foregoing deposition of that a

review of the transcript was not requested; and
18 that the transcript is a true record of my

stenographic notes.
19 I FURTHER CERTIFY that I am not a

relative, employee, attorney, or counsel of any
20 of the parties, nor am I a relative or employee of

any of the parties' attorney or counsel connected
21 with the action, nor am I financially interested

in the action.
22 Dated this 23rd day of June, 2016.
23
24 KELLI ANN WILLIS, RPR, CRR
25
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UNITED STATES DISTRICT COURT

SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

v. CASE NO.:15-CV-07433-RWS

GHISLAINE MAXWELL,

Defendants.

_______________________________

January 25, 2017

9:05 a.m. - 12:44 p.m.

401 E. Las Olas Boulevard

Fort Lauderdale, Florida

**** C O N F I D E N T I A L ****

VIDEOTAPE DEPOSITION OF SARAH KELLEN

Taken on behalf of the before

Michael J. D'Amato, RMR, Notary Public in and for the

State of Florida at Large, pursuant to Notice of Taking

Deposition in the above cause.

Job # 293966
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1 decline to answer.

2 Q. Who introduced you to Ghislaine Maxwell?

3 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

4 and Sixth Amendment privilege which I understand

5 protect the innocent and therefore I must unfortunately

6 decline to answer.

7 Q. When you met Ghislaine Maxwell was she working

8 for Jeffrey Epstein?

9 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

10 and Sixth Amendment privilege which I understand

11 protect the innocent and therefore I must unfortunately

12 decline to answer.

13 Q. Did Ghislaine Maxwell work as a recruiter for

14 young girls for Jeffrey Epstein when you met her?

15 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

16 and Sixth Amendment privilege which I understand

17 protect the innocent and therefore I must unfortunately

18 decline to answer.

19 Q. I'm defining young girls to mean females the

20 ages 12 to 23. Do you understand that?

21 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

22 and Sixth Amendment privilege which I understand

23 protect the innocent and therefore I must unfortunately

24 decline to answer.

25 Q. Didn't Ghislaine Maxwell approach you to
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1 girls for sex with Jeffrey Epstein?

2 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

3 and Sixth Amendment privilege which I understand

4 protect the innocent and therefore I must unfortunately

5 decline to answer.

6 Q. Did you assist Ghislaine Maxwell in procuring

7 underage girls for sex with Jeffrey Epstein?

8 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

9 and Sixth Amendment privilege which I understand

10 protect the innocent and therefore I must unfortunately

11 decline to answer.

12 Q. Isn't it true that Ghislaine Maxwell would

13 recruit underage girls for sex and sex acts with

14 Jeffrey Epstein?

15 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

16 and Sixth Amendment privilege which I understand

17 protect the innocent and therefore I must unfortunately

18 decline to answer.

19 Q. Did Ghislaine Maxwell give you information on

20 what underage girls she had contact information for?

21 A. On advice of my counsel I must invoke my Fifth

22 and Sixth Amendment privilege which I understand

23 protect the innocent and therefore I must unfortunately

24 decline to answer.

25 Q. Did Ghislaine Maxwell teach you to offer these
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1 CERTIFICATE OF COURT REPORTER

2 I, MICHAEL J. D'AMATO, a Registered Merit Reporter

3 and Notary Public in and for the State of Florida at

4 Large, do HEREBY CERTIFY that I was authorized to and

5 did stenographically report the deposition of SARAH

6 KELLEN; that a review of the transcript was requested;

7 and that the foregoing transcript, pages from 1 to 197,

8 is a true and accurate record of my stenographic notes.

9 I FURTHER CERTIFY that I am not a relative,

10 employee, attorney, or counsel of any of the parties, nor

11 am I a relative or employee of any of the parties'

12 attorney or counsel connected with the action, nor am I

13 financially interested in the action.

14 Dated this 27th day of January 2017.

15 _______________________

16 MICHAEL J. D'AMATO,

17 Registered Merit Reporter

18

19

20

21

22

23

24

25
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IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

Civil Action No. 15-cv-07433-RWS

______________________________________________________

VIDEOTAPE DEPOSITION OF: PETER KENT
November 29, 2016

______________________________________________________

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

v.

GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.
______________________________________________________

PURSUANT TO SUBPOENA AND NOTICE, the
videotape deposition of PETER KENT was taken on behalf
of the Plaintiff at 150 East 10th Avenue, Denver,
Colorado 80230, on November 29, 2016, at 9:00 a.m.,
before Sandra L. Bray, Registered Diplomate Reporter,
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1 MS. McCAWLEY: I'm just asking about his

2 retention, which I believe is discoverable under

3 Rule 26.

4 Q. (BY MS. McCAWLEY) Do you recall whether

5 you were retained to perform work for one expert or

6 two experts?

7 THE DEPONENT: Am I allowed to answer

8 this?

9 MR. PAGLIUCA: Yes.

10 A. I actually don't recall.

11 Q. (BY MS. McCAWLEY) Do you know whether

12 you were provided with one report or two reports when

13 you initially were retained?

14 A. I believe I was provided with both the

15 reports at the same time.

16 Q. Let me turn to about halfway back. So

17 it's going to be -- there's markings on the bottom.

18 It says PK-005.

19 A. Yes.

20 Q. And it indicates an amount there, an

21 invoice. Is this one of your invoices?

22 A. Yes.

23 Q. It indicates an amount of $17,875?

24 A. Yes.

25 Q. Is that the total amount you've been
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1 paid, with the exception of what we paid you for your

2 testimony here today, in this matter?

3 A. I think so. What date was this?

4 Q. It looks like it's dated October 29th,

5 2016.

6 A. Oh, yes. In that case, yes.

7 Q. Have you performed any work after that

8 date that you've been paid for?

9 A. Only in preparation for this deposition.

10 Q. Have you been paid for that work?

11 A. No.

12 Q. No. Have you invoiced that work yet?

13 A. No.

14 Q. All right. And then I'm going to turn

15 you to the next page -- please don't put it away

16 yet -- which appear to be invoices.

17 A. Time sheets.

18 Q. Time sheets? You tell me.

19 A. It's a time sheet.

20 Q. Is this typically how you record your

21 time when you're doing expert work?

22 A. Yes.

23 Q. And this indicates -- the first entry is

24 on 9/28/2016. Is that when you commenced work on this

25 matter?
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REPORTER'S CERTIFICATE

STATE OF COLORADO )

) ss.

CITY AND COUNTY OF DENVER )

I, SANDRA L. BRAY, Registered Diplomate

Reporter, Certified Realtime Reporter, and Notary

Public ID 20084001729, State of Colorado, do hereby

certify that previous to the commencement of the

examination, the said PETER KENT was duly sworn by me

to testify to the truth in relations to the matters in

controversy between the parties hereto; that the said

deposition was taken in machine shorthand by me at the

time and place aforesaid and was thereafter reduced to

typewritten form; that the foregoing is a true

transcript of the questions asked, testimony given,

and proceedings had.

I further certify that I am not employed by,

related to, nor of counsel for any of the parties

herein nor otherwise interested in the outcome of this

litigation.

IN WITNESS WHEREOF, I have affixed my

signature this 8th of December, 2016.

My commission expires January 16, 2020.
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1 N. Marcinko - Confidential

2 reside, a dwelling that is paid for by either

3 Jeffrey Epstein or Ghislaine Maxwell?

4 A. Same answer.

5 Q. Do you know Jeffrey Epstein?

6 A. Same answer.

7 Q. Do you know Ghislaine Maxwell?

8 A. Same answer.

9 Q. How old were you when you met

10 either Jeffrey Epstein or Ghislaine Maxwell?

11 A. Same answer.

12 Q. Who introduced to you Ghislaine

13 Maxwell?

14 A. Same answer.

15 Q. When you met Ghislaine Maxwell, was

16 she working for Jeffrey Epstein?

17 A. Same answer.

18 Q. Did Ghislaine Maxwell work as a

19 recruiter of young girls for Jeffrey Epstein

20 when you met her?

21 A. Same answer.

22 Q. Did Ghislaine Maxwell instruct you

23 to recruit young girls for Jeffrey Epstein?

24 A. Same answer.

25 Q. Did Ghislaine Maxwell encourage
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1 N. Marcinko - Confidential

2 Ghislaine Maxwell?

3 A. Same answer.

4 Q. Have you observed Ghislaine Maxwell

5 and Jeffrey Epstein offering these young

6 girls money, education or other things of

7 value during the massage to get that young

8 girl to return to Jeffrey Epstein for sexual

9 purposes?

10 A. Same answer.

11 Q. Have you observed Ghislaine Maxwell

12 and Jeffrey Epstein convert what started as a

13 massage with these young girls into something

14 sexual?

15 A. Same answer.

16 Q. Have you understood when I talk

17 about young girls, I'm talking about girls

18 between the age range of 13 and 23 years old?

19 A. Same answer.

20 Q. Have you observed that when

21 Ghislaine Maxwell and Jeffrey Epstein used

22 the term, massage, it always includes sex?

23 A. Same answer.

24 Q. Was massage a word used by

25 Ghislaine Maxwell to lure girls into sex with
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1

2 CERTIFICATE

3

I HEREBY CERTIFY that the witness,

4 NADIA MARCINKO, was duly sworn by me and that

the deposition is a true record of the

5 testimony given by the witness.

6 _______________________________

Leslie Fagin,

7 Registered Professional Reporter

Dated: January 17, 2017

8

9

10

(The foregoing certification of

11 this transcript does not apply to any

12 reproduction of the same by any means, unless

13 under the direct control and/or supervision

14 of the certifying reporter.)

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25
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1 G Maxwell - Confidential

2 Q. I'm not talking about friends. I'm

3 talking about individuals --

4 MR. PAGLIUCA: I'm going to object

5 to you interrupting the witness who was

6 answering your question. The question

7 was, have you ever seen anyone, female

8 under the age of 18 at the house and

9 that's the question she was answering.

10 If you want to strike that question and

11 ask another question, feel free, but let

12 the witness respond, please.

13 MS. McCAWLEY: I will do that.

14 Q. Have you ever observed a female

15 under the age of 18 at Jeffrey Epstein's home

16 that was not a friend, a child -- one of your

17 friend's children?

18 A. Again, I can't testify to that

19 because I have no idea what you are talking

20 about.

21 Q. You have no idea what I'm talking

22 about in the sense you never observed a

23 female under the age of 18 at Jeffrey

24 Epstein's home that was not one of your

25 friend's children, is that correct?
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1 G Maxwell - Confidential

2 MR. PAGLIUCA: Object to the form

3 and foundation.

4 A. How would I possibly know how

5 someone is when they are at his house. You

6 are asking me to do that. I cannot possibly

7 testify to that. As far as I'm concerned,

8 everyone who came to his house was an adult

9 professional person.

10 Q. Are you familiar with the police

11 report that was issued in respect to the

12 investigation in this matter?

13 MR. PAGLIUCA: Object to the form

14 and foundation.

15 Q. Are you familiar with the police

16 report that was used in this matter, the

17 investigation of Jeffrey Epstein, has been

18 produced as a document in this matter?

19 A. I have seen a police report.

20 (Maxwell Exhibit 1, police report,

21 marked for identification.)

22 Q. The police report that you have in

23 front of you, can you turn to page 28 of that

24 report, the numbers are on the top right-hand

25 corner.
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1 G Maxwell - Confidential

2 -- just another one of Virginia's many

3 fictitious lies and stories to make this a

4 salacious event to get interest and press.

5 It's absolute rubbish.

6 Q. Were you in charge of hiring

7 individuals to provide massages for Jeffrey

8 Epstein?

9 A. My job included hiring many people.

10 There were six homes. As I sit here, I hired

11 assistants, I hired architects, I hired

12 decorators, I hired cooks, I hired cleaners,

13 I hired gardeners, I hired pool people, I

14 hired pilots, I hired all sorts of people.

15 In the course and a very small part

16 of my job was from from time to time to find

17 adult professional massage therapists for

18 Jeffrey.

19 Q. When you say adult professional

20 massage therapists, where did you find these

21 massage therapists?

22 A. From time to time I would visit

23 professional spas, I would receive a massage

24 and if the massage was good I would ask that

25 man or woman if they did home visits.
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1 G Maxwell - Confidential

2 Q. Did you hire her?

3 A. First of all, I don't hire girls

4 like that, so let's be clear, I already

5 testified to that, and I have no idea what

6 you are referring to.

7 Q. When you say girls like that, what

8 do you mean?

9 A. I hire people who are professional

10 at the house. You are asking if I hired

11 somebody to do what, I don't know what you

12 are talking about. I hired people to work in

13 the homes.

14 Q. What was Nadia Marcinkova doing?

15 MR. PAGLIUCA: Object to the form

16 and foundation.

17 A. I have no idea what Nadia

18 Marcinkova was doing. I didn't hire her and

19 I don't know what you are referring to.

20 Q. You met Nadia Marcinkova?

21 A. I testified I did.

22 Q. Did she work for Jeffrey Epstein?

23 A. I have no idea what she did.

24 Q. Have you flown on planes with Nadia

25 Marcinkova?
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1 G Maxwell - Confidential

2 MR. PAGLIUCA: Objection to the

3 form and foundation.

4 A. I don't know what that means,

5 masseuse obligation, I don't know what you

6 are referring to. Would you like to ask the

7 question properly?

8 Q. I think it was proper. I will ask

9 it again.

10 Did you ever assist in getting

11 Virginia Roberts a cell phone to use during

12 the time that she worked for Jeffrey Epstein?

13 A. I have no recollection of doing

14 anything of that nature.

15 Q. Did you ever tell Virginia that you

16 wanted her to have a cell phone so that she

17 could be on call regularly?

18 A. I have no recollection of that

19 conversation.

20 Q. How often would Virginia come over

21 to the house in Palm Beach to give massages?

22 MR. PAGLIUCA: Objection to the

23 form and foundation.

24 A. Ask the question again, please.

25 Q. How often did Virginia Roberts come
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1 G Maxwell - Confidential

2 over to the house in Palm Beach to give

3 massages?

4 A. It's important to understand that I

5 wasn't with Jeffrey all the time. In fact, I

6 was only in the house less than half the

7 time, so I cannot testify to when I wasn't in

8 the house how often she came when I wasn't

9 there.

10 What I can say is that I barely

11 would remember her, if not for all of this

12 rubbish, I probably wouldn't remember her at

13 all, except she did come from time to time

14 but I don't recollect her coming as often as

15 she portrayed herself.

16 Q. How many times a day on an average

17 day would Jeffrey Epstein get a massage?

18 MR. PAGLIUCA: Objection to the

19 form and foundation.

20 A. When I was at the house and when I

21 was there with him, he received a massage, on

22 average, about once a day.

23 Q. Just once?

24 A. Yes.

25 Q. Were there days when he received
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1 G Maxwell - Confidential

2 four or five?

3 MR. PAGLIUCA: Objection to the

4 form and foundation.

5 A. When I was present at the house, I

6 never saw something like that.

7 Q. Do you know if Virginia was

8 required to be on call at all times to come

9 to the house if Jeffrey wanted her there?

10 MR. PAGLIUCA: Objection to the

11 form and foundation.

12 A. I have no idea of the arrangements

13 that Virginia made with Jeffrey.

14 Q. When Virginia was in New York,

15 would Virginia sleep at Jeffrey's mansion in

16 New York?

17 MR. PAGLIUCA: Objection to the

18 form and foundation.

19 A. I don't recollect her being in New

20 York and I have no idea where she slept.

21 Q. You don't ever remember seeing

22 Virginia Roberts in New York?

23 MR. PAGLIUCA: Objection to the

24 form and foundation.

25 A. I would barely recollect her at

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page169 of 883



Page 135

1 G Maxwell - Confidential

2 him at any of those homes?

3 A. Again, Virginia is absolutely

4 totally lying. This is a subject of

5 defamation about Virginia and the lies she

6 has told and one of lies she told was that

7 President Clinton was on the island where I

8 was present. Absolutely 1000 percent that is

9 a flat out total fabrication and lie.

10 Q. You did fly on planes, Jeffrey

11 Epstein's planes with President Clinton, is

12 that correct?

13 A. I have flown, yes.

14 Q. Would it be fair to say that

15 President Clinton and Jeffrey are friends?

16 A. I wouldn't be able to characterize

17 it like that, no.

18 Q. Are they acquaintances?

19 A. I wouldn't categorize it.

20 Q. He just allowed him to use his

21 plane?

22 A. I couldn't categorize Jeffrey's

23 relationship.

24 Q. When you were on the plane with

25 Jeffrey and President Clinton, did you
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1 G Maxwell - Confidential

2 building that you would have seen when you

3 were on the trip in Europe?

4 MR. PAGLIUCA: Objection to the

5 form and foundation.

6 A. I can't possibly answer that.

7 Q. Do you recall Virginia ever taking

8 pictures?

9 A. I barely recall Virginia, period.

10 Q. Do you recall her ever taking

11 pictures?

12 A. No, I don't.

13 Q. I'm going to direct your attention,

14 still within the flight logs to -- starting

15 on the next page from where you just were

16 which is going to be 000747. And the date at

17 the top says 2001, you will see March and I'm

18 directing your attention down towards the

19 middle to the bottom where you will see the

20 numbers 27, 29 and 31.

21 A. Uh-huh.

22 Q. And we've got actually I'm going to

23 direct your attention to the one that starts

24 with TEB for Teterboro to SAF for Santa Fe

25 and the one below it Santa Fe to Palm Beach
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1 G Maxwell - Confidential

2 her but you would have to ask Jeffrey what he

3 brought her on the trip for.

4 Q. But she would travel with him when

5 there was a work trip like this?

6 A. I can't -- I'm seeing that she is

7 on this flight but I have no idea what she is

8 doing, he invited her, it would not be my

9 job.

10 Q. What about Nadia Bjorlin, would she

11 regularly travel with Jeffrey on flights?

12 A. I have no idea, you would have to

13 look through the flight logs. I have no

14 idea.

15 Q. Your recollection is -- what is

16 your recollection, do you recollect Nadia

17 traveling often on flights with Jeffrey?

18 A. Absolutely not. No, not at all. I

19 don't recollect her actually on the flight at

20 all.

21 Q. I think you can set that aside for

22 the moment.

23 (Maxwell Exhibit 9, message pad

24 pages, marked for identification.)

25 Q. We will mark as Exhibit 9 these
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1 G Maxwell - Confidential

2 excerpts from -- we will identify what they

3 are but from the message pads.

4 Did you want to correct anything?

5 A. I want to make an addendum.

6 Would you mind rereading the last

7 question back to me?

8 (Record read.)

9 A. I also just want to say that at

10 this point I cannot recollect flying to

11 parties. Jeffrey went for work so -- was

12 this in Santa Fe, this flight as well.

13 Q. The flight we were looking at, yes

14 but it was to Santa Fe --

15 A. I don't recall going to any parties

16 in Santa Fe at any time but certainly flying

17 to Santa Fe for a party seems highly

18 improbable.

19 Q. So I'm going to direct your

20 attention to the document that I set before

21 you which is Bates number SAO 01456 and it

22 has different Bates numbers because it's a

23 smaller version of the larger production.

24 These are the pages I will be asking about.

25 In the time that you were working
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1 G Maxwell - Confidential

2 with Jeffrey in Palm Beach, do you recall a

3 process for taking, anybody at the house

4 taking messages when incoming phone calls

5 came in?

6 A. You are supposed to take a message

7 and receive the message and write the message

8 down. Who was the message was for, what time

9 it was taken and who took it and what the

10 message was, obviously.

11 Q. Does what's in front of you look

12 familiar with respect to the message pads

13 that you would have used at the house?

14 A. It is familiar.

15 Q. I'm going to direct your attention

16 to the second page of it?

17 MR. PAGLIUCA: These all have SAO

18 numbers on them or Bates ranges and I

19 don't see any of your Bates ranges on

20 these. I know you have produced message

21 pads but those have your Bates range

22 numbers on them and I'm wondering if

23 these are different documents.

24 MS. McCAWLEY: It's the same, just

25 ours have the Bates underneath them.
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1 G Maxwell - Confidential

2 believe. Do you believe --

3 A. I can only testify --

4 Q. Let me finish the question so the

5 record is clear.

6 Do you believe Jeffrey Epstein

7 sexually abused minors?

8 MR. PAGLIUCA: Objection to the

9 form and foundation.

10 Q. You can answer.

11 A. I can only testify to what I know.

12 I know that Virginia is a liar and I know

13 what she testified is a lie. So I can only

14 testify to what I know to be a falsehood and

15 half those falsehoods are enormous and so I

16 can only categorically deny everything she

17 has said and that is the only thing I can

18 talk about because I have no knowledge of

19 anything else.

20 Q. I'm not asking about Virginia. I'm

21 asking whether you believe that Jeffrey

22 Epstein sexually abused minors?

23 A. Again, I repeat, I can only go on

24 what I know and what I know is a falsehood

25 based on what Virginia said.
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1 G Maxwell - Confidential

2 What I'm asking you is whether you

3 believe Jeffrey Epstein abused minors?

4 MR. PAGLIUCA: I object to the form

5 and you made your record, she answered

6 the question. A fair reading of her

7 answer is she doesn't have a belief

8 because she doesn't have any personal

9 knowledge.

10 MS. McCAWLEY: Now you are

11 testifying for the witness. Let her

12 answer the question.

13 MR. PAGLIUCA: It's a fair answer

14 to the question.

15 A. Again, I testified my only personal

16 knowledge concerns Virginia and everything

17 Virginia has said is an absolute lie, which

18 is why we are here in this room. If you are

19 asking me to testify about things I have no

20 knowledge of other than the police report

21 that you showed me, I am not in a position to

22 make a statement based on that because you

23 are asking me to speculate and I cannot

24 speculate.

25 Q. I'm asking you about your belief.
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1 G Maxwell - Confidential

2 I'm not asking you to speculate at all. I'm

3 asking what you believe.

4 A. You are asking me to speculate and

5 I won't speculate.

6 Q. I'm not asking you to speculate.

7 I'm asking what you believe.

8 MR. PAGLIUCA: She answered the

9 question and we can move on.

10 MS. McCAWLEY: She hasn't answered

11 the question.

12 MR. PAGLIUCA: We are not going to

13 engage in this debate. She answered the

14 question. If you want to mark it and

15 move to compel an answer to the

16 question, have at it. Okay.

17 Q. Ms. Maxwell, is it your belief that

18 Jeffrey Epstein interacted sexually with

19 minors?

20 A. Again, you are asking me the same

21 type of question exactly but with different

22 language. Again, my only knowledge of

23 somebody who claims these things that I have

24 personal knowledge of is Virginia. Virginia

25 is an absolute liar and everything she has
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1 G Maxwell - Confidential

2 said is a lie. Therefore, based on those

3 lies I cannot speculate on what anybody else

4 did or didn't do because if Virginia is the

5 example of what that story is and everything

6 she said is false, so everything that leads

7 from that is false.

8 Q. So the 30 other minor children in

9 the police report are also telling lies about

10 being sexually abused during massages with

11 Mr. Epstein?

12 MR. PAGLIUCA: Objection to the

13 form and foundation. Counsel, can you

14 show me in these police reports who the

15 30 minors are?

16 MS. McCAWLEY: I'm asking my

17 question.

18 MR. PAGLIUCA: You are making a

19 representation about numbers, you are

20 making a representation on the record

21 about what people said or didn't say.

22 We have no knowledge about that. These

23 are all redacted records so these are

24 bad questions. They don't lead to any

25 admissible evidence. It is only being
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1 G Maxwell - Confidential

2 A. I'm carrying on.

3 Q. I'm sorry. I thought you were

4 done.

5 A. Please. Her statement also that

6 she was driven by her father to Palm Beach.

7 She was driven by her mother, as a matter of

8 fact. Her whole entire characterization of

9 the first meeting with Jeffrey, as I was

10 outside speaking to her mother.

11 Q. Let me stop you there, so we don't

12 get too far ahead. Let me make sure I

13 understand your testimony.

14 The first, in the first piece when

15 you were talking, I believe you said and

16 correct me if I'm wrong, that her

17 characterization of the first meeting at

18 Mar-a-Lago was an obvious lie.

19 What part of that meeting was an

20 obvious lie?

21 A. By her own testimony, all her

22 various many different descriptions of what

23 she was or wasn't or where she was or wasn't,

24 they have all changed. She was either front

25 of house or bathroom attendant. I don't know
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1 G Maxwell - Confidential

2 what she was, so just by her own words, one

3 doesn't know what's true and what isn't true.

4 Q. Are you saying what position she

5 said she was working in, is that what you are

6 considering the obvious lie?

7 A. I said inconsistency within her own

8 statement from everything, so in the

9 beginning it starts off with different

10 statements.

11 Q. Then I believe you said the second

12 piece was that she was driven by her father?

13 A. I said she was driven by her

14 mother.

15 Q. That's the obvious lie?

16 A. It's an obvious lie to me.

17 Q. You said why don't you state it in

18 your own words but the characterization of

19 how she was with Jeffrey, what about that is

20 an obvious lie?

21 A. I was standing outside talking to

22 her mother so the entire story is a

23 fabrication.

24 Q. Did she not have sex with Jeffrey

25 Epstein during that first massage?
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2 up to the room and start a massage?

3 A. He would not.

4 Q. So the young girls in the police

5 report who say they came over and were led up

6 to the room on the first day, would they be

7 wrong about that?

8 MR. PAGLIUCA: Objection to form

9 and foundation.

10 A. I can't comment what happened when

11 I was not at the house. I can only comment

12 when I was at the house.

13 Q. Was there ever a time where a woman

14 came to the house for the first time to give

15 a massage and Jeffrey had the massage that

16 day?

17 MR. PAGLIUCA: Objection to the

18 form and foundation.

19 A. Can we talk about adult

20 professional masseuses, please?

21 Q. I'm asking, whether adult or

22 underage?

23 A. I'm not interested in talking about

24 underage. I can only testify to what I know,

25 professional masseuses, adult, I cannot
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2 testify to anything else.

3 Q. Why can't you testify to an

4 underage girl that came over and was led up

5 to the room for a massage?

6 MR. PAGLIUCA: Objection to the

7 form and foundation.

8 A. The police records you are

9 referring to?

10 Q. You are saying that didn't happen.

11 You're saying I can only testify to adults

12 that came for an interview and were led up to

13 the room. Why can't you testify to whether

14 an underage girl was brought in for an

15 interview and led up --

16 MR. PAGLIUCA: Objection to the

17 form and foundation.

18 Q. Go ahead.

19 A. Can you reask the question.

20 Q. Why can't you testify as to an

21 underage girl who came over for an interview

22 and then was then led up to the room for the

23 massage?

24 A. You've mangled your entire

25 question. Can you please reask that in a way
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2 present at the home when a girl under the age

3 of 18 came over for the purposes of giving a

4 massage?

5 MR. PAGLIUCA: Objection to the

6 form and foundation.

7 Q. You can answer.

8 A. You can be a professional masseuse

9 at 17 in Florida, so as far as I am aware, a

10 professional masseuse showed up for a

11 massage. There is nothing inappropriate or

12 incorrect about that and your

13 mischaracterization of it, I think is

14 unfortunate.

15 Q. How many teenagers did he have that

16 were professional masseuses that worked in

17 his home?

18 MR. PAGLIUCA: Objection to the

19 form and foundation.

20 Q. How many?

21 A. First of all, I am not aware of

22 teenagers who worked in his home.

23 Q. You are aware of Virginia Roberts

24 and you've stated she was 17 and she worked

25 for him, correct?
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2 A. No. I did not state that at all,

3 you are mischaracterizing my words and what I

4 said.

5 What I said was that we can all

6 agree and I think at this point there is not

7 one person in this room, however much you

8 would like her to be younger, to say she was

9 not 17 because that has been a very offensive

10 thing that you have all done. So she was 17.

11 At 17 you are allowed to be a professional

12 masseuse and as far as I'm concerned, she was

13 a professional masseuse. There is nothing

14 inappropriate or incorrect about her coming

15 at that time to give a massage. Her entire

16 characterization of her first time at the

17 house was to me an obvious lie, given it was

18 impossible for her entire story to take place

19 given I was speaking to her mother the entire

20 she was at the house.

21 Q. So it was impossible that day, that

22 first day she came and you were speaking to

23 the mother, for Virginia Roberts to have had

24 sex with Jeffrey Epstein during the time that

25 you were outside with her mother?
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2 absolutely 1000 percent that she did not have

3 any type of sexual relations as described by

4 you in your court papers that took place

5 because those allegedly according to her lies

6 involved some aspect of me.

7 As I was standing outside with her

8 mother the entire time, her entire story is a

9 lie. Therefore, to ask me what she did or

10 didn't do during that time, I can only

11 testify to what she said about me, which was

12 1000 percent false.

13 Q. So let's not take the first time,

14 let's take the next time she comes.

15 A. No no, how can do you that, when

16 the basis of this entire horrible story that

17 you have put out is based on this first

18 appalling story that was written, repeated,

19 multiply by the press that lied about her

20 age, lied about the first time she came, lied

21 about and characterized the entire first

22 time. I have been so absolutely appalled by

23 her story and appalled by the entire

24 characterization of it and I apologize

25 sincerely for my banging at the table
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2 earlier, I hope you accept my apology. It's

3 borne out of years of feeling the pressure of

4 this entire lie that she has perpetrated from

5 our first time and whilst I recognize that

6 was -- I hope you forgive me sincerely

7 because it was just the length of time that

8 that terrible story has been told and retold

9 and rehashed when I know it to be 100 percent

10 false.

11 Q. So not the first time she came, but

12 the second time she came or the third time or

13 any time she came, did you ever participate

14 in a massage with her in Jeffrey Epstein's

15 room?

16 A. I have never participated at any

17 time with Virginia in a massage with Jeffrey.

18 Q. Have you ever participated at any

19 time with Virginia in any kind of sexual

20 contact or sexual touching with Jeffrey and

21 Virginia?

22 A. I have not.

23 Q. So we were going through the list

24 of obvious lies and you were talking about

25 the first time which I believe we have
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2 of 18?

3 A. I think we can establish what adult

4 would be.

5 Q. You never interviewed or I know you

6 don't want to use the word hired, whatever

7 your role was, you brought in an exercise

8 instructor that was under the age of 18 to

9 work at the house?

10 MR. PAGLIUCA: Object to the form

11 and foundation.

12 A. I have already testified that what

13 I was responsible for was to find people who

14 had competencies in whatever area I was

15 looking for. The competencies I was looking

16 for were professional and adult.

17 Q. So there was no exercise instructor

18 that worked at the Palm Beach house or the

19 New York house or the New Mexico house or the

20 USVI under the age of 18?

21 MR. PAGLIUCA: Objection to the

22 form and foundation.

23 A. I can only testify to when I was at

24 the house.

25 Q. Yes.
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2 MR. PAGLIUCA: Objection to the

3 form and foundation.

4 A. That's not how I would characterize

5 that.

6 Q. How would you characterize it?

7 A. I have testified that I'm

8 responsible for finding professional people

9 to work in the homes, age appropriate adult

10 people, so from pool attendants, to

11 gardeners, to chefs, to housekeepers, to

12 butlers, to chauffeurs and one of the

13 functions was to be able to answer the

14 telephones and in the context of finding

15 someone to answer the telephones, I did look

16 to try to find appropriate people to answer

17 the phones.

18 Q. So did you find Johanna for

19 purposes of that role?

20 A. So in the course of looking for

21 somebody to answer phones at the house,

22 Johanna was one of the people who said that

23 she was willing to answer phones.

24 Q. Did you approach her at her school

25 campus?
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2 Q. List all of the girls you met and

3 brought to Jeffrey Epstein's home for the

4 purposes of employment that were under the

5 age of 18?

6 MR. PAGLIUCA: Objection to the

7 form and foundation.

8 A. I've already characterized my job

9 was to find people, adults, professional

10 people to do the jobs I listed before; pool

11 person, secretary, house person, chef, pilot,

12 architect.

13 Q. I'm asking about individuals under

14 the age of 18, not adult persons, people

15 under the age of 18.

16 A. I looked for people or tried to

17 find people to fill professional jobs in

18 professional situations.

19 Q. So Virginia Roberts was under the

20 age of 18, correct?

21 A. I think we've established that

22 Virginia was 17.

23 Q. Is she the -- sorry, go ahead.

24 Is she the only individual that you

25 met for purposes of hiring someone for
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2 MR. PAGLIUCA: Object to the form

3 and foundation.

4 A. If you want to ask Jeffrey

5 questions about me, you would have to ask

6 him.

7 Q. Have you ever been involved in any

8 illegal activity in your lifetime?

9 MR. PAGLIUCA: Objection to the

10 form and foundation.

11 A. I can't think of anything I have

12 done that is illegal.

13 Q. Have you ever been arrested?

14 A. I have a DUI in the U.K. a long

15 time ago.

16 Q. Is that the only arrest you have on

17 your record?

18 A. Yes.

19 Q. I will mark as Maxwell 22 this

20 email?

21 (Maxwell Exhibit 22, email, marked

22 for identification.)

23 Q. This is dated January 21, 2015.

24 It's from Jeffrey Epstein to you, forwarding

25 the Guardian and I would like you to look at
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2 thought. I really don't recall her, so it's

3 hard for me to testify what I thought about

4 her age at the time.

5 Q. Was Virginia, in the period of

6 around 2000, the youngest person that, as you

7 understood it, was giving Mr. Epstein

8 massages?

9 MR. PAGLIUCA: Object to the form

10 and foundation.

11 A. Again, I can't testify to her age,

12 but everybody else that I can recall seemed

13 to be again, like I would say, adults.

14 Q. You didn't think Virginia was an

15 adult, did you?

16 MR. PAGLIUCA: Object to the form

17 and foundation.

18 A. Like I said, I don't recall her. I

19 don't recall thinking about -- my memory is

20 of adults giving Jeffrey massages, and as I

21 don't really remember Virginia around that

22 time, I don't know what I think.

23 Q. You do remember Virginia, about

24 that time back in the 2000s, giving

25 Mr. Epstein massages?
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2 MR. PAGLIUCA: Object to the form

3 and foundation.

4 A. I barely remember her at all.

5 Q. Whether you barely remember her or

6 not, you do remember that back in the period

7 around 2000, Virginia was giving Mr. Epstein

8 massages, right?

9 MR. PAGLIUCA: Objection to form

10 and foundation.

11 A. Only in the most general terms. It

12 would be somebody who would give him a

13 massage, and that's it.

14 Q. During the period of time back in

15 the period around 2000, when you knew that

16 Virginia was somebody who would give

17 Mr. Epstein a massage, was she somebody who

18 you considered an adult?

19 MR. PAGLIUCA: Objection to form

20 and foundation.

21 A. I didn't consider her at all

22 because she is not somebody that I really

23 interacted with.

24 Q. It is your testimony that Virginia

25 was not somebody that you interacted with, is
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2 Q.

7

11

20

21 MR. PAGLIUCA: Objection to form

22 and foundation.

23

24
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2 and foundation.

3 A. No.

4 Q.

8 MR. PAGLIUCA: Objection to form

9 and foundation.

10 A. I don't know.

11

17 MR. PAGLIUCA: Objection to form

18 and foundation. Asked and answered.

19 A. No.

20 Q. Were they ever in the Virgin

21 Islands?

22 MR. PAGLIUCA: Objection to form

23 and foundation.

24 A. No.

25
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1

8

17

23

24 MR. PAGLIUCA: Objection to form

25 and foundation.
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2 it to something in the case.

3 MR. BOIES: I think it's tied, but

4 if you instruct her not to answer, it

5 goes into the --

6 MR. PAGLIUCA: Meat grinder.

7 BY MR. BOIES:

8 Q.

.

14 A. Can you repeat the question?

15 Q.

20 MR. PAGLIUCA: Same objection.

21 A. No.

22 Q.

24
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1 JOSEPH RECAREY - CONFIDENTIAL

2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. All right.

4 Was SG a licensed massage therapist?

5 MR. PAGLIUCA: Object to form and

6 foundation.

7 THE WITNESS: No.

8 BY MR. EDWARDS:

9 Q. And at 14 years old, are you permitted to

10 be a licensed massage therapist?

11 A. Not to my knowledge.

12 Q. After speaking with SG and understanding

13 her account of what took place at Jeffrey Epstein's

14 home, what -- what happened next in the

15 investigation?

16 A. At some point the investigation was turned

17 over to me for follow-up. I know there was trash

18 pulled that was done prior to -- and surveillance

19 that was done prior to the case being turned over to

20 me; and trash pulls being an investigative technique

21 to acquire intelligence, information and evidence.

22 Q. Okay. If we go to page 17, at the top,

23 and, first of all, I will ask you from memory, do

24 you remember if identified Jeffrey

25 Epstein in a photo lineup?
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2 "a cross-reference"?

3 A. Uh-huh.

4 Q. How is a cross-reference performed? What

5 does that mean?

6 A. When -- when something is

7 cross-referenced, they -- they jot down license

8 plate numbers. They conduct their background into

9 the individuals; photographs, computer research.

10 Q. A cross-reference of Jeffrey Epstein's

11 residence revealed which affiliated names?

12 A. It revealed Nadia Marcinkova, Ghislane

13 Maxwell, Mark Epstein. Also, the cross-reference,

14 any previous reports from the residence as well.

15 Q. During your investigation, did you learn

16 of any involvement that Nadia Marcinkova had with

17 any of the activities you were investigating?

18 MR. PAGLIUCA: Object to form and

19 foundation.

20 THE WITNESS: Yes.

21 BY MR. EDWARDS:

22 Q. And what involvement did you learn of

23 Nadia Marcinkova?

24 MR. PAGLIUCA: Object to form and

25 foundation.
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2 THE WITNESS: Nadia was involved sexually

3 with one of the victims at Epstein's request.

4 BY MR. EDWARDS:

5 Q. Okay. Do you remember which victim you're

6 remembering right now?

7 A. AH.

8 Q. Okay. If it indicates in the report that

9 she was also sexually involved with other victims,

10 is that possible as well?

11 A. Yes.

12 MR. PAGLIUCA: Object to form and

13 foundation.

14 BY MR. EDWARDS:

15 Q. Okay. The one that you remember in your

16 mind is AH?

17 MR. PAGLIUCA: Object to form and

18 foundation.

19 THE WITNESS: Correct.

20 BY MR. EDWARDS:

21 Q. The other name that is on here as a

22 cross-reference is Ghislane Maxwell.

23 Did you speak with Ghislane Maxwell?

24 A. I did not.

25 Q. Did you ever attempt to speak with
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2 Ghislane Maxwell?

3 A. I wanted to speak with everyone related to

4 this home, including Ms. Maxwell. My contact was

5 through Gus, Attorney Gus Fronstin, at the time, who

6 initially had told me that he would make everyone

7 available for an interview. And subsequent

8 conversations later, no one was available for

9 interview and everybody had an attorney, and I was

10 not going to be able to speak with them.

11 Q. Okay. During your investigation, what did

12 you learn in terms of Ghislane Maxwell's

13 involvement, if any?

14 MR. PAGLIUCA: Object to form and

15 foundation.

16 THE WITNESS: Ms. Maxwell, during her

17 research, was found to be Epstein's long-time

18 friend. During the interviews, Ms. Maxwell was

19 involved in seeking girls to perform massages

20 and work at Epstein's home.

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 BY MR. EDWARDS:

24 Q. Did you interview -- how many girls did

25 you interview that were sought to give or that
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2 actually gave massages at Epstein's home?

3 MR. PAGLIUCA: Object to form and

4 foundation.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. Approximately.

7 MR. PAGLIUCA: Same objection.

8 THE WITNESS: I would say approximately

9 30; 30, 33.

10 BY MR. EDWARDS:

11 Q. And of the 30, 33 or so girls, how many

12 had massage experience?

13 MR. PAGLIUCA: Object to form and

14 foundation.

15 THE WITNESS: I believe two of them may

16 have been -- two of them.

17 BY MR. EDWARDS:

18 Q. Okay. And as we go through this report,

19 you may remember the names?

20 A. Correct. Let me correct myself. I

21 believe only one had.

22 Q. And was that -- was that one of similar

23 age to the other girls?

24 MR. PAGLIUCA: Object to form and

25 foundation.
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2 foundation.

3 THE WITNESS: Yes, I did.

4 BY MR. EDWARDS:

5 Q. And were trash pulls done at the property

6 of Jeffrey Epstein?

7 A. Yes.

8 Q. What is the purpose of a trash pull, and

9 what is a trash pull?

10 A. A trash pull is when property is

11 discarded, such as trash, we coordinate with the

12 sanitation department to collect the trash, once it

13 leaves the property, and it's put into an empty well

14 of the trash truck. We acquire the bags, and we

15 sift through the contents of the trash.

16 Q. Did you or another detective from the unit

17 observe each step of the trash pull to make sure

18 that you had a good chain of custody of the

19 evidence?

20 MR. PAGLIUCA: Object to form and

21 foundation.

22 THE WITNESS: Yes. The members of

23 the OCTAN unit at that time did.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. Okay. And what is that process?
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2 A. The process --

3 MR. PAGLIUCA: Object to form and

4 foundation.

5 THE WITNESS: The process is when the --

6 once you coordinate a trash pull with the

7 sanitation supervisor, you meet with the

8 sanitation worker and ensure that either the

9 can that he's going to place in the well is

10 completely empty and you physically observe him

11 collect the trash and place it into the empty

12 container. And then you follow him to a

13 disclosed area, and we retrieve the bags and

14 you sift through the trash.

15 BY MR. EDWARDS:

16 Q. Okay. What were you looking for in terms

17 of evidentiary value from these trash pulls?

18 MR. PAGLIUCA: Object to form and

19 foundation.

20 THE WITNESS: We were looking for any --

21 any form of identification. You were looking

22 for -- to gather any kind of intelligence

23 and/or evidence.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. Okay. If we go to page 20 of the report,
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2 I guess I'll start with where it says on 4/4/2005, I

3 just want to ask you, was a voice mail message taken

4 into evidence from HR to SG?

5 A. Yes.

6 Q. Okay. And the purpose of that evidence is

7 to corroborate what?

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 foundation.

10 THE WITNESS: It was actually a phone call

11 from HR to SG confirming an appointment to go

12 work at Epstein's residence.

13 BY MR. EDWARDS:

14 Q. The next line down is what I wanted to

15 focus on, April 5th, 2005.

16 This trash pull, what evidence is yielded

17 from this particular trash pull?

18 MR. PAGLIUCA: Object to form and

19 foundation.

20 THE WITNESS: The trash pull indicated

21 that there were several messages with written

22 items on it. There was a message from HR

23 indicating that there would be an 11:00

24 appointment. There were other individuals that

25 had called during that day.

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page218 of 883



Page 43

1 JOSEPH RECAREY - CONFIDENTIAL

2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. And when you would -- when you would see

4 females' names and telephone numbers, would you take

5 those telephone numbers and match it to -- to a

6 person?

7 MR. PAGLIUCA: Object to form and

8 foundation.

9 THE WITNESS: We would do our best to

10 identify who that person was.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. And is that one way in which you

13 discovered the identities of some of the other what

14 soon came to be known as victims?

15 MR. PAGLIUCA: Object to form and

16 foundation.

17 THE WITNESS: Correct.

18 BY MR. EDWARDS:

19 Q. Okay. There's the second paragraph from

20 the bottom, it starts, "Detective Leigh provided

21 trash from 4/06, 4/07/2005."

22 Do you see that?

23 A. Yes.

24 Q. And what is the purpose of the indication

25 that "the following information was retrieved: Jet

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page219 of 883



Page 45

1 JOSEPH RECAREY - CONFIDENTIAL

2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. And then some of the remaining messages,

4 "Johanna, work Sunday at 4 p.m.; A, Monday after

5 school; left message for Courtney W and NT," are

6 these individuals that you later learned were

7 underaged girls that had been to Jeffrey Epstein's

8 home?

9 MR. PAGLIUCA: Object to form and

10 foundation.

11 THE WITNESS: That's correct.

12 BY MR. EDWARDS:

13 Q. What types of documents do you remember

14 retrieving from the trash pulls from Jeffrey

15 Epstein's home?

16 A. There was numerous items. It was a lot of

17 handwritten notes on different -- different pads of

18 paper. Some of the pads had names on it, whether it

19 was Epstein, whether it was Ghislane Maxwell,

20 whether it was -- there were phone messages.

21 When I say "phone messages," I mean, you

22 know, the kind that come in a book. They are carbon

23 copied, so the yellow copy always stays with the

24 book, but the white copy is torn off. So there was

25 always a carbon copy of the actual phone message.
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2 THE WITNESS: Correct.

3 BY MR. EDWARDS:

4 Q. And let me go back to the beginning six

5 pages of that exhibit, No. 4.

6 MR. PAGLIUCA: Why don't we just make a

7 copy of it now if we're going to ask questions

8 about it? I'm not trying to --

9 MR. EDWARDS: Yes, I know. It's just the

10 first six pages.

11 (A discussion was held off the record,

12 after which the following proceedings were

13 held:)

14 THE VIDEOGRAPHER: On the record at 10:32.

15 BY MR. EDWARDS:

16 Q. And what were some of the items that were

17 found in -- well, are the documents that you're

18 holding, 1 through 6, an accurate reflection of the

19 items that were found in Jeffrey Epstein's home

20 during the search warrant execution?

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 THE WITNESS: Yes.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. And I believe that you described that some
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2 of the -- that the house appeared to be -- I don't

3 remember the word you used -- sanitized, for lack of

4 a better word?

5 MR. PAGLIUCA: Object to form and

6 foundation.

7 BY MR. EDWARDS:

8 Q. How did you know that?

9 A. The computers had been removed from the

10 home.

11 Q. How did you know the computers were

12 removed?

13 A. Based on -- based on the dangling wires

14 left behind, the monitors left, but the actual CPU

15 of it was missing.

16 When you went into the bedroom of Jeffrey

17 Epstein, everything was removed from the -- the

18 shelves, from the armoire.

19 Q. Did you find nude photographs of girls?

20 A. Yes.

21 Q. All right.

22 And what did you do with that evidence?

23 A. That was collected and placed into our

24 crime scene unit.

25 Q. And where is that evidence today?
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2 A. Any evidence that was not returned to its

3 rightful owner was turned over to the FBI.

4 Q. And evidence which would be nude

5 photographs of girls would be evidence not turned

6 back over to Epstein?

7 A. Correct.

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 foundation.

10 THE WITNESS: Some of the items that were

11 collected were later found to be personal items

12 of the houseman, Janush. I recall reviewing

13 his personal photographs on -- on a micro SD

14 card for, like, photos of him and his wife or

15 girlfriend at the time.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. And the underaged girls that you had

18 spoken with during your investigation, had they

19 described seeing photographs of naked girls in the

20 house?

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 THE WITNESS: Yes, they did.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. That's something that ran consistent with
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2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. Okay. Also reflected are the property

4 receipts?

5 MR. PAGLIUCA: Object to form and

6 foundation.

7 THE WITNESS: Correct.

8 BY MR. EDWARDS:

9 Q. All right.

10 And where were those taken from, in terms

11 of whose property is that?

12 MR. PAGLIUCA: Object to form and

13 foundation.

14 THE WITNESS: This would have been taken

15 from the home of Jeffrey Epstein.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. And in reviewing that evidence, were you

18 able to substantiate or corroborate certain victims'

19 accounts of their allegations of having been at the

20 house?

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 THE WITNESS: Correct.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. Did you find names of other witnesses and
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2 people that you knew to have been associated with

3 the house in those message pads?

4 MR. PAGLIUCA: Object to form and

5 foundation.

6 THE WITNESS: Yes.

7 BY MR. EDWARDS:

8 Q. And so what was the evidentiary value to

9 you of the message pads collected from Jeffrey

10 Epstein's home in the search warrant?

11 MR. PAGLIUCA: Object to form and

12 foundation.

13 THE WITNESS: It was very important to

14 corroborate what the victims had already told

15 me as to calling in and for work.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. Okay. And did you learn the identities of

18 some of the other individuals associated with

19 Jeffrey Epstein through the review of that

20 particular evidence?

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 THE WITNESS: Correct.

24 BY MR. EDWARDS:

25 Q. Okay. And what did you do with that
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2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. In these messages, did you see messages

4 that were taken by Ghislane Maxwell or left for

5 Ghislane Maxwell?

6 MR. PAGLIUCA: Object to form and

7 foundation.

8 THE WITNESS: I do recall seeing messages

9 utilizing her pad, her stationery.

10 BY MR. EDWARDS:

11 Q. Okay. Do you remember messages

12 specifically that Ms. Maxwell, she is home, or calls

13 for Ms. Maxwell, or indicating that the person

14 taking the message is GM? Do you remember those?

15 A. Yes.

16 MR. PAGLIUCA: Object to form and

17 foundation.

18 BY MR. EDWARDS:

19 Q. And did that give you further reason to

20 want to speak to Ghislane Maxwell?

21 MR. PAGLIUCA: Object to form and

22 foundation.

23 THE WITNESS: Correct. I wanted to speak

24 with everyone in the home and everyone

25 associated with Jeffrey Epstein.
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2 anything that's found that has any kind of

3 identifiers, any kind of names, phone numbers,

4 anything that could be used to identify further

5 victims and/or to corroborate what the information

6 we already obtained, that information would be kept.

7 Q. Okay.

8 A. Be followed up on.

9 Q. You testified earlier about certain pieces

10 of paper that had Ghislane Maxwell's name on it that

11 were obtained.

12 Are the documents that are listed, the

13 first one, two, three, four pages of Exhibit 8, some

14 of the documents that you're referring to?

15 MR. PAGLIUCA: Object to form and

16 foundation.

17 THE WITNESS: That is correct.

18 BY MR. EDWARDS:

19 Q. And if we go through this stack of

20 documents, if you could just review them and tell me

21 if these are some of the items obtained through the

22 trash pulls at Jeffrey Epstein's home?

23 MR. PAGLIUCA: Object to form and

24 foundation.

25 THE WITNESS: That is correct. This is --
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2 these items were collected in the trash pull.

3 BY MR. EDWARDS:

4 Q. Okay. And these are items that you felt

5 had some evidentiary value?

6 MR. PAGLIUCA: Object to form and

7 foundation.

8 THE WITNESS: Yes.

9 BY MR. EDWARDS:

10 Q. Were there other items within the trash

11 that were discarded as not having any apparent

12 evidentiary value?

13 A. Correct. There was stuff like food trash

14 we're not going to keep. You know, an apple core.

15 None of that's going to be kept.

16 Q. Okay. And when you took this stuff into

17 evidence, how was it maintained?

18 A. It was placed in a -- in a sealed

19 container, a sealed Ziploc, and placed into

20 evidence.

21 Q. And then was that file later transferred

22 to the State Attorney's Office or the FBI?

23 MR. PAGLIUCA: Object to form and

24 foundation.

25 THE WITNESS: It was collected by the FBI.
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2

3 C E R T I F I C A T E

4 STATE OF FLORIDA )

: ss

5 COUNTY OF MIAMI-DADE )

6 I, KELLI ANN WILLIS, a Registered

7 Professional, Certified Realtime Reporter and

8 Notary Public within and for The State of

9 Florida, do hereby certify:

10 That JOSEPH RECAREY, the witness whose

11 deposition is hereinbefore set forth was duly

12 sworn by me and that such Deposition is a true

13 record of the testimony given by the witness.

14 I further certify that I am not related

15 to any of the parties to this action by blood

16 or marriage, and that I am in no way interested

17 in the outcome of this matter.

18 IN WITNESS WHEREOF, I have hereunto set

19 my hand this 24th day of June, 2016.

20

21 __________________________

KELLI ANN WILLIS, RPR, CRR

22

23

24

25

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page229 of 883



 
 
 
 
 
 

EXHIBIT 14 
(Filed Under Seal) 

 
 
 
 
 
 
 

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page230 of 883



Page 1

UNITED STATES DISTRICT COURT
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GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - x

**CONFIDENTIAL**
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1 R. Rizzo - Confidential

2 even Nadia. And what I found very repulsive,

3 out of the ordinary, was Nadia was wearing a

4 swimsuit that was very revealing and

5 basically, her bottom basically went up her

6 butt, revealing all of her buttocks. So

7 again, in the context not very appropriate

8 for the situation.

9 Q. Could you tell the relationship of

10 age between the three girls that you have

11 described and Nadia, for instance?

12 MR. PAGLIUCA: Object to the form

13 and foundation.

14 A. Nadia seemed to be a bit older, I

15 would say.

16 Q. How does this end, or is there,

17 what do you do next? How does this meeting

18 that you've just described break up?

19 A. I asked to excuse myself and asked

20 where the bathroom was, so I'm pointed inside

21 the house, to go inside the house to the

22 bathroom.

23 I walk in there, and I walk, as I'm

24 walking to the bathroom, what caught my eye,

25 and I had to take a double lock, there were
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1 R. Rizzo - Confidential

2 pictures of naked women, half-dressed girls.

3 So I went to the bathroom, again, from

4 someone, myself working in private service, I

5 always know in houses there are cameras, so

6 again, I was very reluctant to stare, because

7 you never know when you are on camera.

8 So I used the bathroom, and I came

9 out, and you know, curiosity got the best of

10 me, and I leaned over and started looking at

11 these pictures for a brief minute, and it was

12 just so coincidental that as I did that, Ms.

13 Maxwell enters, and she immediately says to

14 me that Jeffrey would like for me to rejoin

15 the party immediately.

16 Q. How many pictures of nude females

17 did you see in Jeffrey Epstein's home?

18 MR. PAGLIUCA: Object to the form

19 and foundation.

20 A. I can't recall the exact number.

21 Q. Can you describe the pictures that

22 you saw in terms of what the people, what the

23 people or person within the picture was

24 wearing, what the age range would be of the

25 person that's in the photograph, any poses,
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2 Q. Did you learn whether your

3 perception was correct?

4 MR. PAGLIUCA: Same objection.

5 A. It was younger. Yes, I did.

6 Q. How old was this girl?

7 A. 15 years old.

8 Q. What happens next when Ghislaine

9 Maxwell and Jeffrey Epstein and a 15-year-old

10 girl walk into Eva Anderson's home?

11 MR. PAGLIUCA: Object to the form.

12 Foundation.

13 A. They proceed into the dining room

14 area, which is across from the living room

15 area. I go into the kitchen and I hear a

16 conversation start. Very muffled, I could

17 not hear any particulars about the

18 conversation whatsoever.

19 My wife and I are in the kitchen

20 preparing the evening meal. Eva brings the

21 young girl into the kitchen. In the kitchen,

22 there is an island with three barstools. Eva

23 instructs the young girl to sit to the

24 furthest barstool on the right.

25 Q. Describe for me what the girl
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2 looked like, including her demeanor and

3 anything else you remember about her when she

4 walks into the kitchen.

5 A. Very attractive, beautiful young

6 girl. Makeup, very put together, casual

7 dress. But she seemed to be upset, maybe

8 distraught, and she was shaking, and as she

9 sat down, she sat down and sat in the stool

10 exactly the way the girls that I mentioned to

11 you sat at Jeffrey's house, with no

12 expression and with their head down. But we

13 could tell that she was very nervous.

14 Q. What do you mean by distraught and

15 shaking, what do you mean by that?

16 A. Shaking, I mean literally

17 quivering.

18 Q. What happens next?

19 A. We were, again, the absurdity,

20 never introduced. Like you would walk into a

21 room and say this is -- so my wife and I are

22 in the kitchen and this young girl is sitting

23 there. It was a very uncomfortable moment.

24 I look at my wife. And so I want to ease the

25 moment, and so I introduced myself and I
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2 introduced my wife, and she doesn't really

3 respond.

4 And I asked her, are you okay? And

5 she doesn't really respond. Nothing verbal,

6 no cues, her head is still down. I ask her

7 if she would like some water, tissue,

8 anything, and she basically doesn't respond.

9 Q. You ask her for a tissue?

10 A. If she would like a tissue or some

11 water at the time.

12 Q. Was she crying at the time?

13 A. My perception, she was on the verge

14 of crying. And I'm trying to loosen the

15 situation every way I know how, so the only

16 way I knew how, and I thought maybe this will

17 comfort her, I said oh, by the way, do you

18 work for Jeffrey.

19 And she says that, I guess kind of

20 made her feel comfortable, because maybe it

21 was that comment or my persistence, and she

22 said yes. So I said, what do you do? And

23 she says I'm Jeffrey's executive assistant,

24 personal assistant. Which, from looking at

25 her, just didn't seem to suit.
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2 And I blurted out: You're his

3 executive personal assistant? What do you

4 do? And she says I was hired as his

5 executive personal assistant. I schedule his

6 appointments.

7 And I'm shocked, and I blurt out:

8 You seem quite young, how did you get a job?

9 How old are you? And she says to me, point

10 blank: I'm 15 years old.

11 And I said to her: You're 15 years

12 old and you have a position like that? At

13 that point she just breaks down hysterically,

14 so I feel like I just said something wrong,

15 and she will not stop crying. My wife and I

16 were at a loss for words, and I keep on

17 trying to console her, and nothing I was

18 saying, are you all right, do you need a

19 tissue, do you need water, consoles her.

20 And then in a state of shock, she

21 just lets it rip, and what she told me was

22 just unbelievable.

23 Q. What did she say?

24 MR. PAGLIUCA: Object to the form

25 and foundation.
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2 A. She proceeds to tell my wife and I

3 that, and this is not -- this is blurting

4 out, not a conversation like I'm having a

5 casual conversation. That quickly, I was on

6 an island, I was on the island and there was

7 Ghislaine, there was Sarah, she said they

8 asked me for sex, I said no.

9 And she is just rambling, and I'm

10 like what, and she said -- I asked her, I

11 said what? And she says yes, I was on the

12 island, I don't know how I got from the

13 island to here. Last afternoon or in the

14 afternoon I was on the island and now I'm

15 here. And I said do you have a -- this is

16 not making any sense to me, and I said this

17 is nuts, do you have a passport, do you have

18 a phone?

19 And she says no, and she says

20 Ghislaine took my passport. And I said what,

21 and she says Sarah took her passport and her

22 phone and gave it to Ghislaine Maxwell, and

23 at that point she said that she was

24 threatened. And I said threatened, she says

25 yes, I was threatened by Ghislaine not to
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2 discuss this.

3 And I'm just shocked. So the

4 conversation, and she is just rambling on and

5 on, again, like I said, how she got here, she

6 doesn't know how she got here. Again, I

7 asked her, did you contact your parents and

8 she says no.

9 At that point, she says I'm not

10 supposed to talk about this. I said, but I

11 said: How did you get here. I don't

12 understand. We were totally lost for words.

13 And she said that before she got

14 there, she was threatened again by Jeffrey

15 and Ghislaine not to talk about what I had

16 mentioned earlier, about -- again, the word

17 she used was sex.

18 Q. And during this time that you're

19 saying she is rambling, is her demeanor

20 continues to be what you described it?

21 A. Yes.

22 Q. Was she in fear?

23 A. Yes.

24 MR. PAGLIUCA: Object to the form

25 and foundation.
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2 Q. You could tell?

3 A. Yes.

4 MR. PAGLIUCA: Same objection.

5 A. She was shaking uncontrollably.

6 Q. What happens with this 15-year-old

7 girl next?

8 MR. PAGLIUCA: Object to the form

9 and foundation.

10 A. As she is trying to explain, and

11 I'm asking questions because I'm as feared as

12 she is at this point. We hear people

13 approach and she just shuts up.

14 Q. What happens next?

15 A. Eva comes in and tells her that she

16 will be working for Eva in the city.

17 Q. As what?

18 A. As a nanny.

19 Q. Did you see this girl again?

20 A. Yes.

21 Q. And when?

22 A. On a flight maybe a month or so to

23 Sweden.

24 Q. What was the purpose of the flight?

25 A. We were going to Sweden for the
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2 summer.

3 Q. Who was on the flight?

4 A. The Dubin family.

5 Q. As well as this girl?

6 A. Yes.

7 Q. What happens?

8 A. One thing that I forgot to mention

9 is during our initial conversation, I asked

10 her what her name was she said her name

11 was

12 Q. What happened with ?

13 A. We flew to Sweden, we stopped at an

14 airport that we didn't usually stop at and

15 she got off the plane.

16 Q. Just so that I make sure I

17 understand, who it was that she says asked

18 her for sex on the island, who was that?

19 MR. PAGLIUCA: Object to the form.

20 Foundation.

21 A. She didn't specify who asked for

22 sex. She said that they asked for sex.

23 Immediately after that she put Ghislaine and

24 Sarah into the conversation.

25 Q. Taking her passport?
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2 A. Yes.

3 Q. From -- are there any other

4 incidents or occurrences that you observed

5 personally with Jeffrey Epstein and Ghislaine

6 Maxwell?

7 MR. PAGLIUCA: Object to the form

8 and foundation.

9 A. Not that I can recall.

10 Q. This last event that you described,

11 what's the timeframe when that occurred?

12 A. Late 2004, 2005.

13 Q. When did you resign your employment

14 from the Dubin family?

15 A. I think roughly October.

16 Q. Of what year?

17 A. 2005.

18 Q. Why?

19 A. My wife and I had discussed these

20 incidents, and this last one was just, we

21 couldn't deal with it.

22 Q. When you left your employment with

23 the Dubin family, did you have a job?

24 A. When we finally left, I stayed on

25 three months after my resignation, I had a
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UNITED STATES DISTRICT COURT
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

CASE NO. 15-CV-07433-RWS

------------------------------------------x

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

v.

GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.

-------------------------------------------x

June 3, 2016
9:07 a.m.

C O N F I D E N T I A L

Deposition of DAVID RODGERS, pursuant
to notice, taken by Plaintiff, at the
offices of Boies Schiller & Flexner, 401
Las Olas Boulevard, Fort Lauderdale, Florida,
before Kelli Ann Willis, a Registered
Professional Reporter, Certified Realtime
Reporter and Notary Public within and
for the State of Florida.
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1 DAVID RODGERS

2 flyer person, then you would reduce it to an

3 initial?

4 MR. PAGLIUCA: Object to form and

5 foundation.

6 MR. REINHART: You can answer the

7 question.

8 You can answer the question, if you can

9 answer the question. You are allowed to answer

10 the question, if you understand the question.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. I'm trying to understand your testimony.

13 Is it, if you came to know that person --

14 A. Uh-huh.

15 Q. -- as a frequent flyer passenger, you

16 would begin to reduce that person's name to an

17 initial at some point?

18 MR. PAGLIUCA: Same objection.

19 THE WITNESS: Well, we don't really have a

20 frequent flyer program that we do, so to speak.

21 A lot of times I would do it because if you

22 would write out everybody's name there is not

23 enough space, you know, to get everybody's name

24 in that little square there.

25
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2 Q. -- is that right?

3 And is that -- is Ghislaine Maxwell

4 somebody that through the years 1995 through 2013

5 was somebody who flew very frequently?

6 A. What were the years again?

7 Q. The years of this book, 1995 --

8 A. I wouldn't say through 2013. But, yes,

9 '95 through 2000 sometime. Probably, I would have

10 to go back and -- well, you can see in there.

11 Q. We will get to it.

12 A. There will be a point where you don't see

13 her much. But to say it went through 2013 would not

14 be accurate.

15 Q. Let's do it this way: The person that you

16 have reflected on numerous notations --

17 A. Yes.

18 Q. -- through here as GM --

19 A. Yes.

20 Q. -- just by the initials, are we able to

21 safely know that that is Ghislaine Maxwell?

22 A. Yes.

23 MR. PAGLIUCA: Object to form and

24 foundation.

25 MR. EDWARDS: Court reporter, did you get
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2 the answer?

3 THE REPORTER: Yes. The answer came

4 before the objection.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. So on the next flight, the next day, from

7 Palm Beach to SAF. Is SAF Santa Fe?

8 A. Yes.

9 Q. And it indicates JE and GM.

10 Are we able to then know that those

11 passengers on that flight were Jeffrey Epstein and

12 Ghislaine Maxwell?

13 A. Yes.

14 MR. PAGLIUCA: Object to form and

15 foundation.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. And where would you land at SAF? Is that

18 an airport?

19 A. It is an airport.

20 Q. Is it a private airport?

21 A. No. It's -- airlines go in there.

22 Q. Did Jeffrey Epstein also have a landing

23 strip at his property in New Mexico?

24 A. He did at one time.

25 Q. What would that -- do you remember what
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2 that code would be?

3 A. I don't believe there was a code.

4 Q. All right. Were there times that you

5 landed either the Gulfstream or the Boeing --

6 A. No.

7 Q. No.

8 MR. REINHART: Let him finish the question

9 before you answer.

10 THE WITNESS: Oh, I'm sorry.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. Sure. We are doing fine so far. But the

13 court reporter is taking down all of our questions

14 and all of our answers. We are communicating well.

15 A. Okay.

16 Q. But when I go to read this back, we may

17 not get that.

18 A. Okay. Go ahead.

19 Q. So were there times where you landed one

20 of Jeffrey Epstein's planes on his private landing

21 strip at the New Mexico property?

22 A. Yes. But not the Gulfstream and not the

23 Boeing.

24 Q. What plane did you land on his property?

25 A. The Cessna 421. And probably a
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2 9:00, so it is 20 to 11:00 here.

3 BY MR. EDWARDS:

4 Q. So I want to go to page 41, and down to

5 December 9th. Sorry. December 11.

6 A. Okay.

7 Q. Palm Beach to Teterboro.

8 A. Yeah.

9 Q. And who are the passengers?

10 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

11 Tayler, Virginia.

12 Q. And this appears to be the first time that

13 Virginia's name appears in the log?

14 A. Right.

15 Q. Is there a -- is there a reason why the

16 first time -- I notice that the first time on some

17 of the other passengers, you use a first and last

18 name. Is there any reason why you didn't use her

19 first and last name?

20 A. I probably didn't know her last name.

21 Q. Just didn't catch it.

22 A. Yes.

23 Q. Okay. It was not that somebody told you

24 not to use the last name?

25 A. No. No.
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2 Q. So that flight goes from Palm Beach to

3 Teterboro.

4 Can you remember whether that's the first

5 time that you flew on a plane with Virginia Roberts?

6 MR. PAGLIUCA: Object to --

7 THE WITNESS: I believe it is.

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 foundation.

10 BY MR. EDWARDS:

11 Q. Do you remember the flight?

12 A. No.

13 Q. The next flight three days later goes from

14 Teterboro to Virgin Islands with Jeffrey Epstein,

15 Ghislaine Maxwell, Adam Perry Lang, and Virginia; is

16 that right?

17 A. Yes.

18 Q. And below that, it says, "Reposition."

19 What does that mean?

20 A. We were taking the airplane with no

21 passengers to go into maintenance, or an OPS2

22 inspection.

23 Q. Okay. This is -- this is the same

24 Gulfstream, is that right?

25 A. Yes.
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2 Q. How many passengers would that Gulfstream

3 allow?

4 A. Twelve passengers, I believe.

5 Q. And do you know how Jeffrey Epstein,

6 Ghislaine Maxwell, Adam Perry Lang, and Virginia get

7 off of St. Thomas or leave the island?

8 A. No. I do not. Probably a charter, I'm

9 guessing.

10 Q. If -- who would fly the -- well, is there

11 any other plane that Jeffrey Epstein was able to

12 access back then that was a private plane?

13 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

14 THE WITNESS: No. At that point in time

15 we don't have the Boeing yet.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. So how many airplanes did Jeffrey Epstein

18 back then?

19 A. Well, we -- I don't know if we had the 421

20 then. We may or may not have. But it wouldn't --

21 you know, you wouldn't be flying the 421 down to

22 St. Thomas with Jeffrey. It is too long of a

23 flight.

24 Q. The Cessna?

25 A. The Cessna 421, correct.
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2 Q. Okay.

3 A. But I'm not even sure we still had it at

4 this point in time.

5 Q. Yeah. It shows up on the next page. We

6 will get there.

7 A. Does it? Okay.

8 So then, yes, the answer is, yeah, we

9 still had the airplane. But we wouldn't have used

10 that.

11 Q. So is there any way of telling how Jeffrey

12 Epstein, Ghislaine Maxwell, Adam Perry Lang, and

13 Virginia were in the Virgin Islands on that, from

14 December 14th, 2000 --

15 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. -- based on your knowledge or your logs or

18 anything else?

19 A. No, I wouldn't have any way of knowing.

20 Q. Okay.

21 A. Because the next flight that they are on

22 was like this Palm Beach one, January 16th. So I

23 wouldn't have any idea.

24 Q. Okay. To your knowledge, did Jeffrey

25 Epstein ever fly commercially?
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2 A. He probably has. Back then at this time,

3 I'm going to say probably not. But I know that he

4 has flown commercially. But usually that would be

5 like going to Europe, maybe.

6 Q. Okay. January 16th through the 25th,

7 those flights, do you see that block that I'm

8 talking about?

9 A. Yes.

10 Q. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

11 Tayler, and then at times Shelly Lewis, do you see

12 that?

13 A. Yes, right.

14 Q. The 25th it lands in Teterboro. And the

15 next day, on the 26th, leaves out of Teterboro with

16 Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy Tayler, and

17 Virginia Roberts. This time you wrote the whole

18 name.

19 A. Right. Right.

20 Q. So when you write the full name, does that

21 signify -- that's when you may have learned her last

22 name?

23 A. Correct.

24 Q. And do you know how she -- how she got up

25 to New Jersey or New York?
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2 A. I do not. I would guess the airlines.

3 Q. At this point in time, did you know what

4 her -- what her relationship was with Jeffrey

5 Epstein or Ghislaine Maxwell?

6 MR. PAGLIUCA: Object to form.

7 THE WITNESS: No.

8 BY MR. EDWARDS:

9 Q. Did you -- was she a masseuse?

10 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

11 THE WITNESS: I -- I'm not sure what she

12 was.

13 BY MR. EDWARDS:

14 Q. Did you form any -- any belief that she

15 was a friend or a business associate or anything?

16 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

17 THE WITNESS: Well, I mean, we had a lot

18 of people on the airplane. And Virginia was

19 just another one of those passengers.

20 BY MR. EDWARDS:

21 Q. Okay. So on the 26th, flies to Palm

22 Beach. And then -- and then I guess the 27th --

23 A. Right.

24 Q. -- leaves from Palm Beach to the Virgin

25 Islands --
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2 A. Yes.

3 Q. -- with Jeffrey Epstein, Ghislaine

4 Maxwell, Emmy Tayler, and Virginia Roberts, right?

5 A. Yes.

6 Q. And on the 30th, you fly it back. That's

7 still the Gulfstream, right?

8 A. Yes.

9 Q. From the Virgin Islands to Palm Beach with

10 the same four passengers, correct?

11 A. Yes.

12 Q. And that's Jeffrey Epstein, Ghislaine

13 Maxwell, Emmy Tayler, and Virginia Roberts?

14 A. Correct.

15 Q. And then what happens to that plane, the

16 Gulfstream, for the next month, from February 1st

17 through March 5th?

18 A. Well, I don't know what happened to it,

19 but I'm -- from, looks like February 17th, I'm going

20 to school to get a type rating on the Boeing. And

21 I'm gone for about three weeks.

22 Q. So this is when you're doing a simulator

23 on the Boeing?

24 A. Correct.

25 Q. And getting your certification to fly the
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2 Boeing?

3 A. Yes.

4 Q. The Boeing, was that previously owned by

5 The Limited or Les Wexner?

6 A. I'm not sure of the company name,

7 officially. But probably, yes.

8 Q. Some association with him?

9 A. Some association, yes.

10 Q. Do you know who flew the Gulfstream while

11 you were doing the simulator?

12 A. Well, it would have been Larry Visoski,

13 I'm not sure who the first officer was.

14 Q. Do you know if any logs were kept of the

15 passengers' names?

16 A. While I was at school?

17 Q. Right, while you were at school.

18 A. There probably were logs, but I don't know

19 where they are.

20 Q. Have you ever spoken with Larry about

21 whether he kept names of passengers?

22 A. I don't think he does.

23 Q. Do you know where Larry Visoski flew the

24 Gulfstream for the month that you were --

25 A. No.
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2 Q. Sorry. Just let me finish my question. I

3 know I was getting it out slow.

4 -- but for the month that you were

5 training on the Boeing?

6 A. No.

7 Q. All right. So the last flight that you

8 took in the Gulfstream before you began, before you

9 flew the Cessna for a day, I guess, right, from

10 Santa Fe to DFW --

11 A. Right.

12 Q. -- February 3rd --

13 A. Yes.

14 Q. And that's the Cessna with 908GM tail

15 number?

16 A. Yes.

17 Q. The last flight that you flew on the

18 Gulfstream was the flight back from St. Thomas with

19 Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy Tayler, and

20 Virginia Roberts, right?

21 A. Uh-huh.

22 Q. And then the next time that you're on the

23 plane is -- on the Gulfstream is when?

24 A. It looks like March the 5th.

25 Q. And who are the passengers on that flight?
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2 Where is it going to?

3 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

4 Tayler, Virginia Roberts.

5 Q. And then there's notation of Gary

6 Roxborough?

7 A. Yes.

8 Q. Do you know why that is?

9 A. Yeah. He was the first officer.

10 Q. Why did he become the first officer?

11 A. Because Larry was probably in training for

12 the Boeing.

13 Q. Okay. You took -- you alternated?

14 A. Right. We didn't go at the same time.

15 Q. All right. Then the Gulfstream has the

16 same aircraft make and model. That's the same

17 Gulfstream airplane, right?

18 A. Yes.

19 Q. But the aircraft identification mark

20 changes --

21 A. Correct.

22 Q. -- on March 5th, 2001.

23 A. Correct.

24 Q. And it changes to N -- it changes from

25 N908JE to N909JE.
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2 A. Yes.

3 Q. Why was that?

4 A. Because the N908JE went to the Boeing.

5 That was going to be on the Boeing now.

6 Q. And the new number for N909JE was

7 transferred to the Gulfstream?

8 A. Correct.

9 Q. And where does that first flight on the

10 5th go?

11 A. From Palm Beach to Stephenville up in

12 Newfoundland for a fuel stop.

13 Q. Okay. And then how do you know it is a

14 fuel stop?

15 A. Because we are going to Paris, and so we

16 have to stop there for fuel.

17 Q. Okay. I know how -- I know how you would

18 know that. But is there any indication on any of

19 the numbers that go off to the right that would tell

20 me that it's a fuel stop as opposed to --

21 A. No.

22 Q. No? Okay. All right. So there's no way

23 after today's deposition I can look at any of the

24 numbers; it's not going to tell me what it was for?

25 A. No. No. And it's -- obviously it looks
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2 different, because one day is the 5th; one day is

3 the 6th. But we landed there like at 11:50 at

4 night. And then when we took off, it was, you know,

5 the next day.

6 Q. Okay. Got it.

7 And then where do you go the next day?

8 A. We went from Stephenville to

9 Paris-Le Bourget.

10 Q. And who were the passengers going to

11 Paris?

12 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

13 Tayler, and Virginia Roberts.

14 Q. And then what's the next flight?

15 A. On the 8th, from Paris to -- I believe

16 that is in Spain.

17 Q. Granada, Spain?

18 A. Granada, Spain. Correct.

19 Q. Okay. And who are the passengers on that

20 trip?

21 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

22 Tayler, Virginia Roberts, Alberto and Linda Pinto,

23 one female, and Ricardo, it looks like Orieta.

24 Q. And then what's the next flight?

25 A. From there to Tangiers. From Granada to
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2 Tangiers.

3 Q. When you landed -- sorry to go back --

4 when you landed in -- what did we say LEGR was?

5 A. Granada, Spain.

6 Q. Where did -- where did you stay? Where do

7 you stay on those trips?

8 A. We didn't stay. We left the same day, I

9 believe.

10 Q. Okay. What if we go back to one flight to

11 LFPB?

12 A. Uh-huh. LFPB.

13 Q. That's Paris?

14 A. Yeah. We stayed in Paris.

15 Q. And do --

16 A. We stayed there.

17 Q. Do you know -- do you stay at the same

18 location where Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell,

19 Emmy Tayler, and Virginia Roberts stay?

20 A. No.

21 Q. Where do you stay while you are in Paris?

22 A. Hotel.

23 Q. Where do they say?

24 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

25 THE WITNESS: He has a place there, in
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2 Paris.

3 BY MR. EDWARDS:

4 Q. Okay. Jeffrey Epstein has a home or a

5 house in Paris?

6 A. Right.

7 Q. Okay. Have you been to it?

8 A. Yes, I believe I have.

9 Q. Have you ever stayed there?

10 A. No.

11 Q. And getting to and from the airport, were

12 you ever in the car riding to or from the airport in

13 Paris with Jeffrey Epstein?

14 A. No.

15 Q. So going down to the 9th, then, where is

16 that flight?

17 A. That is from Tangiers to London Luton

18 Airport.

19 Q. And is Luton Airport, is that a major

20 airport?

21 A. For general aviation it is. There is

22 airline service in there, but it is not a huge one,

23 for sure.

24 Q. Who were the passengers?

25 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy
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2 Tayler, and Virginia Roberts.

3 Q. And am I reading this correctly that the

4 next flight is two days later, on the 11th?

5 A. Yes.

6 Q. And where does the flight on the 11th go?

7 A. From Luton to Bangor, Maine.

8 Q. All right. While in London, do you know

9 what Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

10 Tayler, and Virginia Roberts did?

11 A. No, I do not.

12 Q. Do you know who they saw?

13 A. No, I do not.

14 Q. After the flight to Maine, where is the

15 next flight?

16 A. Maine is from Bangor to Teterboro the same

17 day.

18 Q. Okay.

19 A. So that was a fuel stop.

20 MR. EDWARDS: All right. We are at a good

21 time to stop. The videographer has to change

22 tapes.

23 THE WITNESS: Okay.

24 MR. EDWARDS: So we why don't we take a

25 five-minute break.

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page264 of 883



ConfidentialConfidential

Page 111

1 DAVID RODGERS

2 THE WITNESS: Okay.

3 THE VIDEOGRAPHER: Off the record at

4 10:57.

5 (Thereupon, a recess was taken, after

6 which the following proceedings were held:)

7 THE VIDEOGRAPHER: This is the beginning

8 of Disk 2. On the record at 11:12.

9 BY MR. EDWARDS:

10 Q. Sure. If we go back to page 41,

11 December 7th, 2000.

12 MR. PAGLIUCA: Give us a Bates page,

13 please.

14 MR. EDWARDS: Right, 41. For the

15 remainder, when I say "page," I'm really just

16 referring to the Bates number.

17 BY MR. EDWARDS:

18 Q. So page 41, December 7th, 2000.

19 A. Okay.

20 Q. Do you see that?

21 Where was that flight going from and to?

22 A. Luton to -- Luton -- that's going into

23 Marham Air Force Base.

24 Q. Do you remember why you would have flown

25 into the Air Force base?
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2 A. We flew in there to drop the passengers

3 off. And then these passengers that were on there,

4 we dropped them off. And then -- let's see. We

5 repositioned.

6 I don't remember. We dropped passengers

7 off, and we had to leave, I believe.

8 Q. Okay. That was --

9 A. We weren't allowed to stay there.

10 Q. That was Tom Pritzker?

11 A. Yes.

12 Q. And then did you also drop off Jeffrey

13 Epstein, Ghislaine Maxwell, Kelly Spamm?

14 A. Yes.

15 Q. Okay.

16 A. I believe everyone got off the airplane

17 there.

18 Q. And where did you reposition to?

19 A. It says, "Positioned in Norwich, England."

20 I guess it's Norwich.

21 Q. Sandringham, that is what it says right

22 above that. What is that?

23 A. Sandringham. I believe Sandringham is the

24 estate that the queen has --

25 Q. Okay.
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2 A. -- near there.

3 Q. All right. And the flight on

4 December 9th --

5 A. Uh-huh.

6 Q. That's Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell,

7 Emmy Tayler, Kelly Spamm?

8 A. Right.

9 Q. And then what did you write in the

10 parenthesis under that?

11 A. "Blowing snow on runway." It was a great

12 weird phenomenon that happened that night.

13 Q. And then you're leaving out of that

14 Sandringham Airport; is that right?

15 A. We are -- which one are you on?

16 Q. On the 9th.

17 A. On the 9th --

18 Q. The first entry on the 9th.

19 A. The 9th, we're leaving, looks like

20 Norwich, England, I believe, EGSH, and we go to

21 Gander, Newfoundland --

22 Q. Okay?

23 A. -- for a fuel stop.

24 Q. I think before we took a break that we

25 were on page 43.
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2 A. Uh-huh.

3 Q. And the flight that began in Palm Beach,

4 before going to Paris and Belgium, Tangier, I think

5 you told me, it ended up in Maine --

6 A. Correct.

7 Q. -- on March 11th, 2001.

8 A. Right.

9 Q. Or, sorry, it ended up in Teterboro.

10 A. Teterboro.

11 Q. Okay. And then on the 15th, you fly

12 from -- on the Gulfstream out of Teterboro to ISP.

13 Do you know where that is?

14 A. Islip, New York.

15 Q. Okay. And Virginia Roberts was on the

16 flight that landed in Teterboro on the 11th,

17 correct?

18 MR. PAGLIUCA: Object to form and

19 foundation.

20 THE WITNESS: Yes.

21 BY MR. EDWARDS:

22 Q. But leaving out of Teterboro, she's not

23 one of the passengers on the flight.

24 A. No.

25 Q. Any idea where she went?
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2 A. No.

3 Q. Okay.

4 MR. PAGLIUCA: Are you referring to

5 Bates 0041, the 11th through 14th? Is that

6 what you're talking about?

7 MR. EDWARDS: Forty-three.

8 MR. PAGLIUCA: Forty-three.

9 MR. EDWARDS: March 11th and March 15th,

10 2001.

11 MR. REINHART: If it will help there, the

12 flight numbers column, like the fifth or sixth

13 column over, are sequentially numbered and

14 unique numbers. So if you want to just say

15 "flight 1468" --

16 MR. EDWARDS: Okay.

17 MR. REINHART: -- that might help

18 everybody --

19 MR. EDWARDS: Right.

20 MR. REINHART: -- follow along.

21 MR. EDWARDS: Okay. Thanks, Bruce.

22 MR. REINHART: Uh-huh.

23 BY MR. EDWARDS:

24 Q. So the flight now that I'm talking about

25 that leaves out of Teterboro on the 15th, flight
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2 No. 1471 --

3 A. Right.

4 Q. -- the passengers appear to be Jeffrey

5 Epstein, Ghislaine Maxwell, Adam Perry Lang, Alexia

6 Wallert and Banu Cukuglu?

7 A. I think so.

8 Q. Do you remember Banu?

9 A. I definitely remember that. It was a hard

10 name to spell.

11 Yeah. Sort of, I guess. I mean, if she

12 walked in right now, I probably wouldn't recognize

13 her.

14 Q. Well, it has been since 2001, so --

15 A. Yeah, I know.

16 Q. Okay. So then the next flight is 1472.

17 Where is that? Where is that going?

18 A. From Islip to Lake City, Florida.

19 Q. All right. And the passengers, again, are

20 who?

21 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Adam

22 Perry Lang, Alexia Wallert and Banu Cukuglu,

23 whatever her name is.

24 Q. Did you know what relationship she had, if

25 at all, with Jeffrey Epstein?
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2 A. No. No.

3 Q. Do you remember an Ed Tuttle?

4 A. Yes.

5 Q. And who was he?

6 A. I believe Ed was a, probably in

7 construction. I think he may have been around

8 before the Jeffrey -- well, let me think.

9 Q. If we skip down to March 16th, I see his

10 name. So I don't know if that's going to help you.

11 A. I believe -- I believe Ed Tuttle was like

12 maybe an architect, or somewhere in the

13 construction, real estate side, I believe.

14 Q. Okay. So flight No. 1477 --

15 A. Uh-huh.

16 Q. -- from LaGuardia to Palm Beach, is that

17 Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy Tayler, Joe

18 Pagano, Eva Dubin?

19 A. Yes.

20 Q. Celina Dubin?

21 A. Yes.

22 Q. Jordan Dubin?

23 A. Right.

24 Q. Maya Dubin and two nannies?

25 A. Yes.
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2 Q. And Alexia Wallert? Is that what that is?

3 A. I would assume so, yes, AW.

4 Q. That is sort of what we talked about in

5 the beginning, where Alexia Wallert appears in full

6 name at the top --

7 A. Right.

8 Q. -- and it's AW, AW, AW.

9 A. And there's no room to write her name out

10 there --

11 Q. Right.

12 A. -- so she's AW.

13 Q. Okay. And then the next flight, the 27th,

14 leaves out of Palm Beach. Who are our passengers on

15 that flight and where's it going? 1478 is the

16 flight.

17 A. Yeah. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell,

18 Emmy Tayler, Virginia Roberts, two females, Banu,

19 and that's it.

20 Q. And do you know, in New York, when that

21 plane lands in Teterboro, where do you stay when the

22 plane is up there?

23 A. It is 2001. At an apartment there.

24 Q. Did you have your own apartment?

25 A. Yes.
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2 Q. Or did you stay at one of Jeffrey

3 Epstein's apartments?

4 A. No. It was his apartment, Jeffrey's

5 apartment.

6 Q. Was that one of the apartments at 301 East

7 66th Street?

8 A. Yes.

9 Q. And did any of the other passengers from

10 that flight, that 1478, did any of them stay at any

11 of those apartments?

12 A. Yeah. Emmy would have. Virginia probably

13 did.

14 Q. Did you see Virginia stay at the

15 apartment?

16 A. I don't know.

17 Q. When you were in New York and you left

18 from the airport, did you ride in the same car with

19 Virginia?

20 A. Not usually. I mean, I don't know if we

21 ever did. It's possible we did.

22 Q. Do you know whether Virginia Roberts

23 stayed at Jeffrey Epstein's townhouse or whether

24 Virginia Roberts stayed at the apartments?

25 MR. PAGLIUCA: Object to form.
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2 THE WITNESS: I don't know for sure.

3

4 BY MR. EDWARDS

5 Q. Can you recollect riding in a car with

6 her, or can you recollect whether she got in a car

7 with anyone else?

8 MR. PAGLIUCA: Object to form.

9 THE WITNESS: I can't.

10 MR. EDWARDS: Okay.

11 MR. REINHART: I'm sorry. Are you asking

12 about that specific trip or --

13 MR. EDWARDS: Sorry.

14 BY MR. EDWARDS:

15 Q. I mean that specific trip.

16 A. No. I can't.

17 Q. How about in general at any time?

18 A. No. I don't recall. I mean, I can

19 recall, I would ride sometimes with Emmy, with Adam

20 I remember them being in the car. But, again, that

21 was unusual. Usually it would just be Larry and

22 myself. But on occasion, you know, somebody might

23 ride with us.

24 Q. When you would stay at the apartment in

25 New York on East 66th Street, would it always be in
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2 the same apartment?

3 A. Yes.

4 Q. All right. There are multiple apartments

5 owned by Jeffrey Epstein?

6 A. At that time, it was the same apartment.

7 Q. Okay. Have you stayed in other apartments

8 since that time?

9 A. Yes.

10 Q. All at that East 66th Street location?

11 A. Yes. I really don't -- I don't have an

12 apartment there now. We haven't gone there since

13 probably 2008.

14 Q. How about Banu? Would she have stayed at

15 301 East 66th Street?

16 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

17 THE WITNESS: Most likely.

18 BY MR. EDWARDS

19 Q. Why do you say that?

20 A. Well, if she's on the plane with us on

21 multiple trips, then most likely she probably stayed

22 there.

23 Q. Have you been to Jeffrey Epstein's

24 townhouse as 9 East 71st Street?

25 A. Yes.
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2 Q. And it's a pretty big place, right?

3 A. Pretty big.

4 Q. And it has numerous bedrooms?

5 A. Yes.

6 Q. Any reason why Banu would not have been

7 staying there?

8 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

9 THE WITNESS: I don't know.

10 BY MR. EDWARDS

11 Q. I'm just trying to get to, is there a

12 reason why you believe that Banu would have, I think

13 you said, probably have stayed at the apartment

14 versus the townhouse?

15 A. Well, I only say that because Emmy, you

16 know, stayed there.

17 Q. Stayed where?

18 A. At the -- at our apartments.

19 Q. Okay.

20 A. I'm pretty sure Adam, yeah, Adam stayed

21 there at the time. So most of the people that were

22 regulars on the flight, they would stay there in the

23 apartments.

24 Q. Okay. But do you remember Virginia or

25 Banu staying in the apartments?
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2 A. I do not specifically.

3 Q. Okay. The next flight on the next day,

4 1479, is flying from Teterboro to Santa Fe; is that

5 right?

6 A. Yes.

7 Q. And who are those passengers?

8 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Adam

9 Perry Lang, Virginia Roberts, Banu, Marvin Minsky,

10 Henry Jarecki.

11 Q. Do you remember Marvin and Henry?

12 A. I remember Henry. I don't really remember

13 Marvin.

14 Q. Okay. And then two days later -- again,

15 where would you have stayed if you landed in

16 Santa Fe on March 29th, 2001?

17 A. Probably would have stayed at the ranch.

18 Q. At the Zorro Ranch?

19 A. Yes.

20 Q. All right. Did the other passengers that

21 were on the plane, Jeffrey Epstein, Ghislaine

22 Maxwell, Adam Perry Lang, Virginia Roberts, Banu --

23 I'm not evening going to try her last name --

24 A. Right.

25 Q. -- Marvin Minsky and Henry Jarecki also
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2 have stayed at the ranch?

3 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

4 THE WITNESS: I'm going to say most likely

5 they did.

6 BY MR. EDWARDS

7 Q. Was there any other location in Santa Fe

8 where you are aware passengers would have stayed?

9 A. Not that I'm aware of.

10 Q. If you were all going to the same place,

11 is that an occasion where you would all ride in the

12 same vehicle from the airport to the ranch?

13 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

14 THE WITNESS: I don't know.

15 BY MR. EDWARDS

16 Q. You would still right in separate

17 vehicles?

18 A. Right. Because it takes us about an hour

19 to finish up at the airport.

20 Q. And then the 31st, so two days?

21 A. Let me go back to that one --

22 Q. Sure.

23 A. -- and say, it is possible. I think Adam

24 has ridden with us before. So I couldn't swear that

25 one way or the other. But he has probably ridden
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2 with us before to the airport; to or from the

3 airport.

4 Q. Two days later, flight No. 1408 out of

5 Santa Fe to Palm Beach, who were the passengers

6 there?

7 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Prince

8 Andrew, Virginia Roberts, Nadia Bjorlin, Henry

9 Jarecki, Marvin Minsky.

10 Q. Do you remember when you were at the ranch

11 Nadia Bjorlin arriving?

12 A. I would assume that she airlined in there.

13 Q. Do you remember her at the ranch? Did she

14 perform for you or anything?

15 A. No.

16 I don't remember her at the ranch. I

17 mean, I'm sure she was there. I just don't

18 remember.

19 Q. Okay. Do you remember a person named

20 Heather Mann? She's found on flight 1438 next to

21 Lydia.

22 A. Heather Mann, not really.

23 Q. Okay. The next flight, on page 45, is

24 1488. The flight number. April 9th, 2001.

25 A. Right.
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2 Q. Where does that flight take off from and

3 where does it go?

4 A. Palm Beach to Atlantic City.

5 Q. Who is on that flight?

6 A. Jeffrey Epstein, Emmy Tayler, Virginia

7 Roberts, Banu and Johanna.

8 Q. Do you remember Johanna Sjoberg?

9 A. I don't.

10 Q. On that same day, you take a flight to

11 Teterboro?

12 A. Right.

13 Q. Did you go to the casinos at all that day?

14 A. I don't think so.

15 Q. Would that be something that you would do

16 with them? Or you would stay back?

17 A. No. We would stay at the airport.

18 Q. All right.

19 And then two days later, on the 11th,

20 flight 1490, the plane flies out of Teterboro.

21 For that two-day period of time, the night

22 of the 9th and the night of the 10th, would you have

23 stayed at the apartment?

24 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

25 MR. EDWARDS: In New York.
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2 THE WITNESS: I would say, yes.

3 BY MR. EDWARDS:

4 Q. All right. Do you know where Virginia and

5 Banu and Johanna stayed?

6 A. No idea.

7 Q. You can't recollect whether they were --

8 you can't recollect seeing them at the apartments?

9 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

10 THE WITNESS: No.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. All right.

13 Then on the 11th, you leave from Teterboro

14 and go to where?

15 A. St. Thomas.

16 Q. That is flight 1490. And on that flight,

17 Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Prince Andrew,

18 Banu, Virginia Roberts and Johanna?

19 A. Yes.

20 Q. And that is -- that is a flight -- how

21 does -- how did those passengers get from -- does

22 Jeffrey Epstein have a place in St. Thomas?

23 MR. PAGLIUCA: Object to form.

24 THE WITNESS: Well, yes.

25
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2 BY MR. EDWARDS:

3 Q. Where is that?

4 A. In St. Thomas, he has an office. In St.

5 Thomas.

6 Q. Where does he stay in the Virgin Islands?

7 A. On Little St. James.

8 Q. And how do the passengers get from

9 St. Thomas to Little St. James?

10 A. Most likely, helicopter.

11 Q. How many people does the helicopter fit?

12 A. We didn't own a helicopter then.

13 Probably -- probably 5. It depends,

14 because they had different helicopters. I'm not

15 sure which one they used that day.

16 Q. What is the duration of the flight from

17 St. Thomas to Little St. James?

18 A. About six minutes.

19 Q. What is the duration of a boat trip from

20 Little St. James to St. Thomas?

21 A. Probably about, let's say, 15 to 20

22 minutes. But you are on the east side of the island

23 and the airport is almost to the west side of the

24 island.

25 Q. So you have to almost circle the island?
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2 A. To get from the island by boat, to get

3 to -- there's land there and take a car, it is

4 probably -- it is probably close to an hour, 45

5 minutes for sure.

6 Q. Are there passenger manifests that are

7 kept for the helicopters?

8 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

9 THE WITNESS: I'm not sure. I'm not sure.

10 BY MR. EDWARDS:

11 Q. Back in this time, in around April of

12 2001, did Jeffrey Epstein have a helicopter yet?

13 A. No, he did not have a helicopter.

14 Q. At that time?

15 A. Correct.

16 Q. And so do you remember the name of the

17 company or corporation that they rented or

18 transported?

19 A. I don't. It was the only -- helicopter

20 service there in St. Thomas is no longer there.

21 Q. Okay.

22 A. Air Center Helicopter.

23 Q. Was there a particular person at Air

24 Center Helicopter that you ever coordinated with?

25 A. We would, like, call a dispatcher. Or you
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2 know, whoever picked up the phone, we would call

3 them.

4 Q. All right. So 1491 is a flight from

5 St. Thomas to Palm Beach; is that right?

6 A. Yes.

7 Q. And Gwendolyn Beck is now on that flight?

8 A. Yes.

9 Q. Do you remember that flight at all, 1491?

10 A. Not really.

11 Q. Anything about it stick out in your mind?

12 A. No.

13 Q. All right. The next flight that -- do you

14 remember a female name Kelly Bovina?

15 A. I remember the name, but I don't remember

16 her.

17 Q. Was she an actress as well, do you

18 remember that?

19 A. I don't recall.

20 Q. The next flight I want to direct your

21 attention is 1501, May 3rd, 2001.

22 A. Okay.

23 Q. What is that airport, ADS?

24 A. Addison, Texas. San Antonio, Texas.

25 Q. And who are the passengers on that?
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2 A. Jeffrey Epstein, Virginia Roberts.

3 Q. Do you know how Virginia Roberts got to

4 Addison, Texas?

5 A. No.

6 Q. Was that flight -- was the purpose of that

7 flight only to pick up Virginia Roberts?

8 MR. PAGLIUCA: Object to form and

9 foundation.

10 BY MR. EDWARDS:

11 Q. Can you tell by your logs?

12 A. Not really. Let's see. We -- no, I don't

13 know.

14 Q. The flight previous on the 3rd flies in

15 from where? Where is that?

16 A. Little Rock.

17 Q. Arkansas?

18 A. Correct.

19 Q. So the only passenger on that flight from

20 Little Rock, Arkansas, to Addison, Texas, flight

21 1500, is Jeffrey Epstein, right?

22 A. Right.

23 Q. And then you land in Addison before going

24 to Santa Fe?

25 A. That is actually San Antonio, I believe.

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page285 of 883



ConfidentialConfidential

Page 132

1 DAVID RODGERS

2 Yes. That is San Antonio, SAT.

3 Q. How long is the flight from Addison to San

4 Antonio?

5 A. I would be guessing, probably an hour.

6 Q. Do you know what the purpose was for

7 landing --

8 A. Well, you know, I can tell you. It is

9 9/10s. Fifty-four minutes.

10 Q. Do you know what the purpose was to be to

11 land in Addison, Texas, before arriving in San

12 Antonio?

13 A. I do not. But it appears that we spent

14 the night in San -- oh, I see what you are saying.

15 No, I don't know. That I went to Addison probably

16 the same day.

17 Q. Went to Addison and picked up Virginia

18 Roberts?

19 A. It looks like it.

20 Q. And then in San Antonio, two days later,

21 who are your passengers on that flight, 1502?

22 A. Jeffrey Epstein, Virginia Roberts.

23 Q. Where do you fly?

24 A. From San Antonio to Palm Beach.

25 Q. And in May, on May 14th, 2001, flight
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2 1506, where is that flight leaving from?

3 A. St. Thomas.

4 Q. And going where?

5 A. Teterboro.

6 Q. And who are your passengers?

7 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

8 Tayler, Banu, Virginia Roberts and one female.

9 Q. And, again, do you remember who the one

10 female would have been with Virginia Roberts?

11 A. No.

12 Q. Can you tell by this how any of those

13 individuals that were on that flight leaving from

14 the Virgin Islands to Teterboro got to the Virgin

15 Islands?

16 A. No.

17 Q. What were the other possible avenues back

18 in those days for Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell

19 to travel to the Virgin Islands?

20 A. They could have done a charter, possibly.

21 Q. Okay. Was there ever a time when, it

22 looks like that is the -- that is the Gulfstream

23 that you fly out of the Virgin Islands to Teterboro,

24 correct?

25 A. Correct.
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2 Q. Was there ever a time you were flying the

3 Gulfstream and -- well, let's go back a little bit.

4 A. Okay.

5 Q. On May 7th, at the top.

6 A. Right.

7 Q. Flight 1503, that is the Gulfstream

8 traveling from Palm Beach to CHO?

9 A. That is Charlottesville, I believe,

10 Virginia.

11 Q. And then on that same day from

12 Charlottesville to Teterboro?

13 A. Correct.

14 Q. So when does the Gulfstream get from

15 Teterboro to St. Thomas?

16 A. Hmm, I don't know. Because it appears

17 that I'm on vacation at that time. So I don't know.

18 Q. How did you get to St. Thomas for the 14th

19 to fly?

20 A. Airline.

21 Q. All right. So at some point in time,

22 between May 7th and May 14th --

23 A. Uh-huh.

24 Q. -- somebody flies the Gulfstream to the

25 Virgin Islands.
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2 A. Correct.

3 Q. And who would that be?

4 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

5 THE WITNESS: Larry Visoski and I don't

6 know who the other person would have been.

7 BY MR. EDWARDS:

8 Q. When you pick up passengers in the Virgin

9 Islands and you are taking them to Teterboro, do you

10 speak with Larry Visoski about when he arrived in

11 the Virgin Islands?

12 A. Yeah. Yeah. We would coordinate that. I

13 mean, usually we would go down there together. We

14 would ride in the same airline down.

15 Q. In this particular case, you were on

16 vacation?

17 A. Well, that is true. However, most likely

18 he airlined home once he got to St. Thomas. And

19 then most likely, we drove in a car to Miami and

20 road the same airline down there.

21 Q. That was something that you customarily

22 did?

23 A. Yes.

24 Q. Okay. So then you have -- we have no way

25 of knowing then who the passengers that flew to the
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2 Virgin Islands would have been, if there were any in

3 addition to those that left?

4 A. No.

5 Q. All right. You fly into Teterboro on

6 flight 1506 on May 14th, 2001, and fly out in the

7 Gulfstream on the 24th, 10 days later; is that

8 right?

9 A. Yes.

10 Q. And your passengers, 10 days later flying

11 to Palm Beach are Jeffrey Epstein, Ghislaine

12 Maxwell, Emmy Tayler, Adam Perry Lang and a female.

13 A. Right.

14 Q. Do you know where Virginia Roberts went

15 during that time after she landed in Teterboro on

16 the 14th?

17 A. I do not.

18 Q. Page 47, I'm going to go to flight

19 No. 1510. June 3rd, 2001.

20 Who is on that flight?

21 A. Jeffrey Epstein, Virginia Roberts, Banu.

22 Q. And you are flying from Palm Beach to

23 St. Thomas again?

24 A. St. Thomas, yes.

25 Q. And then from St. Thomas to Teterboro two
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2 days later, on June 5th?

3 A. Jeffrey Epstein, Virginia Roberts, and

4 Banu.

5 Q. All right. And then where is the next

6 flight on the 8th?

7 A. On the 8th, from Teterboro to Montreal.

8 Q. Do you know what -- so Virginia Roberts

9 and Banu were not on the flight on the 8th, right?

10 A. That's correct.

11 Q. Okay. Do you remember the flight on the

12 8th with Naomi Campbell, Rebecca White, Ana Malova?

13 A. Sort of. But not really.

14 Q. Okay. Do you remember who Rebecca White

15 is?

16 A. No.

17 Q. Do you remember how old Rebecca White was?

18 A. No.

19 Q. The next flight I want to direct your

20 attention to is on the 15th of June, flight 1516.

21 A. Uh-huh.

22 Q. Passengers: Jeffrey Epstein, Ghislaine

23 Maxwell, and then does that say Sheridan?

24 A. Yes.

25 Q. Do you remember a passenger named Sheridan
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2 Gibson?

3 A. Possibly.

4 Q. And then it says, Caroline. Do you know

5 who Caroline is?

6 A. I do not.

7 Q. And then one female?

8 A. Yeah, I don't know who the female is.

9 Q. Okay. On the 28th, there is a flight

10 1523.

11 A. Uh-huh.

12 Q. From -- is that Portugal to St. Thomas?

13 A. No. It is the Azores.

14 Q. LPAZ?

15 A. Yes. It was a fuel stop.

16 Q. To St. Thomas?

17 A. Right.

18 Q. And then on that flight is Jeffrey

19 Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy Tayler and Ed

20 Tuttle, right?

21 A. Yes.

22 Q. Six days later, leaving on July 4th from

23 St. Thomas, who are your passengers?

24 A. Jeffrey Epstein, Prince Andrew, Virginia

25 Roberts, one female.
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2 Q. And do you know how Virginia Roberts got

3 to the Virgin Islands?

4 A. No.

5 Q. Is there any -- is it possible that the

6 Cessna took her or the Boeing took her? Or any

7 other aircraft that is owned by Jeffrey?

8 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

9 THE WITNESS: No, I would -- if I had to

10 guess, I would guess the airlines.

11 BY MR. EDWARDS:

12 Q. Okay.

13 A. Well, I know it wasn't the Boeing, because

14 the Boeing is not in operation at that point in

15 time. We hadn't flown it. I mean, it hadn't had

16 any passengers on board yet. That is like in August

17 of 2001.

18 Q. Okay. And the Cessna, did you take that

19 from Florida to the Virgin Islands?

20 A. It has been to the Virgin Islands, but I

21 don't think we ever took any passengers down there.

22 Q. Okay. All right. The next flight is

23 1525.

24 A. Okay.

25 Q. On July 8th, 2001.
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2 A. Okay.

3 Q. That leaves out of Palm Beach?

4 A. Okay.

5 Q. Where do you go on that?

6 A. Teterboro.

7 Q. And who are your passengers?

8 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

9 Tayler, Prince Andrew, Virginia Roberts, Sheridan

10 Gibson, maybe Sheridan Gibson-Beaute, I guess, and

11 one female.

12 Q. And then three days later, you leave out

13 of Teterboro to CPS?

14 A. Yes.

15 Q. Where is that?

16 A. That is St. Louis, actually it is Cahokia,

17 Illinois, across the river from St. Louis.

18 Q. Who are your passengers?

19 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

20 Tayler, Virginia Roberts. We were actually en route

21 to Santa Fe. We had a mechanical problem. We had

22 to go into there for maintenance.

23 Q. Do you remember having a mechanical

24 problem or is the log just refreshing your memory?

25 A. No, I remember because that was the only

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page294 of 883



ConfidentialConfidential

Page 141

1 DAVID RODGERS

2 time we landed at Cahokia with passengers on board.

3 Q. What was the problem?

4 A. We had a -- we had a static line that had

5 cracked and it was causing our altimeters to not

6 agree. And then we went to the alternate system,

7 things got really worse because it was stopped up

8 with a mud dauber somewhere in the system. That is

9 why I remember that flight.

10 Q. When you landed in St. Louis did the

11 passengers get off the plane?

12 A. Yes. And then they airlined -- I believe

13 they airlined. They could have taken a charter, I

14 don't recall. But I know they didn't leave with us.

15 Q. All right. And the passengers that got

16 off the plane would have been Jeffrey Epstein,

17 Ghislaine Maxwell, Emmy Tayler and Virginia Roberts?

18 A. Yes.

19 Q. And then on the 16th, those five days

20 later, those same passengers leave Santa Fe?

21 A. Right.

22 Q. And go back to Teterboro?

23 A. Correct.

24 Q. When Jeffrey Epstein would go to his

25 townhouse in New York, would you always fly into
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2 Teterboro?

3 A. Most of the time. It would depend on the

4 airplane, too. Like the Boeing, you are not allowed

5 to take it into Teterboro.

6 Q. So while you had the Gulfstream, it seemed

7 like Teterboro?

8 A. Yeah, it is -- I mean, occasionally there

9 would be a LaGuardia in there, but not really often.

10 Q. So on the 16th, you fly in to Teterboro.

11 And then six days later, it looks like, flight

12 No. 15 -- oh, wait. All right.

13 So flight No. 1528, you fly into

14 Teterboro, Jeffrey Epstein, Emmy Tayler, Ghislaine

15 Maxwell and Virginia Roberts. Do you see that?

16 A. Yes.

17 Q. Then the next flight I have listed is

18 1530.

19 Do you know where 1529 is?

20 A. No, other than I'm gone for some reason.

21 I wasn't on that flight.

22 Let's see. July, approximately. I see I

23 went on vacation.

24 Q. Okay. And the 23rd, there is a flight

25 from Palm Beach to St. Thomas with Jeffrey Epstein,
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2 Shelly Lewis. Do you see that?

3 A. Yes.

4 Q. Five days later, the flight that leaves

5 St. Thomas does not have Shelly Lewis; is that

6 right?

7 A. Correct.

8 Q. And then you fly to Palm Beach?

9 A. Yes.

10 Q. And who are your passengers at that time?

11 A. Jeffrey Epstein, Virginia Roberts, yes.

12 Q. When you had the mechanical problem, do

13 you remember any of the passengers being scared or

14 frightened?

15 A. No. Not really. I mean, they didn't

16 really know that we had a problem. We just informed

17 them that we couldn't continue on to Santa Fe.

18 Q. Okay. And August 7th, 2001, flight 2?

19 A. Uh-huh.

20 Q. Is that the first flight that the Boeing

21 makes with passengers?

22 A. Correct.

23 Q. And that is Jeffrey Epstein, Ghislaine

24 Maxwell, Emmy Tayler, Prince Andrew and two females.

25 Do you remember who the two females were on the
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2 first passenger flight of the Boeing?

3 A. I do not.

4 Q. And then on the 7th -- at that flight flew

5 from Los Angeles to Albuquerque, correct?

6 A. Uh-huh.

7 Q. On the 14th, you were flying the Cessna

8 that has the 908GM tag.

9 A. Correct. Right.

10 Q. And then the next entry with passengers is

11 on the 16th. And you are flying the Boeing again,

12 right?

13 A. Yes.

14 Q. All right. Do you know who flew the

15 Boeing for flight 3, 4 and 5?

16 A. For 3, 4 and 5, no. Oh, yes. I know it

17 wasn't me. I do remember that now.

18 I went on vacation. And it was a contract

19 guy that flew for us while I was gone.

20 Q. Do you remember a passenger named

21 Alexander Dixon?

22 A. Alexander Dixon, no.

23 Q. Flight No. 11 on the Boeing?

24 A. Uh-huh.

25 Q. Now, the Boeing has the tag 908JE?
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2 A. Correct.

3 Q. That is what you were explaining in the

4 beginning, correct?

5 A. Correct.

6 Q. So September 3rd, the Boeing flies from

7 St. Thomas to HPN?

8 A. Yes, White Plains, New York.

9 Q. And your passengers?

10 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Emmy

11 Tayler, Adam Perry Lane, Banu, Sarah Kellen,

12 Alexander Dixon.

13 Q. Do you remember Sarah Kellen?

14 A. Yes.

15 Q. And do you remember what -- is that your

16 first time meeting Sarah Kellen, when she appears?

17 A. I don't think so. I thought she was on an

18 earlier flight. Let's see. But it could be. It

19 could be, I'm not sure.

20 Q. Do you know how Sarah Kellen got to

21 St. Thomas to be leaving St. Thomas with you?

22 A. No.

23 Q. Do you know what her relationship was, if

24 any, with Jeffrey Epstein?

25 A. She was -- Sarah was sort of taking over
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2 Emmy's position. Like an assistant to Ghislaine.

3 Q. All right. Page 53. January 15th, 2002.

4 A. Okay.

5 Q. There is a flight from Bedford,

6 Massachusetts; is that right?

7 A. Yes.

8 Q. To where is that going?

9 A. White Plains.

10 Q. And it's Jeffrey Epstein and Jessica.

11 A. Yes.

12 Q. Do you remember who Jessica is?

13 A. I do not.

14 Q. From White Plains, who are the passengers

15 going to St. Thomas?

16 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

17 Kellen, Prince Andrew, Cindy Lopez, Johanna and one

18 female.

19 Q. Do you remember Cindy Lopez?

20 A. Yes.

21 Q. And what did she do?

22 A. I don't know what she did, but I do

23 remember Cindy Lopez.

24 Q. Was she somebody that you believed to be a

25 masseuse?
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2 A. I'm not sure what her position was. It is

3 possible.

4 Q. All right. February 9th, 2002, flight 57

5 on the Boeing.

6 A. Okay.

7 Q. From Miami to White Plains.

8 A. Yes.

9 Q. Your passengers include Bill Clinton, four

10 Secret Service.

11 Did the Secret Service ask that you not

12 identify them by name?

13 A. No.

14 Q. Any reason that you didn't identify them

15 by name?

16 A. Didn't know their name.

17 Q. Two males, one female.

18 A. Right.

19 Q. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

20 Kellen and Prince Andrew.

21 A. Correct.

22 Q. Was that your first time meeting Bill

23 Clinton?

24 A. Yes.

25 Q. At that point, did you have any
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2 understanding of what was the relationship between

3 Jeffrey Epstein and Bill Clinton or Ghislaine

4 Maxwell and Bill Clinton?

5 A. No, I didn't have any idea.

6 Q. Had you seen any pictures, prior to that

7 time, of Bill Clinton in any of Jeffrey Epstein's

8 planes or homes?

9 A. Not him I'm aware of.

10 Q. Have you ever seen a picture of Bill

11 Clinton in Jeffrey Epstein's plane?

12 A. In his plane? I don't think so.

13 Q. Have you ever seen one in his homes?

14 A. Not that I can recall.

15 Q. Okay.

16 A. Oh, wait, wait. Back up. A picture of

17 Bill Clinton in the plane? Do you mean the picture

18 is on the wall in the airplane or a picture taken of

19 Bill Clinton on the plane?

20 Q. A picture of Bill Clinton on the wall of

21 the airplane.

22 A. I have a picture of me and actually the

23 crew with Bill Clinton on the plane, but it is not

24 on the wall of the airplane.

25 Q. And when was the picture of you with Bill
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2 Clinton taken?

3 A. I think it was the first flight.

4 Q. The flight that we just looked at?

5 A. Yes.

6 Q. To the best of your knowledge, is that the

7 first time that Bill Clinton flew with Jeffrey

8 Epstein or Ghislaine Maxwell?

9 A. To the best of my knowledge. It was the

10 first time that we had flown him.

11 Q. Okay. On flight No. 72, which is page 54,

12 March 10th.

13 A. Okay.

14 Q. The Boeing flies from St. Thomas to JFK;

15 is that right?

16 A. Yes.

17 Q. Is there any way of knowing when the

18 Boeing got to St. Thomas by these logs?

19 A. Yes, it got there on the 28th. Because it

20 is trip No. 71 above it. Oh, wait. Oh. Wait.

21 State the question again.

22 Q. Yes, exactly.

23 Do we know how or when the Boeing got to

24 St. Thomas? It is leaving out of St. Thomas on

25 flight 72, but flight 71 seems to me to land in Palm
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2 Beach.

3 A. Correct.

4 Q. So I'm just missing the kind of connection

5 there.

6 A. Yes. Me, too.

7 Q. Okay.

8 A. Yeah, I don't have an answer for that.

9 Q. Okay. Would somebody else have flown the

10 Boeing, while you were doing this simulator, the 6th

11 and 7th and 8th?

12 A. It is possible.

13 Q. That is one possible conclusion, based

14 upon what we have here?

15 A. That is probably what happened.

16 Q. Okay.

17 So then March 10th -- sorry. March 10th,

18 you fly to JFK, right?

19 A. Yes.

20 Q. March 4th, from JFK to Palm Beach. March

21 the 17th, from Palm Beach back to JFK. And then

22 March 19th, 2002, you fly from JFK to -- where is

23 that?

24 A. Luton, London.

25 Q. And who are your passengers?
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2 A. Bill Clinton. Doug Band. Three Secret

3 Service, Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

4 Kellen.

5 Q. And the next day -- or, sorry, two days

6 later.

7 Do you know where those passengers stayed

8 in London?

9 A. I have to think about this one second.

10 No, in fact, I don't think they did. Because we

11 didn't spend the night there. We went there. I got

12 to the hotel. As soon as I got to the hotel, I got

13 word from Secret Service that President Clinton

14 wanted to leave that night, so we left that night.

15 So we made it to the hotel, the crew did,

16 but we were there not that long. Two or three

17 hours, four hours, maybe.

18 Q. Do you remember why he wanted to leave

19 that night?

20 A. No. No, because when we went there, we

21 thought we were going to be there for like probably

22 at least a couple of nights. But it didn't turn

23 out -- we didn't even spend one night there.

24 Q. Okay. So does this probably mean that you

25 got there late at night on the 19th, the early
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2 morning on the 21st?

3 A. We took off the 19th. So when we land

4 there, it is really the 20th. And probably when we

5 took off there, it is like after midnight or

6 thereabouts.

7 Q. And that is when you fly back to JFK?

8 A. Back to JFK, yes.

9 Q. And you went there with three Secret

10 Service and came back with 10?

11 A. Yes.

12 Q. How did that happen?

13 A. Well, there was an advance party waiting

14 for us when we got there and then when we came back,

15 they just flew back with us.

16 Q. What was the events that you were

17 traveling to London for?

18 A. I'm not sure. I would imagine, he was

19 probably giving a speech.

20 Q. Okay. And you came back with Bill

21 Clinton, Doug Band?

22 A. Yes.

23 Q. Who was Doug Band?

24 A. Doug was Bill Clinton's, he's an attorney,

25 and he was like his right-hand guy, really, as far
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2 as doing anything.

3 Q. Okay. And you also flew back with Jeffrey

4 Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah Kellen and Naomi

5 Campbell?

6 A. Yes.

7 Q. How did it happen that Naomi Campbell

8 joined the plane to come home?

9 A. I don't know. The same way she joined it

10 before I guess in Montreal. I don't know how she

11 was there. And one male, too. It looks like.

12 Q. All right. The next page is page 56,

13 flight 96.

14 A. Okay.

15 Q. Sorry. Let's back up to 94.

16 When the Boeing takes off from JFK, do you

17 know sometime during that trip that you are going to

18 be picking up President Clinton?

19 A. I think so. Let me see. We went to

20 Paris.

21 Yes, oh, yes. We knew that was going to

22 be a long trip.

23 Q. Okay.

24 A. So we knew at that point in time. I'm

25 almost certain that we knew.
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2 Q. What did you know about that trip?

3 A. We knew that was going to be a long trip

4 because we were going to go around the world.

5 So when we departed, it was a about a week

6 later, as I recall, that we picked up Clinton. We

7 left JFK on the 11th, a little less than a week.

8 Half a week later, we picked up Clinton and from

9 there, we went to -- Hong Kong.

10 Q. So you fly in to -- on the 20th, flight

11 99, Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, and Sarah

12 Kellen.

13 A. Right.

14 Q. You fly in to a Naval air base in Japan?

15 A. Correct.

16 Q. How were you given access to stay in the

17 Naval air base?

18 MR. PAGLIUCA: Object to foundation.

19 THE WITNESS: The airplane, you mean?

20 BY MR. EDWARDS:

21 Q. Yes. It looks like it is there two days.

22 That is why --

23 A. I guess because we were picking up

24 President Clinton.

25 Q. And do you know where Jeffrey Epstein,
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2 Ghislaine Maxwell and Sarah Kellen stayed?

3 A. I do not.

4 Q. Was there a room for them on the Naval air

5 base?

6 A. No, I don't think -- nobody stayed at the

7 Naval air base.

8 Q. All right. And then on the 22nd, you

9 leave the Naval air base with -- who is that on that

10 flight?

11 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

12 Kellen, President Bill Clinton, Mike, Doug Band,

13 Janis and Jessica.

14 Q. You flew into the Naval air base with

15 Jeffrey Epstein?

16 A. Plus six other passengers.

17 Q. Okay. Are those secret service?

18 A. Most likely.

19 Q. You flew in to the Naval air base with

20 Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell and Sarah Kellen

21 only, right?

22 A. Right.

23 Q. And nobody stayed on the Naval air base?

24 A. No.

25 Q. And you are there to pick up Bill Clinton?
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2 A. Yes.

3 Q. And you pick up Bill Clinton and six

4 passengers plus Mike?

5 A. Correct.

6 Q. Doug Band, who you have already explained

7 who that is with relation to Bill Clinton, and Janis

8 and Jessica.

9 A. Yes.

10 Q. Do you know who they are?

11 A. Yes.

12 Q. Who are Janis and Jessica?

13 A. Secret Service.

14 Q. How do you remember that?

15 A. Well, there is probably 8, 8 or 9 Secret

16 Service people there, two of them were women. The

17 other 7 -- and it was just easier to remember the

18 two women's names than the 7 other guys' names.

19 Q. This entry on January 22nd, 2002, Jessica,

20 is that the same or a different Jessica from --

21 A. On which one?

22 Q. Sure. Sorry. May 22nd. I think I

23 butchered the date before.

24 A. Right.

25 Q. May 22nd, 2002. Is that the same Jessica

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page310 of 883



ConfidentialConfidential

Page 157

1 DAVID RODGERS

2 as January 15th, 2002, flying with Jeffrey Epstein?

3 A. January 15th.

4 MR. REINHART: Flight 48.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. Right. It is flight 48.

7 A. I'm don't think -- no, I they wouldn't be

8 the same Jessica, no.

9 Q. Okay. After you pick up President Bill

10 Clinton, where did you fly?

11 A. We went to Hong Kong.

12 Q. Do you know what the purpose was?

13 A. I believe he was giving a speech.

14 Q. All right. And then from there, where did

15 you fly?

16 A. That would be Shenzhen, Japan -- or China.

17 Q. Okay. And do you remember the purpose

18 there?

19 A. Speech.

20 Q. And then where did you fly?

21 A. Singapore.

22 Q. Again, another speech?

23 A. Another speech.

24 Q. During the course of these days, where did

25 President Bill Clinton sleep?
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2 A. I guess at a hotel somewhere. I'm not

3 sure.

4 Q. Did he stay at the same place as Jeffrey

5 Epstein, Ghislaine Maxwell and Sarah Kellen?

6 MR. PAGLIUCA: Foundation.

7 THE WITNESS: I don't know.

8 BY MR. EDWARDS:

9 Q. All right. Were meals served on the

10 plane?

11 A. Something was served, but I don't know if

12 you would call it a meal. Probably. I'm sure we

13 had catering and stuff. I just don't recall.

14 Q. That was just typical back then to have

15 meals, especially for the President, right?

16 A. Normally we do not. And we probably did

17 have catering back then, but I don't recall.

18 Q. Okay. Where did you fly from Singapore?

19 A. Singapore, VTBD, I don't know. You have

20 your cheat sheet over there?

21 Q. VTBD, mine says Thailand.

22 A. I was going to guess Thailand.

23 Then from Thailand, I think we went to --

24 Q. My cheat sheet says Brunei?

25 A. Exactly. You don't want to go there.
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1 DAVID RODGERS

2 Q. You don't?

3 A. No.

4 Q. Okay. Was the purpose a speech at each

5 location to the best of your knowledge?

6 A. To the best of my knowledge, it was.

7 Q. All right. Do you know why it was that

8 Jeffrey Epstein and Ghislaine Maxwell and Sarah

9 Kellen accompanied him?

10 A. No.

11 Q. And then did you leave?

12 MR. REINHART: Did you answer that

13 question?

14 THE REPORTER: He said no.

15 MR. REINHART: I didn't hear it.

16 BY MR. EDWARDS:

17 Q. Did you leave President Bill Clinton and

18 Doug Band and the Secret Service in Brunei?

19 A. Hmm. It is possible.

20 What is WRR?

21 Q. Not found. Sorry.

22 A. Not good.

23 Q. That is the only entry in here that is not

24 found.

25 But the next one, VCBI says Sri Lanka?
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1 DAVID RODGERS

2 A. Okay. Then if that says Sri Lanka, then,

3 yes, we probably did leave Clinton in Brunei, I

4 think. And I think we went from there down to Bali.

5 We went to Bali without --

6 Q. Without Bill Clinton?

7 A. Yes.

8 Q. What was the purpose of the trip to Bali?

9 A. Just to get away.

10 Q. And then to Sri Lanka?

11 A. Sri Lanka was just a fuel stop on the way

12 to Paris. Two fuel stops.

13 Q. That's in Dubai?

14 A. Yes.

15 Q. And then you get to Paris?

16 A. Correct.

17 Q. And then you fly back to London?

18 A. Yes. Yes.

19 Q. All right. Do you remember the purpose of

20 the trip to London?

21 A. Yes.

22 Q. What was that?

23 A. We had to have our APU changed on the

24 airplane. It quit working in Paris. And we landed

25 there.
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1 DAVID RODGERS

2 Q. All right. The next page, page 57,

3 June 21st. Flight 1570. Where is that flight

4 leaving from?

5 A. Palm Beach to the Bahamas.

6 Q. And who is on the flight from Palm Beach

7 to the Bahamas?

8 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

9 Kellen, Cindy Lopez, Jean-Luc Brunel, Virginia

10 Roberts.

11 Q. All right. And that is on June 21st?

12 A. Yes.

13 Q. All right. And then there is a couple of

14 entries that say "reposition."

15 A. Right.

16 Q. That is flying back to Palm Beach and then

17 back down to the Bahamas?

18 A. Correct. Yeah, we left them there. And

19 we flew the airplane home.

20 Q. And then did you leave out of the Bahamas

21 on the 23rd.

22 A. Yes.

23 Q. Up to Teterboro.

24 And who are your passengers on flight

25 1573?
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1 DAVID RODGERS

2 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

3 Kellen, Cindy Lopez, Juliana Borres, I guess,

4 Jean-Luc Brunel, Melissa Stahl.

5 Q. A Virginia Roberts was taken to the

6 Bahamas. Do you know where she went from there?

7 A. I do not.

8 Q. Do you remember a Frederic Fekkai?

9 A. What is the name again?

10 Q. Fekkai, F-E-K-K-A-I. Frederic Fekkai?

11 A. First name?

12 Q. Fred.

13 A. Fred.

14 Q. Hairdresser?

15 A. The last name sounds familiar.

16 Q. All right. He's on a flight No. 116 on

17 the Boeing.

18 A. Uh-huh.

19 Q. June 27th?

20 A. Okay. I see.

21 Q. And there are -- it looks like a bunch of

22 passengers. Do you remember Daralyn Priest?

23 A. No. Where is she?

24 Q. Middle column.

25 A. Daralyn. Oh, yes, I see her. Right. I
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1 DAVID RODGERS

2 don't remember her.

3 Q. Do you remember that flight?

4 A. To Paris. Not really. It was a big

5 flight. We had a lot of people on it, which was

6 unusual, going to Paris. No, I don't.

7 Q. You don't remember it.

8 A. No.

9 Q. So you don't remember the purpose of the

10 flight?

11 A. No.

12 Q. July 2002, it is page 58. Go to flight

13 120.

14 A. Okay.

15 Q. LF?

16 A. That is Nice.

17 Q. And where do you go?

18 A. Tangiers.

19 Q. And then from Tangiers to?

20 A. To another place in Morocco. Marrakesh.

21 I think it is Marrakesh. I could be wrong on that

22 one. It is definitely Morocco.

23 Q. From there, is that where you pick up Bill

24 Clinton?

25 A. Let's see. GMME would be Rabat, the
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1 DAVID RODGERS

2 capital of Morocco, I believe.

3 Q. Did you know before this flight that you

4 at some point would be picking up Bill Clinton?

5 A. I think we did, yes.

6 Q. Who was on the flight with Bill Clinton?

7 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

8 Kellen, Prince Andrew, Cindy Lopez, President

9 Clinton, Doug Band, Mike, with Secret Service and 8

10 Secret Service people. So probably 9 Secret Service

11 people.

12 Q. So Mike is a person that is also -- that

13 is?

14 A. He's Secret Service, yes. That is just

15 what I recall. He was the lead guy of the Secret

16 Service.

17 Q. Where do you take Bill Clinton?

18 A. We went to the Azores for a fuel stop and

19 then we went to JFK. Kennedy, New York.

20 Q. Then on August 5th, in the Gulfstream, on

21 flight 1586, you leave from Teterboro and go to

22 Santa Fe; is that correct?

23 A. Correct.

24 Q. On that flight, you have Jeffrey

25 Epstein -- sorry, Jeffrey Epstein, Sarah Kellen and
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1 DAVID RODGERS

2 two females?

3 A. Yes.

4 Q. Do you know who those two females were?

5 A. No.

6 Q. How long does the plane, the Gulfstream,

7 stay in Santa Fe?

8 A. Let's see. 1586, Gulfstream. I don't

9 really know, because apparently, we had 1586 and the

10 next one I see is 1589. So it flew three places,

11 but I wasn't on that trip.

12 Q. 1587 and 1588 are missing, right?

13 A. That is what I'm saying.

14 Q. Because you are not on it?

15 A. I'm not on the trip.

16 Q. And 1589?

17 A. Uh-huh.

18 Q. Leaving out of Santa Fe, who are the

19 passengers?

20 A. Jeffrey Epstein, Ghislaine Maxwell, Sarah

21 Kellen, Cindy Lopez, Virginia Roberts, Dan Moran,

22 Eduardo, Alfred, Margarita and Nick Simmons.

23 Q. Do you know how Virginia Roberts got to

24 Santa Fe?

25 A. No.
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1 DAVID RODGERS

2 Q. Is there any way to get to Santa Fe from,

3 say, Florida -- well, strike that.

4 MR. PAGLIUCA: Bus, train, car.

5 BY MR. EDWARDS:

6 Q. Did you ever know Virginia Roberts to take

7 a train?

8 A. Not that I'm aware.

9 Q. Did you ever know her to take a bus?

10 MR. REINHART: To go to New Mexico?

11 THE WITNESS: Not that I'm aware. Maybe

12 she has, but I don't know about it.

13 BY MR. EDWARDS:

14 Q. Okay. I have a picture of her on

15 horseback at the ranch, so who knows.

16 Let's see. August 17th, sorry,

17 August 18th.

18 A. Okay.

19 Q. From Teterboro to Palm Beach?

20 A. Right.

21 Q. Who are your passengers?

22 A. Jeffrey Epstein, Virginia Roberts, one

23 female.

24 Q. All right. Do you remember who that

25 female was?
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1 DAVID RODGERS

2 CERTIFICATE OF OATH

3 STATE OF FLORIDA )

4 COUNTY OF MIAMI-DADE )

5
I, the undersigned authority, certify

6 that DAVID RODGERS personally appeared before
me and was duly sworn.

7 WITNESS my hand and official seal
this 8th day of June, 2016.

8

9
Kelli Ann Willis, RPR, CRR

10 Notary Public, State of Florida
Commission FF928291, Expires 2-16-20
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13 STATE OF FLORIDA )

14 COUNTY OF MIAMI-DADE )

15 I, Kelli Ann Willis, Registered
Professional Reporter and Certified Realtime

16 Reporter do hereby certify that I was
authorized to and did stenographically report the

17 foregoing deposition of DAVID RODGERS; that a
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18 that the transcript is a true record of my
stenographic notes.

19 I FURTHER CERTIFY that I am not a
relative, employee, attorney, or counsel of any
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21 with the action, nor am I financially interested
in the action.
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UNITED STATES DISTRICT COURT

SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

CASE NO. 15-CV-07433-RWS

------------------------------------------x

VIRGINIA L. GIUFFRE,

Plaintiff,

v.

GHISLAINE MAXWELL,

Defendant.

-------------------------------------------x

May 18, 2016

9:04 a.m.

C O N F I D E N T I A L

Deposition of JOHANNA SJOBERG, pursuant

to notice, taken by Plaintiff, at the

offices of Boies Schiller & Flexner, 401

Las Olas Boulevard, Fort Lauderdale, Florida,

before Kelli Ann Willis, a Registered

Professional Reporter, Certified Realtime

Reporter and Notary Public within and

for the State of Florida.
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1 Q. Okay. Great.

2 All right. Do you know a female by the

3 name of Ghislaine Maxwell?

4 A. Yes.

5 Q. And when did you first meet Ms. Maxwell?

6 A. 2001. March probably. End of

7 February/beginning of March.

8 Q. And how did you meet her?

9 A. She approached me while I was on campus at

10 Palm Beach Atlantic College.

11 Q. And what happened when she approached you?

12 A. She asked me if I could tell her how to

13 find someone that would come and work at her house.

14 She wanted to know if there was, like, a bulletin

15 board or something that she could post, that she was

16 looking for someone to hire.

17 Q. And what did you discuss with her?

18 A. I told her where she could go to -- you

19 know, to put up a listing. And then she asked me if

20 I knew anyone that would be interested in working

21 for her.

22 Q. Did she describe what that work was going

23 to be?

24 A. She explained that she lived in Palm Beach

25 and didn't want butlers because they're too stuffy.
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1 And so she just liked to hire girls to work at the

2 house, answer phones, get drinks, do the job a

3 butler would do.

4 Q. And did she tell you what she would pay

5 for that kind of a job?

6 A. At that moment, no, but later in the day,

7 yes.

8 Q. And what did she say?

9 A. Twenty dollars an hour.

10 Q. Was there anybody else with Ms. Maxwell

11 when you met her?

12 A. There was another woman with her. I don't

13 recall her or what she looks like or how old she

14 was.

15 Q. And what happened next?

16 A. And then she asked me if I would be

17 interested in working for her. And she told me that

18 she was -- I could trust her and that I could jump

19 in her car and go check out the house at that moment

20 if I wanted.

21 And so I said, Sure, let's do it, and went

22 to her home with her.

23 Q. And where was that home?

24 A. In Palm Beach.

25 Q. And did she describe that home as being
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1 magazines.

2 She and I went -- she wanted to take me

3 shopping to Worth Avenue, but it was a Sunday and

4 Nieman Marcus was closed, so we went back to, like,

5 a little book store. And I remember she bought, I

6 think, five pairs of reading glasses because she

7 thought Jeffrey would like them. He had them all

8 over the house. On every table there was reading

9 glasses.

10 And that's about it. It was a pretty

11 simple day.

12 Q. Were you paid that day for that work?

13 A. Yes.

14 Q. And how much were you paid? Do you

15 remember?

16 A. I don't remember how many hours I was

17 there -- I was there. She paid me cash.

18 Q. So Maxwell paid you?

19 A. Yes.

20 Q. And then was she the one who trained you

21 with what -- with respect to what you were supposed

22 to do during the day, directed you to, like you

23 said, go to --

24 A. I believe she was the one that was kind of

25 showing me around.
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1 Q. And how long did you work in that position

2 answering phones and doing --

3 A. Just that one day.

4 Q. Just that one day.

5 And did your duties change?

6 A. Well, the next time she called me, she

7 asked me if I wanted to come over and make $100 an

8 hour rubbing feet.

9 Q. And what did you think of that offer?

10 A. I thought it was fantastic.

11 Q. And did you come over to the house for

12 that purpose?

13 A. Yes.

14 Q. And when you came over to the house, was

15 Maxwell present?

16 A. I don't recall.

17 Q. And what happened that second time you

18 came to the house?

19 A. At that point, I met Emmy Taylor, and she

20 took me up to Jeffrey's bathroom and he was present.

21 And her and I both massaged Jeffrey. She was

22 showing me how to massage.

23 And then she -- he took -- he got off the

24 table, she got on the table. She took off her

25 clothes, got on the table, and then he was showing
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1 me moves that he liked. And then I took my clothes

2 off. They asked me to get on the table so I could

3 feel it. Then they both massaged me.

4 Q. So it was more than a foot massage at that

5 point?

6 A. Yeah, it was mostly, like, legs and back.

7 Q. Was everybody in the room without clothes

8 on?

9 A. When they were on the massage table, yes.

10 Q. Did they -- when they got off the massage

11 table to perform the massage, did they dress or

12 did --

13 A. Yes.

14 Q. They dressed.

15 And do you recall who paid you for that

16 first day that you did the massages?

17 A. I don't recall.

18 Q. Do you recall whether Maxwell was at the

19 house during that first day when you were doing the

20 massage with Emmy and Jeffrey?

21 MS. MENNINGER: Objection, asked and

22 answered.

23 BY MS. McCAWLEY:

24 Q. You can answer.

25 A. I don't recall.
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1 Q. Who did Emmy work for?

2 A. Ghislaine.

3 Q. Did Maxwell ever refer to Emmy by any

4 particular term?

5 A. She called her her slave.

6 Q. You said your job duties changed. Did you

7 start to travel as part of your job with Jeffrey and

8 Ghislaine?

9 A. Yes. The next time they called me, they

10 asked me to go to New York.

11 Q. And did you -- do you recall when that was

12 approximately?

13 A. That was Easter of 2001.

14 Q. And do you recall who was on the plane

15 with you for that trip?

16 MS. MENNINGER: Objection, leading, form.

17 MS. McCAWLEY: Actually, I'm going to stop

18 really quickly and I'm going to ask for the

19 next exhibit, please.

20 MS. MENNINGER: This is 3?

21 MS. McCAWLEY: Yes. I'm going to mark

22 this as Exhibit 3 for purposes of the

23 deposition.

24

25
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1 leading.

2 THE WITNESS: Jeffrey Epstein; Ghislaine

3 Maxwell; AP and PK are the two women I do not

4 recall; Virginia Roberts; and myself.

5 BY MS. McCAWLEY:

6 Q. Do you recall how you flew back from the

7 location in the US Virgin Islands?

8 A. They put me on a commercial flight. I

9 wanted to be home in time for Easter.

10 Q. When you say "they," do you recall who

11 made those arrangements for you?

12 A. It could have been Ghislaine.

13 Q. Did you -- do you recall performing

14 massages while you were in the US Virgin Islands?

15 A. Yes.

16 Q. Who was involved in -- was there more than

17 one?

18 A. Yes. I massaged Ghislaine at one point.

19 And I massaged Jeffrey, Virginia and I, both, on the

20 beach.

21 Q. Were you dressed during the massage that

22 was on the beach?

23 A. Yes. Bikinis probably, most likely.

24 Q. Do you recall what Virginia was wearing?

25 A. I believe she was wearing a bathing suit,
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1 to object and then you can still answer. No

2 one is going to stop you from answering. I

3 just need to get the objection on the record,

4 in the same way she needs to be able to talk

5 before you. My apologies. I'm not trying to

6 cut you off, but I am supposed to get it in

7 before you answer.

8 BY MS. McCAWLEY:

9 Q. Did Jeffrey ever tell you why he received

10 so many massages from so many different girls?

11 MS. MENNINGER: Objection, hearsay.

12 BY MS. McCAWLEY:

13 Q. You can answer.

14 A. He explained to me that, in his opinion,

15 he needed to have three orgasms a day. It was

16 biological, like eating.

17 Q. And what was your reaction to that

18 statement?

19 A. I thought it was a little crazy.

20 Q. And what did -- do you recall what -- when

21 you observed the other females giving massages, do

22 you recall what they would dress like? Did they

23 wear scrubs or did they typically wear normal

24 clothes?

25 A. Normal clothes.
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1 MS. MENNINGER: Objection, leading.

2 BY MS. McCAWLEY:

3 Q. Do you believe that from your

4 observations, Maxwell and Epstein were boyfriend and

5 girlfriend?

6 A. Initially, yes.

7 Q. Did Maxwell ever share with you whether it

8 bothered her that Jeffrey had so many girls around?

9 MS. MENNINGER: Objection, leading,

10 hearsay.

11 THE WITNESS: No. Actually, the opposite.

12 BY MS. McCAWLEY:

13 Q. What did she say?

14 A. She let me know that she was -- she would

15 not be able to please him as much as he needed and

16 that is why there were other girls around.

17 Q. Did there ever come a time -- did you ever

18 take a photography class in school?

19 A. Yes.

20 Q. And did there ever come a time when

21 Maxwell offered to buy you a camera?

22 A. Yes.

23 MS. MENNINGER: Objection, leading.

24 BY MS. McCAWLEY:

25 Q. Did Maxwell ever offer to buy you a
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1 camera?

2 MS. MENNINGER: Objection, leading.

3 THE WITNESS: Yes.

4 BY MS. McCAWLEY:

5 Q. Was there anything you were supposed to do

6 in order to get the camera?

7 MS. MENNINGER: Objection, leading.

8 THE WITNESS: I did not know that there

9 were expectations of me to get the camera until

10 after. She had purchased the camera for me,

11 and I was over there giving Jeffrey a massage.

12 I did not know that she was in possession of

13 the camera until later.

14 She told me -- called me after I had left

15 and said, I have the camera for you, but you

16 cannot receive it yet because you came here and

17 didn't finish your job and I had to finish it

18 for you.

19 BY MS. McCAWLEY:

20 Q. And did you -- what did you understand her

21 to mean?

22 A. She was implying that I did not get

23 Jeffrey off, and so she had to do it.

24 Q. And when you say "get Jeffrey off," do you

25 mean bring him to orgasm?
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1 A. Yes.

2 Q. Did Ghislaine ever describe to you what

3 types of girls Jeffrey liked?

4 A. Model types.

5 Q. Did Ghislaine ever talk to you about how

6 you should act around Jeffrey?

7 A. She just had a conversation with me that I

8 should always act grateful.

9 Q. Did Jeffrey ever tell you that he took a

10 girl's virginity?

11 A. He did not tell me. He told a friend of

12 mine.

13 Q. And what do you recall about that?

14 MS. MENNINGER: Objection, hearsay,

15 foundation.

16 THE WITNESS: He wanted to have a friend

17 of mine come out who was cardio-kickboxer

18 instructor. She was a physical trainer.

19 And so I brought her over to the house,

20 and he told my friend Rachel that -- he said,

21 You see that girl over there laying by the

22 pool? She was 19. And he said, I just took

23 her virginity. And my friend Rachel was

24 mortified.

25
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1 BY MS. McCAWLEY:

2 Q. Based on what you knew, did Maxwell know

3 that the type of massages Jeffrey was getting

4 typically involved sexual acts?

5 MS. MENNINGER: Objection, foundation,

6 leading.

7 THE WITNESS: Yes.

8 BY MS. McCAWLEY:

9 Q. What was Maxwell's main job with respect

10 to Jeffrey?

11 MS. MENNINGER: Objection, foundation.

12 THE WITNESS: Well, beyond companionship,

13 her job, as it related to me, was to find other

14 girls that would perform massages for him and

15 herself.

16 BY MS. McCAWLEY:

17 Q. Did Maxwell ever refer to the girls in a

18 particular way?

19 A. At one point when we were in the islands,

20 we were all watching a movie and she called us her

21 children.

22 Q. Did anybody respond to that?

23 A. I don't recall.

24 Q. Did she ever refer to herself as a mother?

25 A. Yes, like a mother hen.
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1 Q. Do you remember anything notable about the

2 phone calls?

3 A. I just remember I always had to say, He's

4 unavailable, can I take a message?

5 Q. And where did you take a message?

6 A. On a little notepad next to the phone.

7 Q. Do you recall any small children calling

8 the house that day?

9 A. No.

10 Q. Were you speaking to anyone about their

11 school experience or anything like that?

12 A. No.

13 Q. Did you take any messages for famous

14 people?

15 A. They could have been famous and I would

16 have been clueless.

17 Q. Did you take messages at any other point

18 during the time that you worked with Jeffrey?

19 A. No.

20 Q. And you said you remember at the end of

21 that day being paid by Ghislaine?

22 A. Yes.

23 Q. And you were paid for doing the errands

24 and answering phones and whatever else you did?

25 A. Yes.
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1 Q. When you came upstairs, where was Virginia

2 sitting?

3 A. I don't remember.

4 Q. Do you remember what she was wearing?

5 A. No.

6 Q. She was already there when you got back

7 from sightseeing?

8 A. Yes.

9 Q. Tell me what happened with the caricature.

10 A. Ghislaine asked me to come to a closet.

11 She just said, Come with me. We went to a closet

12 and grabbed the puppet, the puppet of Prince Andrew.

13 And I knew it was Prince Andrew because I had

14 recognized him as a person. I didn't know who he

15 was.

16 And so when I saw the tag that said Prince

17 Andrew, then it clicked. I'm like, that's who it

18 is.

19 And we went down -- back down to the

20 living room, and she brought it in. It was just

21 funny because -- he thought it was funny because it

22 was him.

23 Q. Tell me how it came to be that there was a

24 picture taken.

25 MS. McCAWLEY: Objection.
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1 THE WITNESS: I just remember someone

2 suggesting a photo, and they told us to go get

3 on the couch. And so Andrew and Virginia sat

4 on the couch, and they put the puppet, the

5 puppet on her lap.

6 And so then I sat on Andrew's lap, and I

7 believe on my own volition, and they took the

8 puppet's hands and put it on Virginia's breast,

9 and so Andrew put his on mine.

10 BY MS. MENNINGER:

11 Q. And this was done in a joking manner?

12 MS. McCAWLEY: Objection.

13 THE WITNESS: Yes.

14 BY MS. MENNINGER:

15 Q. Do you recall a photo being taken of that

16 event?

17 A. Yes.

18 Q. You've never seen the photo?

19 A. No.

20 Q. You don't know whose camera it was?

21 A. No.

22 Q. Virginia was sitting on the couch next to

23 Andrew, not in a big leather armchair?

24 A. Maybe. I'm just trying to remember how I

25 remember it.
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1 exposed her bra, and she grabbed it and pulled it

2 down.

3 Q. Anything else?

4 A. That was the conversation that he had told

5 her that he had taken this girl's virginity, the

6 girl by the pool.

7 Q. Okay. Did Maxwell ever say to you that it

8 takes the pressure off of her to have other girls

9 around?

10 A. She implied that, yes.

11 Q. In what way?

12 A. Sexually.

13 Q. And earlier Laura asked you, I believe, if

14 Maxwell ever asked you to perform any sexual acts,

15 and I believe your testimony was no, but then you

16 also previously stated that during the camera

17 incident that Maxwell had talked to you about not

18 finishing the job.

19 Did you understand "not finishing the job"

20 meaning bringing Jeffrey to orgasm?

21 MS. MENNINGER: Objection, leading, form.

22 BY MS. McCAWLEY:

23 Q. I'm sorry, Johanna, let me correct that

24 question.

25 What did you understand Maxwell to mean
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1 when she said you hadn't finished the job, with

2 respect to the camera?

3 MS. MENNINGER: Objection, leading, form.

4 THE WITNESS: She implied that I had not

5 brought him to orgasm.

6 BY MS. McCAWLEY:

7 Q. So is it fair to say that Maxwell expected

8 you to perform sexual acts when you were massaging

9 Jeffrey?

10 MS. MENNINGER: Objection, leading, form,

11 foundation.

12 THE WITNESS: I can answer?

13 Yes, I took that conversation to mean that

14 is what was expected of me.

15 BY MS. McCAWLEY:

16 Q. And then you mentioned, I believe, when

17 you were testifying earlier that Jeffrey told you a

18 story about sex on the plane. What was that about?

19 MS. MENNINGER: Objection, hearsay.

20 THE WITNESS: He told me one time Emmy was

21 sleeping on the plane, and they were getting

22 ready to land. And he went and woke her up,

23 and she thought that meant he wanted a blow

24 job, so she started to unzip his pants, and he

25 said, No, no, no, you just have to be awake for
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1 A. No.

2 Q. Was it in the context of anything?

3 A. About the camera that she had bought for

4 me.

5 Q. What did she say in relationship to the

6 camera that she bought for you and taking

7 photographs of you?

8 A. Just that Jeffrey would like to have some

9 photos of me, and she asked me to take photos of

10 myself.

11 Q. What did you say?

12 A. I don't remember saying no, but I never

13 ended up following through. I think I tried once.

14 Q. This was the pre-selfie era, correct?

15 A. Exactly.

16 Q. I want to go back to this: You testified

17 to two things just now with Sigrid that you said

18 were implied to you.

19 A. Okay.

20 Q. The first one was it would take pressure

21 off of Maxwell to have more girls around?

22 A. Right.

23 Q. What exactly did Maxwell say to you that

24 led you to believe that was her implication?

25 A. She said she doesn't have the time or
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1

2 C E R T I F I C A T E

3 STATE OF FLORIDA )

: ss

4 COUNTY OF MIAMI-DADE )

5 I, KELLI ANN WILLIS, a Registered

6 Professional, Certified Realtime Reporter and

7 Notary Public within and for The State of

8 Florida, do hereby certify:

9 That JOHANNA SJOBERG, the witness whose

10 deposition is hereinbefore set forth was duly

11 sworn by me and that such Deposition is a true

12 record of the testimony given by the witness.

13 I further certify that I am not related

14 to any of the parties to this action by blood

15 or marriage, and that I am in no way interested

16 in the outcome of this matter.

17 IN WITNESS WHEREOF, I have hereunto set

18 my hand this 18th day of May, 2016.

19

20 __________________________

KELLI ANN WILLIS, RPR, CRR

21

22

23

24

25
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1 Q. What family was that?

2 A. It's, it was an older house in New York. I

3 worked there for seven years, no, five years before I

4 get the job in the Seagram company. So, I guess I had

5 some experience to continue.

6 Q. Do you remember the name of the family

7 that you worked with for seven years in New York?

8 A. Frank, Frank.

9 Q. His name is something Frank, F-r-a-n-k?

10 A. Yes.

11 Q. Do you remember the first name?

12 A. Fredrick.

13 Q. And were your duties as house manager for

14 Fredrick Frank similar to your duties as house

15 manager for Jeffrey Epstein?

16 A. Yes, yes.

17 Q. And when you started in 2005 when you

18 heard that there was a job position with Jeffrey

19 Epstein, did you interview for that position?

20 A. Yes.

21 Q. Who did you interview with?

22 A. First I got interviewed with Ghislaine

23 Maxwell.

24 Q. And that's G-h-i-s-l-a-i-n-e, Maxwell?

25 A. Right, right.

GIUFFRE004431

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page364 of 883



2d75a91d-3eaa-42b3-ae22-b5d3c7182d1eElectronically signed by cynthia hopkins (601-051-976-2934)
Electronically signed by cynthia hopkins (601-051-976-2934)
Electronically signed by cynthia hopkins (601-051-976-2934)

(561) 832-7500 PROSE COURT REPORTING AGENCY, INC. (561) 832-7506

Page 9

1 Q. Where did that interview take place?

2 A. In New York.

3 Q. And it was for the position as house

4 manager in the Palm Beach house, correct?

5 A. Right.

6 Q. That's at 358 Albrillo way?

7 A. Correct.

8 Q. Why were you interviewed in New York, if

9 you know?

10 A. Because at that time I was living in New York

11 with my friends and so --

12 Q. Where did the interview take place in New

13 York?

14 A. In her house on 65th Street.

15 Q. Whose house, do you know?

16 A. Ghislaine Maxwell.

17 Q. So, Ghislaine Maxwell interviewed you back

18 in 2005 at her house in New York for a position at

19 Jeffrey Epstein's house in Palm Beach?

20 A. Right.

21 Q. And what did the interview consist of?

22 What did she ask you?

23 A. She asked me basic questions, you know, what's

24 my previous employer, how long I work for them and

25 basically she was checking my resume.

GIUFFRE004432

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page365 of 883



2d75a91d-3eaa-42b3-ae22-b5d3c7182d1eElectronically signed by cynthia hopkins (601-051-976-2934)
Electronically signed by cynthia hopkins (601-051-976-2934)
Electronically signed by cynthia hopkins (601-051-976-2934)

(561) 832-7500 PROSE COURT REPORTING AGENCY, INC. (561) 832-7506

Page 14

1 Q. Okay. So, I assume then that your wife

2 that you are separated from I guess at the time, she

3 didn't come down to Palm Beach?

4 A. No, no.

5 Q. And this is somebody who still lives

6 somewhere other than Florida?

7 A. Correct.

8 Q. So, you came down in February 2005 and

9 began working. What did you, what did you first

10 start doing for Jeffrey Epstein?

11 A. First I doing? I don't remember nothing

12 special.

13 Q. Okay. Well, were you working -- I will

14 rephrase it. Were you working only for Jeffrey

15 Epstein or were you working also for Ghislaine

16 Maxwell, the other person who interviewed you, or

17 anybody else in the house?

18 A. I guess only for him because she was visiting

19 a few times house, but I am employed by him.

20 Q. Okay. What was your understanding at that

21 time as to the relationship between Ghislaine

22 Maxwell and Jeffrey Epstein?

23 A. They were like partners in business.

24 Q. Okay. What business was that, if you

25 know?
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1 A. I don't know what kind of business but she was

2 the one who organized I would say employment with this

3 organization. So, whatever I need, if I have some kind

4 of problem, I contact her. She was the one who decided

5 what I have to answer my problems with, what I was

6 supposed to do.

7 Q. How many times did you have problems where

8 you had to go through her?

9 A. Well, not big problems. Just a question of

10 what certain, how to do certain things. For example,

11 what kind of flowers I have to buy, what kind of things

12 he likes, what time I supposed to serve him coffee in

13 the mornings, sort of organizing things.

14 Q. Those are things that you wouldn't ask

15 Jeffrey Epstein directly?

16 A. No, no. He doesn't like those things to ask

17 him directly. He would like to prefer either through

18 his assistant or like I say, Ghislaine Maxwell.

19 Q. Is that still the same today?

20 A. Yes, still the same. Unless, something happen

21 that I need to, nobody is around and I need to urgently

22 contact him, I go to him directly.

23 Q. So, for the most part if you have a

24 question or at least -- let's go back to 2005, you

25 had a question about what needed to be done in the
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1 A. (Witness shakes head.)

2 Q. And I'm sorry.

3 A. No.

4 Q. I understood you when you shook your head.

5 A. I realize what you told me but I am sorry.

6 Q. I told you it was easy to forget.

7 Do you remember who it was that personally

8 removed the computers and equipment from the

9 property? Was it Mr. Epstein, was it a lawyer, was

10 it, do you remember?

11 A. It was Adriana.

12 Q. All right. And I am of the understanding

13 that there were several computers that were removed

14 from the house, correct?

15 MR. GOLDBERGER: Form.

16 THE WITNESS: Yes, three of them.

17 BY MR. EDWARDS:

18 Q. Three? And to your knowledge Adriana

19 removed all of them?

20 A. She show up one day with gentleman. I don't

21 remember his name. And she told me that they are moving

22 out those computers.

23 Q. And where were the computers? Which rooms

24 were the computers in that were removed by Adriana

25 and this gentleman you're describing?
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1 CERTIFICATE OF OATH

2 THE STATE OF FLORIDA

3 COUNTY OF PALM BEACH

4

5

6 I, the undersigned authority, certify that

7 JANUSZ BANASIAK personally appeared before me

8 and was duly sworn on the 16th day of February,

9 2010.

10

11 Dated this 28th day of February, 2010.

12

13

14

15
_________________________________

16
Cynthia Hopkins, RPR, FPR

17 Notary Public - State of Florida
My Commission Expires: February 25, 2011

18 My Commission No.: DD 643788

19

20

21

22

23

24

25
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1 C E R T I F I C A T E

2 THE STATE OF FLORIDA

3 COUNTY OF PALM BEACH

4

5 I, Cynthia Hopkins, Registered Professional
Reporter, Florida Professional Reporter and Notary

6 Public in and for the State of Florida at large, do
hereby certify that I was authorized to and did

7 report said deposition in stenotype; and that the
foregoing pages are a true and correct transcription

8 of my shorthand notes of said deposition.

9 I further certify that said deposition was
taken at the time and place hereinabove set forth

10 and that the taking of said deposition was commenced
and completed as hereinabove set out.

11
I further certify that I am not attorney or

12 counsel of any of the parties, nor am I a relative
or employee of any attorney or counsel of party

13 connected with the action, nor am I financially
interested in the action.

14
The foregoing certification of this transcript

15 does not apply to any reproduction of the same by
any means unless under the direct control and/or

16 direction of the certifying reporter.

17 Dated this 28th day of February, 2010.

18

19

20

21 _____________________________________
Cynthia Hopkins, RPR, FPR

22

23

24

25
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14. 2015.01.11 -
2015.01.17

E-Mails 1059-
1083

Jeffrey Epstein Ghislaine Maxwell Common Interest Communication
re: legal advice

Common Interest Privilege

15. 2015.01.13 E-Mail 1067-
1073

Ghislaine Maxwell Jeffrey Epstein Common Interest Communication
re: legal advice

Common Interest Privilege

16. 2015.01.13 E-Mail 1069-
1073,

1076-
1079

Philip Barden, Esq. Martin Weinberg, Esq. Common Interest Communication
re: legal advice

Common Interest Privilege

17. 2015.01.13 E-Mails 1068-
1069,

1074-
1076

Philip Barden, Esq. Ghislaine Maxwell Mark
Cohen

Attorney / Client Communication
re: legal advice

Attorney-Client

18. 2015.01.21 E-Mail 1088-
1090

Ross Gow Philip Barden, Esq., Ghislaine
Maxwell

Agent / Attorney /
Client

Communication
re: legal advice

Attorney-Client

19. 2015.01.21 -
2015.01.27

E-Mails 1084-
1098

Jeffrey Epstein Ghislaine Maxwell Common Interest Communication
re: legal advice

Common Interest Privilege

20. 2015.01.21-
2015.01.27

E-Mails 1099 Ghislaine Maxwell Jeffrey Epstein Common Interest Communication
re: legal advice

Common Interest Privilege

21. 2015.04.22 E-mail 7 pages Jeffrey Epstein Ghislaine Maxwell Common Interest Forwarding
message from
Martin Weinberg,
labeled “Attorney-
Client Privilege”
with attachment

Common Interest Privilege

22. Various E-mails Agent of Haddon,
Morgan & Foreman;
Laura Menninger

Agent of Haddon, Morgan &
Foreman; Laura Menninger

Agent of attorney and
Attorney

Attorney work
product

Attorney Work Product

23. Various E-mails Mary Borja; Laura
Menninger

Mary Borja; Laura Menninger Attorney Work
Product

Attorney work
product

Attorney Work Product

24. 2015.10.21 -
2015.10.22

E-mail
chain with
attachment

Darren Indyke; Laura
Menninger

Darren Indyke; Laura Menninger Attorneys for parties
to Common Interest
Agreement

Common Interest
Agreement

Attorney Work Product;
Common Interest Privilege

25. 2015.01.06 Attorney/Client Document
prepared by
Ghislaine
Maxwell at the
direction of Philip
Barden

Attorney Work Product;
Attorney-Client
Communication

CONFIDENTIAL
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3

26. 2015.01.23 Attorney/Client Document
prepared by
Ghislaine
Maxwell at the
direction of Philip
Barden

Attorney Work Product;
Attorney-Client
Communication

CONFIDENTIAL
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E xpertR eportofProfessorT erryC oonan,J.D.

Pursuantto FederalR ule ofC ivilProcedure 26(a)(2)(B )

Giuffre v.M axw ell
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internationalcommercialdimensionsofthe sextraffickingscheme recounted byM s.Giuffre.It

isbothfactuallyand legallycorrectto characterize w hatM s.Giuffre experienced as

v ictimizationinasextraffickingconspiracy.

C onclusion4

V irginiaR obertsGiuffre’saccountappearscredible and consistentinitsmostsalientparts
w iththe testimonyofotherw itnessesand w ithcontemporarytrendsinU .S.sextrafficking.

T he descriptionofexploitationrecounted byM s.Giuffre,w hile notthe mostcommon

sextraffickingscenario (manycasesinv olv e ev enmore brutalformsofpimp-driv enprostitution)

nonethelessisquite consistentw ithlargerpatternsofcommercialsexualexploitation.T he

conspiracyinthiscase w aspremised uponthe exploitationofminorsand youngw omenw ho

seem to hav e had certainidentifiable v ulnerabilitiesthatrendered them prone to exploitation.

T he criminalscheme thatemergesfrom the depositionsand police reportsinvolv ed av ery

calculated patternofrecruiting,grooming,andanattemptto “normalize”the repeated

exploitationofitsvictims.

W hile the accountsofw itnessesv aryinsome oftheirdetails,the essentialelementsofa

sextraffickingconspiracyclearlyemerge w henview ed inthe totalityofthe circumstancesthat

are recounted inthe case record.M s.Giuffre refersto herselfattimesasa“sexslav e.”T hisis

notfactuallyincorrect,giv enherexperiences,thoughcurrentU .S.law mightpreferto

characterize herasav ictim ofsextrafficking.Popularunderstandingsofthe term “sexslav e”

mightstillconnote imagesofviolentpimps,w hite slav ery,orofvictimschained to abed ina

brothelinthe mindsofsome people.T o callM s.Giuffre av ictim ofsextraffickingw ould

how ev erv eryaccuratelyconv eythe realitythatshe alongw ithagreatmanyotherv ictimsof

contemporaryformsofslav eryare oftenexploited bythe “inv isible chains”offraudand

psychologicalcoercion.
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I.  INTRODUCTION 

1. I have been retained by the law firm of Farmer, Jaffe, Weissing, Edwards, Fistos 

& Lehrman, P.L. to provide expert analysis and opinion on behalf of Ms. Virginia Giuffre in 

VIRGINIA L. GIUFFRE, Plaintiff, v. GHISLAINE MAXWELL, Defendant. CASE NO. 1:15-

cv-07433, which is pending in the United States District Court Southern District of New York.   

II.  QUALIFICATIONS 

2. I am a tenured, full professor at the College of Information Sciences and 

Technology at The Pennsylvania State University, University Park, Pennsylvania, where I have 

been employed since 2001.  I am the Director of the Information Searching and Learning 

Laboratory at the College of Information Sciences and Technology at The Pennsylvania State 

University.  I am also a principal scientist at the Qatar Computing Research Institute.  I was a 

Senior Fellow at the Pew Internet & American Life Project, which is part of the Pew Research 

Center, from 2010 through 2012.  I was also a University Expert at the National Ground 

Intelligence Center from 2011 through 2014.  Prior to my employment at The Pennsylvania State 

University, I was a Lecturer in the Computer Science Program at the University of Maryland 

(Asian Division) for 1 year. Before that I was an Assistant Professor and Lecturer in the 

Department of Electrical Engineering and Computer Science at the United States Military 

Academy, a.k.a. West Point, for 3 years.   

3. In addition to my academic credentials, my professional experience includes 20 

years of practice in the U.S. military, working primarily in a variety of technology-related and 

leadership positions.   

4. I have authored approximately 250 academic publications, focusing on the areas of 

Web data, digital analytics, Web analytics, Web searching, Web search engines, social media 

analytics, and related areas.  Approximately 200 of my publications address aspects of search 
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analytics, Web analytics, online advertising, search engines, or Web searching.  My recent research 

work focuses on online news analytics, which is the investigation of the online qualitative and 

quantitative attributes of news stories, along with other digital content. I am also the editor-in-chief 

of the academic journal Information Processing and Management, and I was previously the editor-

in-chief for 5 years of the academic journal, Internet Research. I have authored, co-authored, or 

co-edited four books, including Web Search: Public Searching of the Web (2007), Understanding 

User – Web Interactions via Web Analytics (2009) and Understanding Sponsored Search (2011).  

A copy of my complete curriculum vitae, which includes a list of all publications I have authored 

in the past 10 years, is attached as Appendix A.  

5. My fields of professional expertise include web analytics, search engines, web 

searching, social media, online advertising, and related areas.  In the course of my academic career, 

I have worked with a variety of search engines and information searching applications in order to 

understand user searching behavior on the Web and other environments.  For example, as part of 

my Master’s program in computer science, I designed and coded a text-based search engine.  For 

my Doctorate program in computer science, I developed a program interface for Web search 

engines and implemented it on the Gigabyte search engine.  In subsequent research, I have worked 

with the Microsoft Internet Information Services (IIS) and Verity commercial searching systems.   

6. Concerning user searching behaviors on the Web using web analytics, I have 

worked directly with real-user searching data from several search engines, including AOL, Alta 

Vista, Dogpile, Excite, and MSN Live.  I’ve also analyzed web data of visitor traffic and other 

attributes from a variety of websites and social media platforms.  I’ve analyzed real-user data from 

online search marketing campaigns and user referral traffic to websites.  I have conduct research 

and teaching concerning aspects of websites and social media platforms, including keyword 
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advertising.  I’ve developed web analytics models and processes for analysis of business goals, 

and I have used web analytics data and commercial tools in both my research and teaching.  I’ve 

also conducted other research on user searching and related online behaviors.  I have advised 

governmental agencies and companies in consulting and expert witnessing matters.  A list of cases 

in which I have testified as an expert in deposition or trial in the past four years is attached as 

Appendix B.  I am being compensated for my work on this case at the rate of $300 per hour.   

III.  ASSIGNMENT AND MATERIALS CONSIDERED 

7. In providing my expert opinion, I have been asked to respond to the following 

question:  

8. What is the dissemination of the statements from Ms. Maxwell referring to 

Ms. Giuffre’s declarations as “untrue” and “lies” from when the statements were made on 2 

January 2015 to the date that I filed this report? 

9. For brevity, I refer to references to the statements denoting Ms. Giuffre’s 

declarations as “untrue” and “lies”, any related accounts referring to those original statements, or 

similar statements from Ms. Maxwell or her representatives referring to Ms. Giuffre as the 

statements made against Ms. Giuffre, the statements from Ms. Maxwell’s message, or the message 

from Mr. Gow1. 

10. My analysis is based on my experience, training, knowledge, and education and is 

formed through the application of that experience, training, knowledge, and education in the 

principles of web data collection, web analytics, web search, search engines, web sites, web traffic 

analysis, and related market analysis.   

11. The materials that I considered in preparing this report are listed in Appendix C.   

                                                           
1 See, para. 30 and 32, Complaint, VIRGINIA L. GIUFFRE, Plaintiff, v. GHISLAINE MAXWELL, Defendant.  CASE NO. 1:15-cv-07433. 
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IV.  SUMMARY OF OPINIONS 

12. Based on my research and analysis in connection with this assignment, which is 

described in more detail in the body of this report, along with my own experience, training, 

knowledge, and education as stated below, I have reached the following opinion:  

13. The statements made against Ms. Giuffre have been disseminated to at least 

115 online media or other sites in 178 separate stories or articles with a combined 

66,909,965 potential unique visitors since 2 January 2015 to the date that I filed this report, 

inclusive.  

14. This is a conservative estimate, and it is more likely than not, the statements made 

by Ms. Maxwell against Ms. Giuffre have received wider dissemination due to factors such as: 

a. I used a set of online websites to measure dissemination, and it is 

reasonable that I have not located all references to the statements made against Ms. Giuffre on 

every website by the time of the submission of this report.  

b. I examined only online sources referencing the statements made against 

Ms. Giuffre and not print or broadcast media dissemination of the statements made against Ms. 

Giuffre. 

c. I have not attempted to measure face-to-face dissemination of articles 

containing the statements against Ms. Giuffre. 

d. I do not have access to certain online sources where articles containing the 

statements against Ms. Giuffre may have been disseminated (e.g., email messages, personal 

social media messages, articles behind firewalls, etc.). 

e. There are possibly sites that have hosted the statements made against Ms. 

Giuffre that I could not locate or where the statements have been removed. 
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f. There are sites that hosted the articles containing the statements made 

against Ms. Giuffre where the visitor data is not accessible or where I could not confirm the 

number of visitors.   

g. I did not consider the dissemination via social media platforms of articles 

containing the statements made against Ms. Giuffre. 

h. Many sites published multiple articles on multiple days that contained or 

referenced the statements made against Ms. Giuffre; however, I did not include these multiple 

publication dates in calculating unique daily visitors.  

i. I did not include unique daily visitors to articles that link from that article 

to one or more of the articles containing the statements made against Ms. Giuffre.  

j. Finally, I did not include the counts of those who may have been searching 

and seen the statements made against Ms. Giuffre in the search results listing. 

V.  BACKGROUND WEB ANALYTICS FOR TRAFFIC ANALYSIS 

15. In the course of forming this opinion, I implemented numerous web analytics and 

related techniques commonly used in the industry.  In order to more clearly discuss these 

techniques, I define the following terms: 

 Direct Traffic: visitors to a website that come from entering a website link 

into a browser location bar (e.g., not coming via a link on another website).   

 Dissemination: the act of spreading or the circulation of information or 

articles. 

 Domain: a specific Internet website that are administered as a unit and 

defined by an Internet Protocol (IP) address. 
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 Reach: the percentage or number of people who visit a website out of the 

total targeted population. 

 Referral Traffic: visitors to a site that come from websites other than 

search engines.   

 Repeat Visits: visitor traffic to a website in a given period that just includes 

multiple visits from the same set of IP addresses (i.e., IP addresses with more than one visit); 

provides a count of the people who have visited a site more than once in a given period.  An 

individual is usually defined by a combination of IP address and browser within a given period but 

can also be defined by more sophisticated methods. 

 Search Engine: a program and associated hardware and processes that 

allows people to find information on the Web, typically via the submission of queries consisting 

of terms.   

 Search Traffic: visitors to a site that come from search engines rather than 

from other websites or via direct navigation.   

 Search: a submission of a query to a search engine, usually in the form of 

terms forming a query.   

 Share: sharing of an article or webpage typically via some social media 

platform.   

 Social Media: content that is shared via a social networking website. 

 Unique Visits: visitor traffic to a website within a given period that includes 

only the first visit (i.e., subsequent visits are ignored), which excludes repeat visits; provides a 

count of the individuals who have visited a site in a given period.   
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 Unique Daily Visitors: visitor traffic to a website who visits a site at least 

once in a given 24-hour period. Each visitor, to the site, is counted once during the reporting period, 

which means it excludes repeat visits; provides a count of the individuals who have visited a site 

on a given day. 

 Visits: a count of all the traffic to a website in a given period, including both 

unique and repeat visits.   

 Web Analytics: the measurement, collection, analysis and reporting of web 

data.   

VI.  METHODOLOGY 

16. I was asked to determine the dissemination of articles containing the statements 

made against Ms. Giuffre.  

17. In forming my opinion, I utilized accepted web analytics and related 

methodologies in developing my assessment.   

18. To that end, I employed various publicly available online analytic services, as well 

as some subscription-based services in conducting my research, including: 

 Alexa: an online service that provides web traffic data and analysis.   

 Compete: an online service that provides web traffic data and analysis.   

 Google Keyword Tool: an online service that provides the number of 

searches for a given set of keywords in a given month on the Google search engine.   

 Google Trends: an online service that shows how often a particular term is 

relatively searched on the Google search engine in a given period.   

 SimiliarWeb: an online service that provides web traffic data and analysis.   

 SpyFu: an online service providing search data and analytics, including for 

both paid (i.e., advertisements) and organic (i.e., natural or algorithmic) channels.   

 W3Snoop: an online service that provides web traffic data and analysis.   
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19. These tools offer a variety of data and analysis services, and they are frequently 

utilized by industry professionals in the search engine optimization, web analytics, and search 

engine marketing fields for market, customer, and competitive analysis.  Furthermore, where 

possible, I did my own assessments, as outlined below, in order to validate the data and analysis 

results.   

20. I also utilized search engines, primarily Google and Bing, to assess the 

dissemination of articles containing the statements made against Ms. Giuffre.   

21. Whenever possible, I used multiple data sources, which is a data verification 

technique known as triangulation2, where one uses multiple and disparate sources for analysis 

and then compare the results from the separate analysis.  If the results are similar, it reinforces 

the conclusion that the overall data analysis is valid.   

22. In all of my assessments, I have used the most conservative numbers, meaning 

that I use the smallest value in arriving at the dissemination of articles containing the statements 

made against Ms. Giuffre.  If I had not employed this conservative estimate, the number of 

potential dissemination of the articles containing the statements made against Ms. Giuffre would 

be 102,740,816 (i.e., more than 102 million) daily unique visitors. 

23. In situations where I believed that I could not adequately verify the number of 

individuals or did not have confidence in the numbers in those situations, I did not include those 

numbers in the calculation of daily unique visitors.   

24. My analysis is based on my experience, training, knowledge, and education and is 

formed through the application of that experience, training, knowledge, and education in the 

                                                           
2 Triangulation (social science) http://en.wikipedia.org/wiki/Triangulation_%28social_science%29  
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principles of web data collection, web analytics, web search, search engines, web sites, and 

related areas. 

VII.  DISSEMINATION OF THE STATEMENTS MADE AGAINST MS. GIUFFRE 

25. My opinion is that articles containing the statements made against Ms. Giuffre 

have been disseminated to at least 115 online media and others sites in 178 separate stories or 

articles with a combine 66,909,965 unique daily visitors. 

26. This is a conservative estimate, and it is more likely than not, the statements have 

received wider dissemination due to factors such as:   

a. I used a set of online websites (115) to calculate the dissemination of 

articles, and it is reasonable that I have not located all references to the statements made against 

Ms. Giuffre by the time of the submission of this report.  So, there may be more sites with 

articles containing the statements made against Ms. Giuffre that are not included in my 

calculations.  

b. My focus of analysis was the online dissemination of the statements made 

against Ms. Giuffre.  Therefore, I examined only online sources and not dissemination of the 

statements made against Ms. Giuffre via print or broadcast media.  It is reasonable to assume that 

the statements made against Ms. Giuffre were disseminated via these other channels. 

c. I have not attempted to measure face-to-face dissemination of the 

statements made against Ms. Giuffre.  Therefore, these sources of dissemination are not included 

in the count of daily unique visitors. 

d. I did not have access to certain online sources where the statements 

against Ms. Giuffre may have been disseminated (e.g., email messages, social media messages, 
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articles behind firewalls, etc.).  Therefore, these sources are not included in the count of daily 

unique visitors.  

e. There may be sites that have hosted articles containing the statements 

made against Ms. Giuffre where the articles have been removed.  Therefore, I did not include 

these sites in my calculation of the unique daily visitors. 

f. There are sites where the visitor data is not accessible or where I could not 

reasonably check the number of visitors.  In these cases, even though I had confirmed the site 

had posted one or more articles containing the statements made against Ms. Giuffre, I did not 

include these sites in my calculation of the unique daily visitors. 

g. I did not consider the dissemination via social media platforms of articles 

containing the statements made against Ms. Giuffre. 

h. Many sites published multiple articles on multiple days that contain or 

reference the statements made against Ms. Giuffre; however, I did not use these multiple articles 

from the same site with different publication dates in my calculations in determining the number 

of daily unique visitors who have been exposed to the articles containing the statements made 

against Ms. Giuffre.  

i. I did not include articles that link to one or more of the articles containing 

the statements made against Ms. Giuffre.  Unless the article directly referenced the statements 

made against Ms. Giuffre, I did not include it in my analysis. 

j. Finally, I did not include people who may been searching and may have 

seen the statements made against Ms. Giuffre in the search results, without needing to visit the 

actual articles posted on the websites. 
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VIII.  METHODOLOGY TO DETERMINE THE DISSEMINATION OF THE 

STATEMENTS MADE AGAINST MS. GIUFFRE 

27. I have been informed that the statements made against Ms. Giuffre were 

originally contained in an email message from Mr. Ross Gow3, of Acuity Reputation, acting on 

behalf of Ms. Maxwell, that was sent on 2 January 2015 at 8:38 pm4 to, based on the email 

addresses5, people at The Mail Online6, The Independent7, The Mirror8, The Times9, and the 

BBC10. The email message from Mr. Gow contained the statements made against Ms. Giuffre. A 

screen shot of the email message is shown in Figure 1. 

28. Figure 1: Email message from Mr. Ross Gow containing the statements made 

against Ms. Giuffre. 

                                                           
3 GM_00068 (Gow E-Mail) 
4 I am assuming, based on the location of Mr. Gow’s company, Acuity Reputation, that this is date-time stamp for the United Kingdom. 
5 Note: For some reason, the contact at the Mail Online is on the cc: line, while the other recipients are in the to: line. Also, the email message is 

sent to two recipients at the BBC. 
6 https://en.wikipedia.org/wiki/Mail_Online 
7 https://en.wikipedia.org/wiki/The_Independent 
8 https://en.wikipedia.org/wiki/Daily_Mirror 
9 https://en.wikipedia.org/wiki/The_Times 
10 https://en.wikipedia.org/wiki/BBC_News 
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29. I have been informed that the statements made against Ms. Giuffre were 

confirmed by Ms. Maxwell in a news article and video11 aired on 5 January 2015, which I have 

established by reviewing the video referenced in the news article12.  

                                                           
11 GIUFFRE001120 
12 http://www.nydailynews.com/news/world/alleged-madame-accused-supplying-prince-andrew-article-1.2065505 
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30. Additionally, on 8 January 2015, agents reportedly acting on behalf of Ms. 

Maxwell made statements that the allegations against her were a “web of lies and deceit”13, 

which are similar to the statements made against Ms. Giuffre in the message from Mr. Gow.   

31. Similarly, on 1 February 2015, like statements were quoted as “These allegations 

are untrue and defamatory”14, which are similar to the statements made against Ms. Giuffre in 

the message from Mr. Gow. 

32. Based on my investigation and research, news stories, articles, and postings 

containing direct reference to or quotes from the statements made against Ms. Giuffre appeared 

the same day (i.e., 2 January 2015) as the email from Mr. Gow, with several news organizations 

and other sites publishing other articles containing direct reference to or quotes from the 

statements made against Ms. Giuffre in the immediately following days. News articles 

containing direct reference to or quotes of the statements made against Ms. Giuffre have 

continued to appear in news articles and other postings nearly up to the date that I submitted this 

report. 

33. A timeline of events relating to the dissemination of the statements made against 

Ms. Giuffre is shown in Figure 2.  

34. Figure 2: Timeline of events relating to the dissemination of the statements 

made against Ms. Giuffre from 2 January 2015 onwards. 

                                                           
13 https://www.thesun.co.uk/archives/news/6754/prince-andrews-pal-ghislaine-groped-teen-girls/ 
14 http://www.mirror.co.uk/news/uk-news/prince-andrews-pal-ghislaine-maxwell-5081971 
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35. Concerning the procedure employed in determining the dissemination of the 

statements made against Ms. Giuffre, nearly every major news site15 that I investigated, along 

with other specific news sites in the United States, the United Kingdom, Canada, and Australia, 

as well as other countries, have carried some aspects of the overall story related to Ms. Giuffre 

and/or Ms. Maxwell, or other parties involved.   

36. In fact, there are tens of thousands of news articles and postings concerning the 

general story from news outlets worldwide, with combined potential viewership in the multi-

millions, as searches on the major search engines, such as Google and Bing, show.  

                                                           
15 Including the largest online news sites, such as Yahoo! News, Google News, Huffington Post, CNN, NY Times, Fox News, NBC News, Daily 

Mail, Washington Post, The Guardian, Wall Street Journal, ABC News, BBC News, USA Today, LA Times (see 
http://www.ebizmba.com/articles/news-websites) 
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37. However, I was not interested in news articles that just discussed the story in 

general or other aspects of the story. Also, I was not interested in those articles where Ms. 

Maxwell or those acting on her behalf, such as Mr. Gow, would just generally deny the 

allegations in the complaint16. I was specifically interested in only those articles that referenced 

directly or quoted the statements made against Ms. Giuffre in the 2 January 2015 email message 

from Mr. Gow, Ms. Maxwell’s subsequent confirmation of the statements, or similar statements 

as those in the message from Mr. Gow. Naturally, this narrow focus is a smaller subset of news 

articles than are the articles addressing the overall story. 

38. To isolate these articles of interest, I generated a series of 10 queries17 that 

specifically targeted news articles from the case that addressed the statements made against Ms. 

Maxwell (e.g., Ghislaine Maxwell obvious lies) to retrieve a set of articles that directly related to 

the statements made against Ms. Giuffre18. I employed a modified snowball technique19, starting 

with one seed query, adding and modifying terms, until I was not retrieving new results. I also 

located some articles via navigating from the set of retrieved articles.  

39. I set the search range date from 2 January 2015 onward, so articles prior to that 

date were not included in the search results. For each article used in my analysis, I also verified 

the date that the article was published to ensure it was published on or after 2 January 2015 and 

that the articles directly referenced in some way the statements made against Ms. Giuffre.  

40. An example of a search engine results page in response to one of these queries is 

shown in Figure 3.  

                                                           
16 Complaint, VIRGINIA L. GIUFFRE, Plaintiff, v. GHISLAINE MAXWELL, Defendant.  CASE NO. 1:15-cv-07433. 
17 Ghislaine Maxwell obvious lies, Ghislaine Maxwell Roberts obvious lies cnn, Ghislaine Maxwell Virginia Roberts, Giuffre Maxwell obvious 
lies, new york daily news alleged madam andrews, Prince Andrew Maxwell Roberts, Prince Andrew obvious lies, prince andrew's sex slave 

scandal who is maxwell, Ross Gow obvious lies, sex slave obvious lies. 
18 In addition to the queries, I located some articles via direction navigation. 
19 https://en.wikipedia.org/wiki/Snowball_sampling 
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41. Figure 3: Google News search results for the search Ghislaine Maxwell 

obvious lies with a date delimiter beginning on 2 January 2015. 

 

42. I then personally verified that each article, by reviewing each article, used in my 

analysis directly referenced in some way the statements made against Ms. Giuffre.  

43. So, articles relating to the overall story that did not mention Ms. Maxwell’s 

statements made against Ms. Giuffre were not included in the analysis. Articles relating to the 

overall story that referred to Ms. Maxwell simply denying the charges were not included.  

44. I also personally performed a site search20 of the top 15 online media sites 

worldwide21 of articles related to the case, and I reviewed the results to identify if any of these 

                                                           
20 https://www.google.com/advanced_search 
21 Yahoo! News, Google News, Huffington Post, CNN, NY Times, Fox News, NBC News, Daily Mail, Washington Post, The Guardian, Wall 
Street Journal, ABC News, BBC News, USA Today, LA Times (see http://www.ebizmba.com/articles/news-websites) 
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articles referred to the statements against Ms. Giuffre. I also did the same for many country-

specific news sites in the United States, the United Kingdom, Canada, and Australia. 

45. In the end, I had a set of 178 online news and other articles from 2 January 2105 

to the date that I filed this report that specifically referenced the statements made against Ms. 

Giuffre to conduct my analysis, as outlined below.   

46. Each of these 178 online articles was posted online. The 178 online articles were 

distributed among 115 unique domain websites (i.e., some websites posted multiple articles that 

contain the statements made against Ms. Giuffre). These 115 domains are: 

 http://beforeitsnews.com 

 http://boltonbnp.blogspot.com 

 http://businessnewsusa.org 

 http://dukefmduluth.com 

 http://dukefmfargo.com 

 http://home.bt.com 

 http://jewishbusinessnews.com 

 http://jewishnews.timesofisrael.com 

 http://kdal610.com 

 http://kfgo.com 

 http://motivatornews.com 

 http://mrharrywales.tumblr.com 

 http://muhammad-ali-ben-marcus.blogspot.com 

 http://news.sky.com 

 http://news.trust.org 

 http://newsbite.it 

 http://newstoday.club 

 http://normanfinkelstein.com 

 http://onewayempire.com 

 http://pagesix.com 

 http://planetinvestigations.com 

 http://softwaresuites.ne 

 http://thisviral.com 

 http://townhall.com 

 http://ugandansatheart.blogspot.com 

 http://uk.reuters.com 

 http://whatiswrongwiththispicture2012.blogspot.com 

 http://whbl.com 

 http://whtc.com 
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 http://wibqam.com 

 http://wifc.com 

 http://wincountry.com 

 http://wkzo.com 

 http://worlddailynews.info 

 http://wsau.com 

 http://wtaq.com 

 http://wtvbam.com 

 http://www.anorak.co.uk 

 http://www.aol.co.uk 

 http://www.asianimage.co.uk 

 http://www.bailiwickexpress.com 

 http://www.bannednews.net 

 http://www.bbc.com 

 http://www.belfasttelegraph.co.uk 

 http://www.bournemouthecho.co.uk 

 http://www.businessinsider.com 

 http://www.business-standard.com 

 http://www.capitalbay.news 

 http://www.clactonandfrintongazette.co.uk 

 http://www.courthousenews.com 

 http://www.dailylife.com.au 

 http://www.dailymail.co.uk 

 http://www.dailyrecord.co.uk 

 http://www.darkpolitricks.com 

 http://www.dudleynews.co.uk 

 http://www.eveningtimes.co.uk 

 http://www.express.co.uk 

 http://www.faceiraq.com 

 http://www.ghanagrio.com 

 http://www.ghanareview.com 

 http://www.govtslaves.info 

 http://www.headlines-news.com 

 http://www.huffingtonpost.co.uk 

 http://www.ibtimes.co.uk 

 http://www.independent.ie 

 http://www.infiniteunknown.net 

 http://www.iol.co.za 

 http://www.irishexaminer.com 

 http://www.irishmirror.ie 

 http://www.irishtimes.com 

 http://www.itv.com 

 http://www.lancashiretelegraph.co.uk 

 http://www.lse.co.uk 
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 http://www.mgtowhq.com 

 http://www.mirror.co.uk 

 http://www.msn.com 

 http://www.nationalenquirer.com 

 http://www.newindianexpress.com 

 http://www.newscopia.com 

 http://www.newsday.com 

 http://www.newsgrio.com 

 http://www.nigeriadailynews.news 

 http://www.nydailynews.com 

 http://www.nzherald.co.nz 

 http://www.oneworldofnations.com 

 http://www.oxfordmail.co.uk 

 http://www.pressreader.com 

 http://www.reuters.com 

 http://www.scmp.com 

 http://www.scotsman.com 

 http://www.somersetlive.co.uk 

 http://www.srnnews.com 

 http://www.swindonadvertiser.co.uk 

 http://www.telegraph.co.uk 

 http://www.theargus.co.uk 

 http://www.theboltonnews.co.uk 

 http://www.thedailybeast.com 

 http://www.thetelegraphandargus.co.uk 

 http://www.thetruthseeker.co.uk 

 http://www.twimovies.news 

 http://www.westernmorningnews.co.uk 

 http://www.wirralglobe.co.uk 

 http://www.yorkpress.co.uk 

 http://www.yorkshirepost.co.uk 

 https://blairzhit.wordpress.com 

 https://bol.bna.com 

 https://ca.news.yahoo.com 

 https://circusbuoy.wordpress.com 

 https://quartetbooks.wordpress.com 

 https://thetruth24.info 

 https://www.eveningtelegraph.co.uk 

 https://www.theguardian.com 

 https://www.thesun.co.uk 

 https://www.yahoo.com 

 http://ferddyjay.blogspot.com 
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47. As seen from the list of domains that have published articles or stories containing 

references to the statement made against Ms. Giuffre, many of these domains are those of major 

news organizations or sources, including AOL News, BBC, Huffington Post, International 

Business Times, Irish Times, MSN News, National Enquirer, New York Daily News, New 

Zealand Herald, Page Six, Radar Online, Reuters, The Daily Beast, The Daily Mail, The 

Express, The Guardian, The Mirror, The Sun, The Telegraph, Yahoo! News, etc. 

48. I then used a variety of web analytics traffic services and other sources to get the 

unique daily visitor traffic for each of these domains. I used multiple services when available to 

verify the unique daily visitor traffic for each of these domains, as these traffic services may use 

different techniques to arrive at their traffic numbers.   

49. In cases of conflicting unique daily visitor traffic numbers, I utilized the most 

conservative (i.e., smallest) number.  

50. In cases where I determined I could not get unique daily visitor traffic numbers or 

the unique daily visitor traffic were not reliable, in my opinion, I did not include the unique daily 

visitor traffic numbers for that domain in the numbers. This usually occurred for the sites with a 

smaller number of daily visitors or sites with an extremely large number of daily visitors. 

51. Unique daily visitors measure is an industry standard web analytics metric for 

measuring people that visit a website in a given day, also known as unique audience22.  It is 

generally averaged out over multiple days with a given period, such as week or month, as there 

are normal daily fluctuations.  

52. Table 1 shows the unique daily visitor traffic for the listed domains that posted 

articles or stories referencing the statements made against Ms. Giuffre and the associated unique 

                                                           
22 http://digitalmeasurement.nielsen.com/files/metrics-guidelines.pdf 
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would have substantial impact on visitors to that site. Examples of such articles headlines 

(examples of actual headlines from the 178 articles) are:  

 British socialite to face Epstein accuser's defamation lawsuit 

 Alleged Epstein madam denies calling teen ‘sex slave’ a liar 

 Sex-Trafficking Denials Aren't Libel, Brit Says 

 U.S. woman who claimed she was forced to have sex with Prince Andrew 

sues British socialite for denying that she recruited her to be a sex slave 

 British 'madam' accused of recruiting teenage 'sex slave' Virginia Roberts 

for Prince Andrew's friend Jeffrey Epstein denies calling her a liar 

 Ghislaine Maxwell denies calling Virginia Roberts a liar 

 Bill Clinton Pedophile Sex Scandal: Socialite Denies Calling ENQUIRER 

Source A Liar, Woman files defamation suit against British publishing magnate 

 Jeffrey Epstein sex slave accuser sues Brit socialite for defamation 

 Lawyers for British socialite accused of pimping 'sex slave' to Jeffrey 

Epstein push to dismiss defamation lawsuit.  

57. This is a conservative estimate, and more likely than not, articles containing the 

statements made against Ms. Giuffre have been disseminated to more individuals.  

X.  WHY THE ESTIMATE IS LOW 

58. This (66,909,965 individual unique daily traffic) is a conservative estimate, and it 

is more likely than not, the statements have received wider dissemination due to factors such as:   

a. Although I spend considerable effort to locate published articles that 

contained the statements made against Ms. Giuffre, it is reasonable to assume that I have not 

located all such articles by the time of the submission of this report. So, there are possibly more 
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sites with articles containing the statements made against Ms. Giuffre that are not included in my 

calculations, which would increase the dissemination of the articles.  

b. The focus of my analysis was the dissemination of online articles 

containing the statements made against Ms. Giuffre, and I examined only online sources and not 

print or broadcast media. Many of the media outlets that I did identify have consider print 

distribution25, which are not included in my calculations, for example, such as:  

 The Sun (print circulation) 1,741,838 

 Daily Mail (print circulation) 1,562,361 

 The Daily Telegraph (print circulation) 472,936 

 The Times (print circulation) 402,752 

 The Guardian (print circulation) 161,152 

c. In my analysis, I did not attempt to measure face-to-face dissemination 

that may have occurred after individuals may have read articles containing the statements made 

against Ms. Giuffre, which would increase the count.  

d. Naturally, I could not access certain online sources where the statements 

made against Ms. Giuffre may have been disseminated (e.g., email messages, social media 

messages, articles behind firewalls, etc.). Therefore, these numbers are not included in my 

calculations. 

e. Also, there are possibly sites that have hosted articles containing the 

statements made against Ms. Giuffre where the articles have been removed.  Therefore, they are 

not included in my calculations.  

                                                           
25 www.theguardian.com/media/2016/mar/17/independent­mirror­express­and­star­suffer­sharp­fall­in­traffic 
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f. For sites where one or more of the articles containing the statements made 

against Ms. Giuffre are posted but where I could not locate or not determine reliable daily unique 

visitor traffic, I have not included these sites in my calculations. There are 59 (of the 115 sites, 

51.3%) where I could not get or not get verifiable traffic data.  For example, the traffic numbers 

for the MSN News (Microsoft) and Yahoo! News are not separated by news and other services, 

such as search, so I did not include these in the number of people to which the articles containing 

the statements made against were disseminated. 

g. I did not include the dissemination of the articles containing the statements 

made against Ms. Giuffre directly to social media platforms.  However, many of the articles 

containing the statements made against Ms. Giuffre do include counts of the number of times 

that individuals shared the article to a social media networks, as shown in Table 2.  

i. Table 2: Number of social media shares by published article 

containing the statements made against Ms. Giuffre.  

Shares Date Domain 

12576 2-Jan-15 https://www.theguardian.com 

201 3-Jan-15 http://muhammad-ali-ben-marcus.blogspot.qa 

1600 3-Jan-15 http://www.dailymail.co.uk 

4000 3-Jan-15 http://www.dailymail.co.uk 

130 3-Jan-15 http://www.huffingtonpost.co.uk 

45 3-Jan-15 http://www.ibtimes.co.uk 

6436 3-Jan-15 http://www.mirror.co.uk 

55 4-Jan-15 http://newsbite.it 

56 4-Jan-15 http://ugandansatheart.blogspot.com 

1813 4-Jan-15 http://www.dailyrecord.co.uk 

9 4-Jan-15 http://www.express.co.uk 

560 4-Jan-15 http://www.huffingtonpost.co.uk 

24 4-Jan-15 http://www.ibtimes.co.uk 

54 4-Jan-15 http://www.ibtimes.co.uk 

198 4-Jan-15 http://www.irishmirror.ie 

198 4-Jan-15 http://www.mirror.co.uk 

174 4-Jan-15 http://www.nigeriadailynews.news 

51 4-Jan-15 http://www.nzherald.co.nz 
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Shares Date Domain 

216 4-Jan-15 http://www.telegraph.co.uk 

177 4-Jan-15 https://www.theguardian.com 

193 4-Jan-15 https://www.theguardian.com 

105 5-Jan-15 http://www.dailylife.com.au 

192 5-Jan-15 http://www.dailyrecord.co.uk 

7 5-Jan-15 http://www.mirror.co.uk 

1052 5-Jan-15 http://www.mirror.co.uk 

96 5-Jan-15 http://www.nydailynews.com  

115 5-Jan-15 https://www.theguardian.com 

45 6-Jan-15 http://www.dailymail.co.uk 

17 8-Jan-15 http://www.nydailynews.com 

114 10-Jan-15 http://www.dailymail.co.uk 

1 10-Jan-15 http://www.infiniteunknown.net 

1466 10-Jan-15 https://www.theguardian.com 

1 13-Jan-15 http://whatiswrongwiththispicture2012.blogspot.qa 

256 22-Jan-15 http://www.dailyrecord.co.uk 

120 22-Jan-15 http://www.huffingtonpost.co.uk 

319 22-Jan-15 http://www.irishmirror.ie 

338 22-Jan-15 http://www.mirror.co.uk 

21 1-Feb-15 http://www.mirror.co.uk 

342 7-Feb-15 https://www.theguardian.com 

107 21-Sep-15 http://www.nydailynews.com 

33 22-Sep-15 http://www.dailymail.co.uk 

205 22-Sep-15 http://www.mirror.co.uk 

1 15-Jan-16 http://jewishbusinessnews.com 

13 15-Jan-16 http://www.dailymail.co.uk 

17 15-Jan-16 http://www.nationalenquirer.com 

2 15-Jan-16 http://www.nydailynews.com 

7 n.d. http://www.govtslaves.info 

33,758   
 

ii. As shown in Table 2, the articles containing the statements made against 

Ms. Giuffre have been shared 33,758 times, mostly on Facebook.  

iii. Given that the median number of Facebook ‘friends’ is 20026, this equates 

to a possible 6,751,600 individuals, in addition to the 33,758 individuals who originally shared 

                                                           
26 http://www.pewresearch.org/fact-tank/2014/02/03/6-new-facts-about-facebook/ 

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page430 of 883



30 
 

the articles, to which the articles containing the statements made against Ms. Giuffre could have 

been disseminated, assuming these individuals are all unique and have not already read one of 

the articles.  

iv. However, I did not include these social media shares in my calculations. 

v. Since news article viewing follows a power law27 distribution28, there is no 

direct linear ratio of number of social media shares to readership. There is published research 

that does report average of views of an article on a news website and also average social media 

shares29. In a direct calculation with numbers from this article30, 23 articles views per social 

media share, using 33,758 social media shares, this would be 776,434 article views. However, 

this ratio would vary by website, number of daily unique visitors, type of news article, time for 

accumulating shares, and possibly other factors.  Plus, this number would not account for the 

people receiving the social media share that viewed the title, post, and snippet but did not click 

on the share to view the article on the website, thereby undercounting views of the articles.  

vi. Also, given the topical nature of the underlying news story, one could 

expect lower social media sharing but higher article viewing, as people will tend to read articles 

on such topics privately but not share on social media31. So, I would expect the social media 

number itself to be an undercount.  

h. I did not include articles that link to one of the articles containing the 

statements made against Ms. Giuffre in my calculations of dissemination.  Unless the article 

                                                           
27  https://en.wikipedia.org/wiki/Power_law 
28  See for example, Tatar, A., de Amorim, M. D., Fdida, S., & Antoniadis, P. (2014). A survey on predicting the popularity of web content. 

Journal of Internet Services and Applications, 5(1), 1. 
29 See for example, Castillo, C., El-Haddad, M., Pfeffer, J., & Stempeck, M. (2014, February). Characterizing the life cycle of online news stories 

using social media reactions. In Proceedings of the 17th ACM conference on Computer supported cooperative work & social computing (pp. 211-

223). ACM. 
30 Castillo, C., El-Haddad, M., Pfeffer, J., & Stempeck, M. (2014, February). Characterizing the life cycle of online news stories using social 

media reactions. In Proceedings of the 17th ACM conference on Computer supported cooperative work & social computing (pp. 211-223). ACM. 
31 See for example, Agarwal, D., Chen, B. C., and Wang, X. Multi-faceted ranking of news articles using post-read actions. In Proc. of CIKM, 
ACM (2012), 694-703. 
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directly mentioned the statements made against Ms. Giuffre, I did not include that article in my 

calculations. So, unless the linking article actually mentioned, referenced, or quoted the 

statements made against Ms. Giuffre, I did not include it in the calculations.  

i. Many sites published multiple articles on multiple days that quoted or 

referenced the statements made against Ms. Giuffre; however, I did not use these multiple 

publication dates from the same site in my calculations of unique visitor traffic. If a domain 

published only one article containing the statements against Ms. Giuffre, then I directly used the 

unique daily visitors number. If a domain published multiple articles concerning the statements 

against Ms. Giuffre, I did not count the traffic for the subsequent articles containing the 

statements made against Ms. Giuffre, even though research shows that repeat traffic to websites 

is generally only about 30%32, meaning that 70% of the traffic would be unique. However, I was 

not comfortable using this figure given the natural of these sites, which might have higher repeat 

visitors day-to-day. Therefore, I did not include the unique visitors to multiple articles in my 

calculations.  

j. Finally, I did not include the count of people who may been searching and 

may have seen the statements made against Ms. Giuffre in the search results, without needing to 

visit the actual articles, as shown in Figure 4. 

k. Figure 4: Example of search results with the statements made against 

Ms. Giuffre appearing in the result snippets, requiring no need to visit the articles 

themselves. 

                                                           
32 Teevan, J., Adar, E., Jones, R. and Potts, M. (2006). History repeats itself: repeat queries in Yahoo's logs. In Proceedings of the 29th annual 
international ACM SIGIR conference on Research and development in information retrieval (SIGIR '06). ACM, New York, NY, USA, 703-704.  
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XI.  ACCURACY OF THE TRAFFIC NUMBERS AND ADDITIONAL 

VERIFICATION  
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59. Concerning the accuracy of the analysis, the number of domains where the 

statements made against Ms. Giuffre have been disseminated is reliable, as this is straightforward 

to verify (i.e., the article is either posted on a site or it is not).  If anything, this is an undercount, 

as some domains, for example, may have removed such articles, making them no longer 

available.  There are possibly articles containing the statements that I have not been able to 

locate by the time that I submitted this report. 

60. Concerning traffic numbers for domains, a unique visitor is typically identified by 

an identifier stored in a text file, which is based on an individual computer’s browser, although 

more sophisticated methods are also being used.  In locating traffic numbers for the domains, I 

used multiple services when available and attempted to verify via other sources.  In case with 

varying traffic data, I utilized the most conservative (i.e., smallest) number available. 

61. I also verified findings from my analysis via other methods and my own 

experience and training.  For example, there are periods of increased publishing of articles 

containing the statements made against Ms. Giuffre and related stories.  One would expect, 

increases in associated searching during these periods. Using the Google Keyword Tool, which 

provides search volume for search queries by month, I examined search volume from January 

2015 to the date that I filed this report. There was an 54,518% increase in search volume for the 

keywords Virginia Giuffre Virginia Roberts Ghislaine Maxwell in January 2015, relative to the 

prior 7 months, in the US, and a 44,822% increase for the United Kingdom (UK) in January 

2015, relative to the prior 7 months. This is in line with the increase in posting of articles during 

the same month33. So, one sees the expected increase in searching for key terms based on the 

increase posting of articles.  

                                                           
33 Note: I use the US and the UK as sample countries since there are aspect of the story that relate to each country. 
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62. Figure 5 shows increase in searching volume in January 2015 for the US and UK 

relative to the previous 7 months. 

63. Figure 5: Increase in search volume in January 2015 for the US and UK 

relative to the previous 7 months for the keyphrase Virginia Giuffre Virginia Roberts 

Ghislaine Maxwell. 

 

 

XII SUMMARY 

64. The statements made against Ms. Giuffre have been disseminated to at least 

115 online media or other sites in 178 separate stories or articles with a combined 

66,909,965 individual unique visitors from 2 January 2015 to the date that I filed this 

report, inclusive. More likely than not, this is a conservative estimate. 

65. Right to Amend: Although I have had access to materials publicly available 

pertaining to claims in this dispute, I have not been able to review all the material by the deadline 

for completion of this report.  I reserve the right to review and rely on any such material, 

including at the time of trial.  I also reserve the right to issue a supplemental or an amended 

report if my review of such material results in any significant change or addition to my opinion.   
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DATED: 09 September 2016 

Respectfully submitted, 

 

 

 By     

  

Dr. Bernard J. Jansen 

Professor 

College of Information Sciences and Technology 

The Pennsylvania State University 

University Park, PA, 16802 

Phone: 434-249-8687 

Email: jjansen@acm.orq 

URL: http://ist.psu.edu/faculty pages/jjansen/  
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Appendix B Testimony Cases 

Year Deliverables Retained by Case 

2016 Testimony 

Deposition 

 

Plaintiff ERIN ANDREWS, Plaintiff, vs MARRIOTT 

INTERNATIONAL, INC., a Delaware 

Corporation; WESTEND HOTEL PARTNERS, 

LLC dba NASHVILLE MARRIOTT AT 

VANDERBILT UNIVERSITY, a Delaware 

Limited Liability Company, and MICHAEL 

DAVID BARRETT, an individual, Defendants. 

CASE NO. 11C4831, which is pending in the 

Circuit Court for Davidson County Tennessee at 

Nashville. 

 

Law Firm: Greene Broillet & Wheeler LLP 

2015 Deposition 

 

Plaintiff ENCORE MEDIA METRICS, LLC fka SPUR 

DIGITAL L.P., dba SPUR INTERACTIVE and 

STEVE LATHAM VS ADOMETRY, INC. fka 

CLICK FORENSICS, INC. Cause 2012-44351 / 

Court: 281. (The District Court of Travis County, 

Texas.)  

 

Law Firm: Watts & Guerra LLP and DiNovo Price 

Ellwanger & Hardy LLP 

2014 Deposition Defendant M.B. AS NEXT FRIEND OF J.B., A MINOR 

Plaintiffs, V. CAMP STEWART FOR BOYS, 

INC., AMERICAN INSTITUTE FOR FOREIGN 

STUDY, INC. D/B/A CAMP AMERICA, AND 

SCOTT ASH JAMES ZIRUS Defendant. NO. 

5:12-CV-1133 (Western District of Texas)  

 

Law Firm: Rymer, Moore, Jackson, & Echols PC 

2014 Testimony, 

Deposition 

Defendant REAL LOCAL PAGE PARTNERS, LLC, 

Claimant, v. PAYMENT ALLIANCE 

INTERNATIONAL, INC., Respondent & 

PAYMENT ALLIANCE INTERNATIONAL, 

INC. Counter-Claimant, v. REAL LOCAL PAGE 

PARTNERS, LLC, Counter-Respondent. CASE 

NO. 32 147 Y 0021413. AMERICAN 

ARBITRATION ASSOCIATION, MIAMI, 

FLORIDA 

 

Law Firm: Kirkland & Ellis LLP 

2013 Deposition Plaintiff CABLE WHOLESALE.COM, INC. v. SF 

CABLE, INC. Case No. CV 11-2966 EMC 

(Northern District of California)  

 

Law Firm: Law Offices of James G. Schwartz P.C. 
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Appendix C Documents Referenced 

 

Web Services 

 Alexa www.alexa.com/ 

 Bing Search Engine https://www.bing.com/ 

 Compete https://www.compete.com/ 

 Google Keyword Tool https://adwords.google.com/KeywordPlanner 

 Google Search Engine www.google.com/ 

 Google Trends https://www.google.com/trends/ 

 Microsoft Bing Keyword Tool www.bing.com/toolbox/keywords 

 Million Short https://millionshort.com/  

 SimiliarWeb www.similarweb.com/ 

 SpyFu www.spyfu.com/ 

 W3Snoop http://www.w3snoop.com/  

 

Documents 

 Agarwal, D., Chen, B. C., and Wang, X. Multi-faceted ranking of news articles using 

post-read actions. In Proc. of CIKM, ACM (2012), 694-703. 
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Û¨°»®¬ Î»°±®¬ ±º Ð»¬»® Õ»²¬ Ê·®¹·²·¿ Ôò Ù·«ºº®» ªò Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´

·

ËÒ×ÌÛÜ ÍÌßÌÛÍ Ü×ÍÌÎ×ÝÌ ÝÑËÎÌ

ÍÑËÌØÛÎÒ Ü×ÍÌÎ×ÝÌ ÑÚ ÒÛÉ ÇÑÎÕ

Ê×ÎÙ×Ò×ß Ôò Ù×ËÚÚÎÛò

Ð´¿·²¬·ººô

ªò

ÙØ×ÍÔß×ÒÛ ÓßÈÉÛÔÔ

Ü»º»²¼¿²¬­

ïëó½ªóðéìííóÎÉÍ

ÛÈÐÛÎÌ ÎÛÐÑÎÌ

ÑÚ

ÐÛÌÛÎ ÕÛÒÌ

ÑÝÌÑÞÛÎ îèÌØô îðïê
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Û¨°»®¬ Î»°±®¬ ±º Ð»¬»® Õ»²¬ Ê·®¹·²·¿ Ôò Ù·«ºº®» ªò Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´

ïð

Í´¿ª»ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ô·»­ô Ê·®¹·²·¿ Ù·«ºº®» Ô·»­ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù·«ºº®» Ô·»­ô

Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ë²¬®«»ô Ê·®¹·²·¿ Ù·«ºº®» Ë²¬®«»ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù·«ºº®»
Ë²¬®«»ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ô·¿®ô Ê·®¹·²·¿ Ù·«ºº®» Ô·¿®ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù·«ºº®»

Ô·¿®ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Î±­­ Ù±©ô Ê·®¹·²·¿ Ù·«ºº®» Î±­­ Ù±©ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­
Ù·«ºº®» Î±­­ Ù±©ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Î±­­ ¼·­¸±²»­¬ô Ê·®¹·²·¿ Ù·«ºº®» Î±­­

¼·­¸±²»­¬ô Ê·®¹·²·¿ Î±¾»®¬­ Ù·«ºº®» ¼·­¸±²»­¬ô ª·½¬·³­ ®»º«­» ­·´»²½» ­»¨ ­´¿ª»

íîò Ø±©»ª»®ô ²±©¸»®» ·² ¸·­ ®»°±®¬ ¼±»­ Ó®ò ß²¼»®­±² »¨°´¿·² ©¸§ ¬¸»­» îê ­»¿®½¸

¬»®³­ ¿®» ·³°±®¬¿²¬ô ¾»§±²¼ ¬¸» º¿½¬ ¬¸¿¬ô ¸» ½´¿·³­ ·²½±®®»½¬´§ô ­»¿®½¸·²¹ ¬¸» ³¿¶±® ­»¿®½¸

»²¹·²»­ ©·¬¸ ¬¸»­» °¸®¿­»­ ®»­«´¬­ ·² ´·²µ­ ¬± É»¾ °¿¹»­ ¬¸¿¬ ½±²¬¿·² ¿´´»¹»¼´§ ¼»º¿³¿¬±®§

³¿¬»®·¿´ò Ø±©»ª»®ô ¬¸·­ ·­ ¬®«» ±º ´·¬»®¿´´§ ¬¸±«­¿²¼­ ±º ¼·ºº»®»²¬ ­»¿®½¸ °¸®¿­»­ ·¬K­ ¿ ­·³°´»

¬¿­µ ¬± ½®»¿¬» ­»¿®½¸ ¬»®³­ ¬± ³¿¬½¸ °¿®¬·½«´¿® °¿¹»­ ¾«¬ ¸» ²»ª»® »¨°´¿·²­ ©¸§ ¬¸»­»

°¿®¬·½«´¿® îê °¸®¿­»­ ¿®» ®»´»ª¿²¬ò

ííò ß­ × »¨°´¿·² ¾»´±© ·² ¼»¬¿·´ô Ó®ò ß²¼»®­±²K­ ¬»­¬·³±²§ ·­ «²®»´·¿¾´» ¾»½¿«­» ·¬ ·­

²±¬ ¾¿­»¼ ±² ­«ºº·½·»²¬ º¿½¬­ ±® ¼¿¬¿ô ²±® ·­ ·¬ ¬¸» °®±¼«½¬ ±º ®»´·¿¾´» °®·²½·°´»­ ¿²¼ ³»¬¸±¼­ò

Î¿¬¸»®ô ·¬ ·­ ­»®·±«­´§ º´¿©»¼ ·² ¿ ²«³¾»® ±º ©¿§­ò

ïò Ó®ò ß²¼»®­±²K­ Ý¸±·½» ±º Í»¿®½¸ Ì»®³­ ×­ ß®¾·¬®¿®§

íìò Ó®ò ß²¼»®­±²ô ·² ¸·­ ®»°±®¬ô °®±ª·¼»­ ¿ ´·­¬ ±º îê ­»¿®½¸ ¬»®³­ øÐ¿¹» é÷ ¬¸¿¬ ¿°°»¿®

¬± ¸¿ª» ¾»»² ½¸±­»² ·² ¿² ¿®¾·¬®¿®§ ³¿²²»®å º«®¬¸»®³±®»ô Ó®ò ß²¼»®­±² ¼±»­ ²±¬ »¨°´¿·² ¸±©

¬¸»­» ­»¿®½¸ ¬»®³­ ¿®» ®»´»ª¿²¬ ¬± ¬¸·­ ½¿­»ò Ó±­¬ ±º ¬¸» »¨¿³°´»­ ¿®» ®¿®»´§ ·º »ª»® ­»¿®½¸»¼

«°±²ô ¿²¼ ®»¬«®² º»©ô ·º ¿²§ô ®»´»ª¿²¬ ®»­«´¬­ ø¬¸¿¬ ·­ô ´·²µ­ ¬± °¿¹»­ ¬¸¿¬ ¼·­½«­­ ±® ®»½±«²¬

Ü»º»²¼¿²¬K­ ¿´´»¹»¼ ¼»º¿³¿¬±®§ ­¬¿¬»³»²¬­÷ò

íëò Í»¿®½¸ ¬»®³­ ¿®» ±²´§ ®»´»ª¿²¬ ¬± ¬¸·­ ½¿­» ·º ¿ ­»¿®½¸»®ô ©·­¸·²¹ ¬± º·²¼

·²º±®³¿¬·±² ¿¾±«¬ Ð´¿·²¬·ººô ©±«´¼ ¬§°» ¬¸» ¬»®³­ ·²¬± ¿ ­»¿®½¸ »²¹·²»ò Ó®ò ß²¼»®­±² ¼±»­ ²±¬

»¨°´¿·² ©¸§ ­«½¸ ¿ °»®­±² ©±«´¼ ¬§°»ô º±® ·²­¬¿²½»ô ¬¸» ¬»®³ ª·½¬·³­ ®»º«­» ­·´»²½» ­»¨ ­´¿ª»å ·²

º¿½¬ ¬¸»®» ­»»³­ ²± ®»¿­±² ¬± ¾»´·»ª» ¬¸¿¬ ­«½¸ ¿ °»®­±² ©±«´¼ «­» ¬¸·­ ¬»®³ò É¸§ ©±«´¼

­±³»±²» ©¿²¬·²¹ ¬± ®»­»¿®½¸ ·²º±®³¿¬·±² ¿¾±«¬ Ð´¿·²¬·ºº «­» ¬¸» ¬»®³ ª·®¹·²·¿ ®±¾»®¬­ ´·»­ô ±®

ª·®¹·²·¿ ®±¾»®¬­ ®±­­ ¹±©á Ó®ò ß²¼»®­±² ¼±»­ ²±¬ ­«¹¹»­¬ ¿²§ ®»¿­±² ¬¸¿¬ ­±³»¾±¼§ ­¸±«´¼ «­»

­«½¸ ¬»®³­ò ×²¼»»¼ô ¬¸»­» ¿®» ¬»®³­ «²´·µ»´§ ¬± ¾» «­»¼ ¾§ ¿²§±²» «²º¿³·´·¿® ©·¬¸ ¬¸·­ ´·¬·¹¿¬·±²

±® ¬¸» º¿½¬ ¬¸¿¬ Ü»º»²¼¿²¬ ¸¿¼ ¼»²·»¼ Ð´¿·²¬·ººK­ ±®·¹·²¿´ ¿´´»¹¿¬·±²­ò Ì¸»­» ¿®» ²±¬ ¬»®³­ ´·µ»´§

¬± ¾» «­»¼ ¾§ Ó®ò ß²¼»®­±²K­ N½¿­«¿´ ­»¿®½¸»®M øN× ½±²¼«½¬»¼ ¿² ·²ª»­¬·¹¿¬·±² ¬± ¼»¬»®³·²» ¬¸»
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Û¨°»®¬ Î»°±®¬ ±º Ð»¬»® Õ»²¬ Ê·®¹·²·¿ Ôò Ù·«ºº®» ªò Ù¸·­´¿·²» Ó¿¨©»´´

íí

ïðêò Ø±©»ª»®ô ¬¸·­ íó­¬»° °®±½»­­ ø½®»¿¬» °¿¹»­ô °´¿½» ¬¸»³ ±² É»¾ ­·¬»­ô ½®»¿¬» ´·²µ­

¬± ¬¸» °¿¹»­÷ ·­ ²±¬ ª»®§ »ºº·½·»²¬ô ®»¹¿®¼´»­­ ±º ¬¸» º¿½¬ ¬¸¿¬ ·¬ ·­ ½±³³±² ·² ¬¸» ÑÎÓ ¾«­·²»­­ò

Ñ²» ­¸±«´¼ µ»»° ·² ³·²¼ ¬¸¿¬ ¬¸» °®·³¿®§ ¹±¿´ ±º ¿²§ ¾«­·²»­­ ·­ ³¿¨·³·¦·²¹ °®±º·¬­ô ²±¬

»ºº·½·»²½§ò Ì¸» íó­¬»° °®±½»­­ ³¿§ ¾» ·²»ºº·½·»²¬ô ¾«¬ ·¬ ¸¿­ ¬¸» ¿¼ª¿²¬¿¹» ±º ·²½®»¿­·²¹ ¬¸»

·²½±³» ±º ÑÎÓ º·®³­å ®¿¬¸»® ¬¸¿² ³»®»´§ ½®»¿¬·²¹ ´·²µ­ô ¬¸»§ ½¿² ¿´­± ½¸¿®¹» º±® ¬¸» ½®»¿¬·±²

¿²¼ °´¿½»³»²¬ ±º É»¾ °¿¹»­ò Ì¸»®» ·­ô ¸±©»ª»®ô ¿² ¿´¬»®²¿¬·ª» ­¬®¿¬»¹§ ¬¸¿¬ ­±³» ÑÎÓ º·®³­ ·²

º¿½¬ ¼± «­»ô ¿­ × ¼»­½®·¾» ´¿¬»® ·² ¬¸·­ ®»°±®¬ò

îò Ì¸» Ð®±¾´»³­ É·¬¸ Ó®ò ß²¼»®­±²K­ Í¬®¿¬»¹§

ïðéò Ó®ò ß²¼»®­±²K­ ­¬®¿¬»¹§ ·­ «²²»½»­­¿®·´§ »¨°»²­·ª» ¿²¼ ½±³°´·½¿¬»¼ô º±® ¿

²«³¾»® ±º ®»¿­±²­æ

Ó®ò ß²¼»®­±² »¨¿¹¹»®¿¬»­ ¬¸» ²«³¾»® ±º É»¾ °¿¹»­ øéèð÷ ¬¸¿¬ ³«­¬ ¾» °«­¸»¼ ¼±©²

·² ¬¸» ­»¿®½¸ ®»­«´¬­

Ð´¿½·²¹ ²»© É»¾ °¿¹»­ ±² ¯«¿´·¬§ É»¾ ­·¬»­ ©·´´ ¾» ª»®§ ¼·ºº·½«´¬ô ¿²¼ «²²»½»­­¿®§

Ð«­¸·²¹ ¬¸» ²»© É»¾ °¿¹»­ «° ·² ¬¸» ­»¿®½¸ ®»­«´¬­ ©·´´ ¾» ª»®§ ¼·ºº·½«´¬

¿÷ Ó®ò ß²¼»®­±² Û¨¿¹¹»®¿¬»­ ¬¸» Ò«³¾»® ±º É»¾ Ð¿¹»­ øéèð÷

Ì¸¿¬ Ó«­¬ Þ» Ð«­¸»¼ Ü±©² ×² Ì¸» Í»¿®½¸ Î»­«´¬­

ïðèò Ó®ò ß²¼»®­±² ¸¿­ ­¬¿¬»¼ ¬¸¿¬ éèð É»¾ °¿¹»­ ³«­¬ ¾» °«­¸»¼ ¼±©² ·² ¬¸» ­»¿®½¸

®»­«´¬­å ¸» ¬¿µ»­ ¸·­ îê ­»¿®½¸ °¸®¿­»­ô ¿²¼ ³«´¬·°´·»­ ¾§ íð ®»­«´¬­ ø·² ¬¸»±®§ ïð ®»­«´¬­ °»®

­»¿®½¸ó®»­«´¬ °¿¹»ô ±ª»® ¬¸®»» °¿¹»­ô ·² ±®¼»® ¬± °«­¸ ¬¸» N±ºº»²¼·²¹M °¿¹»­ ¼±©² ¬± ¬¸» º±«®¬¸

°¿¹»ô ¬¸±«¹¸ ·² ­±³» ½¿­»­ô ·² °¿®¬·½«´¿® ±² Ù±±¹´»ô ¬¸»®» ³¿§ ¿½¬«¿´´§ ¾» º»©»® ®»­«´¬­ ±² ¬¸»

º·®­¬ °¿¹»ô °»®¸¿°­ è ±® çò÷ Ì¸·­ ·­ ©®±²¹ º±® ª¿®·±«­ ®»¿­±²­ò

Ó±­¬ ±º ¬¸» Í»¿®½¸ Ì»®³­ É·´´ ¾» Ë­»¼ ×²º®»¯«»²¬´§ ×º Ûª»®

ïðçò ß­ ²±¬»¼ »¿®´·»®ô ³±­¬ ±º Ó®ò ß²¼»®­±²K­ îê ­»¿®½¸ ¬»®³­ ¿®» ·²º®»¯«»²¬´§ ·º »ª»®

»³°´±§»¼ ¾§ ­»¿®½¸»®­ò É¸§ô º±® ·²­¬¿²½»ô ©±«´¼ ·¬ ¾» ²»½»­­¿®§ ¬± °«­¸ ¼±©² ±ºº»²¼·²¹ É»¾

°¿¹»­ ·² ¬¸» ®»­«´¬­ ¬¸¿¬ ¬¸» ­»¿®½¸ »²¹·²»­ °®±ª·¼» º±® ¬¸» ¬»®³ ª·½¬·³­ ®»º«­» ­·´»²½» ­»¨ ­´¿ª»ô

©¸»² ¬¸·­ ¬»®³ ·­ ´·µ»´§ ²»ª»® «­»¼ ø¿²¼ º«®¬¸»®³±®»ô ¬¸¿¬ ¬¸» ­»¿®½¸ ®»­«´¬­ ½±²¬¿·² ²±
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EXHIBIT 26
(Filed Under Seal)
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EXHIBIT 27
(Filed Under Seal)
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EXHIBIT 28
(Filed Under Seal)
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EXHIBIT 29
(Filed Under Seal)
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(Filed Under Seal)
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EXHIBIT 31
(Filed Under Seal)
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EXHIBIT 32
(Filed Under Seal)
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EXHIBIT 33
(Filed Under Seal)
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(Filed Under Seal)
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TERMINATIONS

LAST NAME FIRST NAME

Rinker Ross Box #7

Rivera Pablo Box #3

Rivera Eduardo Box #2

Rivero Alicia Box #7

Robbins Jody Box #4

Roberts Virginia Box #4

Roberts Walter Box #4

Roberts Diane Box #3

Robsham Lydie Box #7

Rodriguez Francisco Box #4

Rodriguez Abel Box #3

Rodriguez Kenia Box #3

Rodriguez Aristalia Box #2

Rogers Howard Box #2

Romeus Melege Box #2

Rony Jean Box #2

Roqueta Maria Box #2

Rose Cheryl Box #2

Rosenberg Bradley Box #2

Rosier Sandra Box #2

Rotchford Bernadette Box #4

Rubio Pascual Box #2

Rueda Maria Box #4

Ruiz Juan Box #2

Russeau Heidi Box #4

Russell Kathryn Box #4

Russotto Vincent Box #7

Ryan Megan Box #2

Ryan Michael Box #7

Saint Gerard Manes Box #7

Saint Surin Jacquest Box #2

Salloum Adib Box #2

Salman David Box #2

Salvador Marian Box #2

Sanford Kevin Box #5

Santos Elimos Box #2

Sasaki Shoko Box #7

Saunders Sarah Box #2

Savage Angelia Box #5

Savoie Terry Box #2

Scanlan Peter Box #5

Schlechter Melissa Box #5

Schmantowsky Craig Box #2

Schoonover Richard Box #2

Schroeder Glenn Box #5

Schumacher Patricia Box #2

Schwab Emily Box #2

Scotland Jaycen Box #7

Scott Cecelia Box #2

Page 13 of 17

MAR-A-LAGO 0173

Case 18-2868, Document 283, 08/09/2019, 2628241, Page864 of 883



TERMINATIONS

LAST NAME FIRST NAME

Vasquez Sosmar Box #5

Vasquez Christian Box #2

Vaughn Matthew Box #2

Velasquez Rodollfo Box #2

Vidalis Chantal Box #2

Voluck Justin Box #2

Vyskrebentsev Aleksey Box #5

Wahl Steven Box #5

Walker Sylvia Box #7

Walkowiak Toni Box #7

Wallace Philip Box #2

Ward Terry Box #5

Webb Jacob Box #7

Weber Ronald Box #2

Weidner James Box #7

Weisman Brian Box #2

Wentworth Gayle Box #2

Weslowski Elaine Box #2

White Scott Box #5

Whitley Deborah Box #7

Whitney Moriah Box #7

Whittle Tamara Box #2

Wilburn Jennifer Box #2

Williams Arhon Box #2

Williams Gretchen Box #2

Williams Jacqueline Box #2

Williams Ellen Box #7

Williams Kristin Box #7

Willoughby William Box #2

Willson Howard Box #5

Willson Joseph Box #2

Woolf Elena Box #2

Wynn Beverly Box #2

Yancey Kathryn Box #2

Yancey Scott Box #7

Yeskey Dean Martin Box #5

Young Todd Box #2

Zervoulis Matthew Box #2

Zivkovic Milo Box #2

Zorn Christopher Box #7

Zwick Danielle Box #2

Box #1 1998 terms

Box #2 1998 & 1999 terms

Box #3 1999 terms

Box #4 2000 terms

Box #5 2000 terms

Box #6 2001 terms
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